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V rijeme je blagdana i dana kada ispraÊamo staru a doËekujemo 
Novu godinu, kada se prisjeÊamo svih ugodnih, no i onih 
manje ugodnih trenutaka proæivljenih u odnosima s drugima 

ali i u tiπini vlastitih misli. 

IspraÊajuÊi staru i doËekujuÊi Novu godinu svatko od nas sklon je analizirati πto 
je uËinjeno dobro, a πto loπe i jesmo li mogli postupiti drugaËije u poslu, prema 
radnim kolegama, obitelji, prijateljima… U ovoj godini pratilo nas je mnogo dogaaja, 
mnogo novih iskuπenja, mnogo promjena….

I ove godine trudili smo se ispuniti sva oËekivanja koja pred nas svakodnevno 
stavlja javnost, koja kritiËki prati naπ rad i donosi vlastiti sud. Javnost nam nije bila 
uvijek naklonjena i ponekad je oπtro kritizirala naπ rad, no unatoË takvoj percepciji 
mnogo je znaËajnih postignuÊa i rezultata iza nas. Ostvarenju tih rezultata doprinijeli 
ste upravo vi na Ëemu vam iskreno Ëestitamo. Sve ono πto je bilo loπe uËinjeno neka 
nam bude iskustvo iz kojeg moæemo nauËiti kako drugi puta bolje.

Gotovo pred kraj ove godine dogodile su se i znaËajne promjene u naπem 
Ministarstvu. Novi ministar i ravnatelj policije dolaskom na svoje pozicije odluËno 
su za cilj postavili unaprjeenje rada ovog sustava i rjeπavanja nekih problema 
koji nas prate niz godina. Transformacija policije u javni servis graana, stavljanje 
preventivnog rada ispred represivnog, depolitizacija i profesionalizacija policije, 
jaËanje povjerenja graana u policiju i unaprjeenje meunarodne suradnje sa 
zemljama u regiji glavne su smjernice daljnjeg rada policije o kojima govori i glavni 
ravnatelj Faber u intervjuu koji donosimo u ovom broju „MUP-a“. Smjernice daljnjeg 
rada, zacrtani planovi i aktivnosti vezane za pribliæavanje EU, izazovi su koji stoje pred 
nama s ciljem potpunog formiranja MUP-a i hrvatske policije kao dijela modernog 
europskog sigurnosnog sustava, a o Ëemu slikovito „govori“ i naslovnica posljednjeg 
ovogodiπnjeg broja. 

Kao i svi u ovo doba godine i mi, kreatori ovih stranica, stremimo ka boljem. 
RazmiπljajuÊi o poboljπanju interne komunikacije, odluËili smo uËiniti promjene u 
koncepciji i sadræaju naπeg glasila, a sve s ciljem kako bismo otvorili joπ jaËi dijalog 
i progovorili i o problemima koji vas, naπe Ëitatelje, muËe u svakodnevnom radu. Da 
bismo postigli taj cilj potrebna nam je i vaπa pomoÊ. Zato vas pozivamo da i dalje s 
nama dijelite svoja iskustva, jer upravo preko njih stvaramo „duπu“ ovom Ëasopisu. 
Ujedno zahvaljujemo svim kolegama koji su nam do sada u tome pomogli. 

Na kraju, dragi naπi Ëitatelji, 
æelimo vama i vašim obiteljima puno zdravlja, sreÊe, mira i blagostanja 
za boæiÊne blagdane i uspjeπnu, sretnu i plodonosnu Novu 2009. godinu.

REDAKCIJA „MUP-a“

Nova godina - novi izazovi
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Na prijedlog ministra unutarnjih po-
slova Tomislava Karamarka, odlukom 
predsjednika Vlade RH dr. Ive Sanadera, 
Vladimir Faber novi je Ëovjek na Ëelu 
Ravnateljstva policije.

U samo dva mjeseca, kao glavni 
ravnatelj, pokrenuo je u Ravnateljstvu 
policije te u samoj policijskoj organizaciji 
niz promjena. Njegove su izjave i nastupe 
pratili svi hrvatski mediji, a tiskovine 
donosile na naslovnicama. Po mnogima 

je novi glavni ravnatelj policije Vladimir 
Faber MUP-ov Ëovjek od glave do pete za 
posebne zadatke, veÊ gotovo osamnaest 
godina, koji se dokazao i koji zna djelovati 
u kriznim situacijama. Tim povodom 
razgovarali smo za naπe glasilo „Mir, 
ugled, povjerenje“ s Vladimirom Faberom 
u njegovu zagrebaËkom ravnateljskom 
uredu.

MUP: VeÊ za svog prvog javnog 
nastupa kao novi glavni ravnatelj, 

u listopadu ove godine, na 
promociji mladih 1059 policijskih 
sluæbenika naglasili ste pred 
struËnom i svekolikom javnoπÊu 
da policiju treba transformirati 
u javni servis graana te 
kako treba vratiti povjerenje 
graana u policiju. HoÊete li i 
kao struËnjak koji je obavljao 
odgovorne policijske poslove, 
a i ima dugogodiπnje iskustvo 

Uspjeh policije
ovisi o odobravanju javnosti

Razgovor s povodom: Vladimir Faber, glavni ravnatelj policije

Krajnje je vrijeme da promijenimo kriterij ocjene uspjeπnosti rada naπe policije. Mi smo preuzeli iz milicije kriterij 
statistike iz vlastite produkcije - a to je æalosno! Ako se mi uljuljkamo u promiπljanje da je sve vrlo dobro i odliËno, 

onda se ne stvara pogodna klima za promjene:  a nama trebaju korjenite promjene! 
- naglasio je glavni ravnatelj Faber.
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rada u sustavu MUP-a na raznim 
duænostima, to pojasniti? 

Vladimir Faber: Moram vas de-
mantirati. Da policiju treba transformirati 
u javni servis graana, nisam rekao u 
listopadu ove godine prvi put. Ja sam 
to napisao, potpisao i javno objavio s 
dr. Irenom Cajner MraoviÊ 2003. u knjizi 
Strategija djelovanja policije u zajednici. 
Tu bih naglasio rijeË transformacija. Ne 
smatram da je rijeË reforma dostatna 
razina promjena, odnosno, mi moramo 
provesti puno korjenitih promjena kako 
bi se Ëitav policijski sustav transformirao 
u javni servis graana, odnosno, u 
neovisnu i profesionaliziranu dræavnu 
instituciju za provedbu zakona. Kad 
govorim o transformaciji, govorim o 
viπe pojedinaËnih reformi. Ministar Ka-
ramarko je u svom nastupnom govoru 
u parlamentu izrekao koji su to ciljevi 
razvoja policije, koje su to konkretne 
reforme koje nas oËekuju. 

Proaktivno, a ne samo reaktivno 
djelovanje policije

MUP: U kratkom razdoblju 
pokrenuli ste mnoπtvo kadrovskih 
promjena u Ravnateljstvu policije. 
Kako su reforme proces, koji koraci 
slijede u daljnjoj provedbi reformi i 
depolitizaciji policije? 

V. F.: Prije svega mi Êemo 
provesti reformu kriminalistiËke 
policije kroz nekoliko projekata. 
Prvi je poticanje i razvoj prevencije 
kriminaliteta. Naglasak Êemo 
staviti na prevenciju, a ne samo 
na represiju. Radit Êemo na 
proaktivnom djelovanju, a ne 
samo na reaktivnom, kada je 
veÊ kazneno djelo poËinjeno. U 
kratkom roku osnovat Êemo Odjel 
za prevenciju u Ravnateljstvu, 
zatim u PU zagrebaËkoj te u 
veÊim policijskim upravama 
kao πto su: PU splitsko-dalmatinska, 
PU primorsko-goranska, PU osjeËko-
baranjska. Dakle, osnovat Êemo 
strukture za prevenciju u svim policijskim 
upravama. Moram reÊi kako sam vrlo 
nezadovoljan Ëinjenicom da danas 
2008. u Ëitavoj kriminalistiËkoj policiji 
u Hrvatskoj imamo samo jedno ili dva 
radna mjesta koja se bave prevencijom 
a svi ostali zaposleni, njih preko tri 
tisuÊe, dominantno se bave otkrivanjem, 
odnosno razrjeπenjem poËinjenih djela. 

Osnovna intencija moderne policije mora 
biti: sprijeËiti da se kazneno djelo dogodi, 
a ne samo njegovo razrjeπavanje. Kako 
Êemo sprijeËiti da se dogodi kazneno 
djelo ako nemamo, ako nisu razvijene, 
strukture koje se time bave?

SljedeÊe: mi smo se odluËili izgraditi 
Nacionalni kriminalistiËko-obavjeπtajni 
sustav. Treba sustavno prikupljati, 
sistematizirati i analizirati informacije te 

djelovati proaktivno. Pokuπat Êemo na 
taj naËin biti bræi od kriminalaca, dakle 
djelovati kad su oni joπ u fazi planiranja 
i pripreme za izvrπenje kaznenog djela. 
Naravno, treba posebno istaknuti 
Ëinjenicu da je danas Hrvatska u jednom 
vrlo specifiËnom trenutku dovrπavanja 
pregovora o punopravnom Ëlanstvu 
u EU. Poglavlja 23. i 24. predstavljaju 
strateπki interes. Poglavlje: Sloboda, 
pravda, sigurnost - za policiju predstavlja 
najznaËajnije podruËje djelovanja.

MUP: PoËeo je s radom 
Nacionalni ured za suzbijanje 
korupcije i organiziranog 
kriminaliteta, tzv. „hrvatski FBI“, 
od kojeg se mnogo oËekuje. Prema 
najavama medija u tom odjelu bit 
Êe angaæirano Ëak oko 300 najboljih 
policijskih struËnjaka?

V. F.: ToËno, formiran je policijski 
Nacionalni ured za suzbijanje korupcije 

i organiziranog kriminaliteta. 
Taj ured Êemo, u odnosu na 
prvotnu zamisao od prije ne-
koliko mjeseci, dvostruko po-
jaËati u ljudstvu, u materijalno 
tehniËkim sredstvima i opremi. 
Sigurno Êemo izvrπiti nabavku 
tehnoloπki visokosofisticirane 
opreme koju koriste moderne 
europske policije. O detaljima 
svega spomenutog iz razumljivih 
razloga ne bih govorio. Mogu 
samo naglasiti da æelimo poticati 
najbolju praksu. Tu se zaista 

moæe reÊi: topla voda je veÊ otkrivena! 

Nema dvosmjerne komunikacije

MUP: Koje se joπ promjene 
oËekuju u dijelu policije u odori, 
temeljne, prometne policije? 

V. F.: U segmentu policije u odori 
nas oËekuju brojni reformski procesi. 
Kad kaæemo da æelimo policiju kao 
javni servis, onda to znaËi da moramo 
smanjiti stupanj represije nad prosjeËnim 

Proveli smo istraæivanje stavova policajaca: 
proizlazi da se preko 95 posto komunikacije 

policije i graana odvija u konfliktnim 
situacijama. Onda kad policijski sluæbenik 

graanina: legitimira, zaustavlja, pregledava 
stvari, vozilo i sl. Nema one svakodnevne 
komunikacije: Dobar dan? Kako ste? Ima 
li problema? Kakvi su problemi u vaπem 

kvartu? Toga nedostaje, a pogotovo nema 
dvosmjerne komunikacije.
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stanovnikom i ciljeve policije prilagoditi 
interesima i potrebama graana. Mi 
joπ uvijek preËesto u svakodnevnom 
radu zadiremo u ljudska prava graana. 
Govorim o onih 95 posto graana 
koji ne Ëine kaznena djela, prijestupe i 
prekrπaje: koji bi, primjerice, ponekad 
zaboravili vezati sigurnosni pojas, upaliti 
svjetlo i tome sliËno. S tim graanima, 
koji u pravilu poπtuju zakone, koji su 
zainteresirani za miran i siguran 
æivot, mi moramo popraviti 
komunikaciju. Proveli smo 
istraæivanje stavova policajaca: 
proizlazi da se preko 95 posto 
komunikacije policije i graana 
odvija u konfliktnim situacijama 
i onda kad policijski sluæbenik graanina 
legitimira, kad ga zaustavlja, pregledava 
stvari, vozilo i sl. Nema one svakodnevne 
komunikacije: “Dobar dan? Kako ste? 
Ima li problema? Kakvi su problemi u 
vaπem kvartu?” - toga nedostaje; a 
pogotovo nema dvosmjerne komunikacije 
tijekom koje bismo prihvatili informaciju 
i saznali kakvi su gdje problemi pa da 
onda kaæemo predstavnicima gradskih 
Ëetvrti, udrugama graana, pojedincima: 
poduzeli smo to i to. Dakle, nema 
uljuene dvosmjerne komunikacije. 
Upravo zbog toga Êemo inzistirati na 
projektu koji je zapoËeo prije nekoliko 
godina i dao izuzetne rezultate, ali je 
zanemaren. To je projekt ustrojavanja 
kontakt - policajaca u svim gradskim 
Ëetvrtima, u sklopu djelovanja strategije 
Policije u zajednici.

MUP: Moæete li pojasniti cilj 
strategije Policije u zajednici, 
kako ste naglasili, u πirem smislu? 
HoÊete li u taj projekt ukljuËiti i 
πiru druπtvenu zajednicu, dræavne 
institucije? 

V.  F. :  Cilj spomenutog projekta 
Policija u zajednici bit Êe poboljπati 
komunikaciju policije i graana. Zatim, 
na osnovi bolje komunikacije, ostvariti 
suradnju policije i graana, a na osnovi 
suradnje razvijati povjerenje graana 
u sustav. Kad se uspostavi povjerenje 
to Êe omoguÊiti zajedniËke aktivnosti, 
zajedniËke akcije prilagoene svakoj 
konkretnoj sredini, usmjerene na rje-
πavanje problema - i to svih onih koji 
pogoduju nastanku i razvoju kriminaliteta. 
Sam naziv strategije Policije u zajednici 
implicira potrebu za promjenama u 
policiji, ali i u zajednici, od lokalnih 

zajednica do dræavne razine. U tijeku je i 
priprema Nacionalne strategije prevencije 
kriminaliteta, koju Êe predvoditi Vlada 
RH, a koja Êe omoguÊiti koordinaciju 
rada svih tijela i ustanova zaduæenih 
za provedbu zakona, od dræavne 
razine do lokalnih razina. Mi moramo 
povezati resurse koje imamo u zdravstvu, 
prosvjeti, kulturi, πportu i socijalnom 
radu s resursima policije. Tu treba 

ukljuËiti i udruge graana, crkvu, medije, 
javnost. Potom Êemo stvoriti vijeÊa koja 
Êe se sastajati redovito u odreenim 
vremenskim intervalima. Ona Êe analizirati 
stanje, locirati probleme, utvrivati 
ciljane skupine i pripremati, odnosno, 
koordinirati provoenje projekata od 
nacionalne do lokalnih razina. Primjerice: 
jedan takav projekt moæe biti problem 
zlouporabe opojnih droga; drugi pitanje 
sigurnosti u cestovnom prometu; treÊi 
nasilje u obitelji, Ëetvrti nasilje prema 
mladima. Bitno je prepoznavati probleme 
i zajedniËkim radom svih ovih tijela i 
ustanova, uz komunikaciju s ciljanim 
skupinama prema kojima se usmjerava 
konkretna preventivna aktivnost, djelovati 
na rjeπavanju problema. 

Graani s pravom oËekuju 
policiju otvorenu za javnost, 

kojoj Êe se obraÊati s 
povjerenjem

MUP: Zaπto u hrvatskoj javnosti 
prevladava percepcija policije kao 
iskljuËivo represivnog sustava?

V. F.:  Smatram kako je za takvo 
stanje dobrim dijelom odgovoran i 
policijski menadæment. Sedamnaest 
godina nakon stvaranja hrvatske dræave 
joπ uvijek nemamo organiziran sustav 
struËnog usavrπavanja menadæmenta 
policije. U praksi je svatko, bez obzira 
na godine radnog staæa, na fakultet, na 
Ëinjenicu je li profesionalni policajac ili je 
prometnik, pravnik, ptt inæenjer… mogao 
biti naËelnik policijske uprave ili policijske 
postaje. Mnogobrojni rukovoditelji su 
proπli takvo iskustvo. Dobili bi rjeπenje, 
netko bi im rekao: „Od danas si naËelnik 
uprave ili ... postaje ili ... naËelnik sek-

tora“. Meutim, nitko tim ljudima nije 
omoguÊio stjecanje potrebnih znanja 
i vjeπtina kako bi oni mogli upravljati 
jednim tako velikim sustavom. Zbog toga 
se kod nas i zadræala toliko godina ta 
represivna, tradicionalna pa, usudio bih 
se reÊi, i milicijska kultura i filozofija rada 
policije. AnalitiËki gledano, ovi problemi 
generirani su sredinom devedesetih 
godina. Mi smo tada, nakon znaËajne 

uloge hrvatske policije u Do-
movinskome ratu, imali veliku 
πansu. Imali smo ogromnu 
podrπku graana. Meutim, 
menadæment policije nije shvatio 
da su se dogodile ogromne 
druπtvene promjene. Da imamo 

demokratski sustav, demokratsku 
dræavu i da graani s pravom oËekuju 
drugaËiju policiju: otvorenu za javnost, 
komunikativnu. Kojoj Êe se obraÊati s 
povjerenjem, koja neÊe biti represivna 
prema svojim graanima i koja Êe 
dosljedno provoditi naËelo jednakosti 
graana pred zakonom. Na æalost, 
nakon izlaska policije iz rata, mi smo 
nastavili po starom. Gotovo svaki tjedan 
iz ministarstva je poslana najmanje 
jedna brzojavka koja je u pravilu glasila: 
„PojaËati kontrolu, pojaËati legitimiranje, 
pojaËati represiju, broj blokada, racija i 
sliËno.“ Stalno smo neπto pojaËavali. 
Stoga smo krajem devedesetih imali 
godiπnje Ëak oko 800 tisuÊa legitimiranih 
graana! VeÊinu stanovnika Hrvatske 
izloæili smo policijskoj represiji. To 
svakako nije bilo u skladu s europskim 
standardima.

MUP: Iskustva kojih europskih 
zemalja mogu biti uzor naπoj policiji 
u organizaciji i djelovanju?

V. F. :  Osobno potiËem suradnju 
s njemaËkom policijom. Pri tome ni u 
kojem sluËaju ne æelim reÊi da neÊemo 
suraivati s drugima. Mi intenziviramo 
meunarodnu policijsku suradnju, ali 
i regionalnu suradnju. Zemlje EU, za 
razliku od nas i naπeg menadæmenta, 
veÊ dvadesetak godina sustavno pro-
vode istraæivanja stavova graana, ali 
i policijskih sluæbenika o tome kakav 
je subjektivan osjeÊaj sigurnosti, kakva 
je efikasnost policije. Koji je stupanj 
povjerenja graana u institucije dræave, 
u policiju, ali i u ostale: sud, dræavno 
odvjetniπtvo, inspekcijske sluæbe, ko-
munalne sluæbe, politiËke stranke, 
crkvu… u sve institucije. Na osnovi 
provedenih istraæivanja stavova graana, 

Sam naziv strategije Policije u zajednici 
implicira potrebu za promjenama u policiji, 

ali i u zajednici, od lokalnih zajednica do 
dræavne razine
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Tradicionalna policijska kultura i filozofija  
funkcionira jednosmjerno: od vrha  policijske 

organizacije idu nekakve zapovijedi, 
brzojavke, planovi. Spuπtaju se potom na 
policijske uprave; s policijske uprave na 
policijske postaje; s postaje na policajca 
i izvrπitelja koji komunicira s graanima. 
Dvosmjerne komunikacije nema! Naπa 
komunikacija je propagandna, ona je 

naredbodavna. A bit moderne policije nije 
rad po zapovijedi - nego rad po zakonu.

koja provode nadleæni neovisni instituti, 
moæe se reÊi da je bavarska policija 
jedna od najboljih u SR NjemaËkoj, a 
da je njemaËka policija opÊenito jedna 
od najboljih u Europi. 

Trebaju nam korjenite promjene

MUP: Izjavili ste da se naπa 
policija ne smije viπe „skrivati iza 
statistike iz vlastite produkcije“. 
ZnaËi li to da treba mijenjati i kriterij 
uspjeπnosti rada naπe policije i 
cijelog njezinog menadæmenta?

V. F.: Moramo shvatiti da je krajnje 
vrijeme da promijenimo kriterij ocjene 
uspjeπnosti rada naπe policije. Mi smo 
preuzeli iz milicije kriterij statistike iz 
vlastite produkcije - a to je æalosno! I 
Ëitav hrvatski policijski menadæment je 
sustavno, godinama prihvaÊao 
da je statistika iz vlastite pro-
dukcije mjerilo uspjeπnosti. Tako 
smo doπli u sukob sa stvarnim 
stanjem i Ëinjenicama, a dobrim 
dijelom i u sukob s javnoπÊu. Mi 
tvrdimo da je Zagreb jedan od 
najsigurnijih gradova na svijetu. 
Graani kaæu:“ Gospodo, nije!“ 
Mi tvrdimo jedno, graani, dakle, 
drugo. Istina je negdje u sredini. 
Primjerice: Gallupov institut 
je objavio 19. studenoga ove 
godine u Hrvatskoj rezultate 

istraæivanja koje je proveo u jugoistoËnoj 
Europi. Prema tom istraæivanju 78 
posto graana Hrvatske smatra da se u 
Hrvatskoj nedovoljno suzbija organizirani 
kriminalitet i korupcija, a samo njih 12 
posto kaæe da su potpuno zadovoljni 
uËinkovitoπÊu pravne dræave. Moæemo 
moæda spomenuti i vrlo sliËnu on-line 
anketu koju je tjednik Nacional objavio u 
svibnju 2008. Prema toj anketi takoer 
77, 5 posto graana naπe zemlje smatra 
da policija nije uspjeπna u borbi protiv 
organiziranog kriminaliteta. Joπ je jedan 
vrlo bitan indikator EUROSTAT-ovo 
istraæivanje, koje je provedeno u svim 
milijunskim i glavnim gradovima u Europi. 
Ono pokazuje da Zagreb nije meu 
najsigurnijim gradovima, nego da je 
osmi - i to u negativnom smislu: po broju 
nasilnih smrti na tisuÊu stanovnika. Mislim 

da je bit svakog ozbiljnog policijskog 
menadæera da se zapita koje je stvarno 
stanje, a koje je proklamirano stanje? Ako 
se mi uljuljkamo u promiπljanje da je sve 
vrlo dobro i odliËno, onda se ne stvara 
pogodna klima za promjene: a nama 
trebaju korjenite promjene! 

O glasilu Mir, ugled, povjerenje

Evo vam tipiËan primjer: uzmite 
zadnjih deset - petnaest brojeva naπeg 
glasila „Mir, ugled, povjerenje“. Analizirajte 
sve πto je u tim brojevima objavljeno. 
Vidjet Êete kako je u svim tekstovima 
sve vrlo dobro i odliËno predstavljeno. 
Uspjeh do uspjeha, vrhunska obrada 
do vrhunske obrade: samo πto nije 
potekao med i mlijeko! Vidi se da je taj 
isti mentalni sklop o kojem ja govorim u 
menadæmentu policije, naæalost, ostao 

prisutan opÊenito. Pozivam i vas 
iz glasila da se mijenjate: govorite 
o stvarnim problemima koji 
postoje u policijskoj organizaciji 
a ima ih, vjerujte - i previπe. 

Godine 2003. proveli smo 
anketu izmeu 630 policajaca u 
Zagrebu, Rijeci, Splitu, Poæegi, 
S isku, Vukovaru pi tanjem 
neka ocijene stanje i odnose u 
vlastitoj policijskoj organizaciji. 
Odgovorili su na nam to pitanje: 
prosjeËna ocjena bila je jedva 
dvojka. SljedeÊe pitanje bilo je: 
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ocijenite u kojoj mjeri policija ispunjava 
svoju zakonsku ulogu. I na to je pitanje 
ocjena bila takoer ispod dvojke. 
Policajcima je zatim bilo postavljeno i 
pitanje u kojoj mjeri policijski sluæbenik 
sudjeluje u utvrivanju ciljeva rada 
policije u svojoj lokalnoj sredini i pri 
analizi rada policije. Dakle: πto radimo i 
kako radimo? »ak 95 posto policajaca 
odgovorilo je na to pitanje da uopÊe 
nisu ukljuËeni, da ne sudjeluju u analizi 
rada policije! Dakle: mi u biti imamo joπ 
uvijek zaostalu policijsku organizaciju. 
Tradicionalna policijska kultura i filozofi-
ja funkcionira jednosmjerno: od vrha 
policijske organizacije idu nekakve za-
povijedi, brzojavke, planovi. Spuπtaju 
se potom na polici jske uprave; s 
policijske uprave na policijske postaje; 
s postaje na policajca i izvrπitelja koji 
komunicira s graanima. Dvosmjerne 
komunikacije nema! Naπa komunikacija 
je propagandna, ona je naredbodavna. 
A bit moderne policije nije rad po 
zapovijedi - nego rad po zakonu. 

Reforma policijskog obrazovanja 
i struËnog usavrπavanja

MUP: Promicanjem europskih 
standarda u radu policije u 
Hrvatskoj zalaæete se i za promjenu 
sustava odgoja, obrazovanja, 
struËnog usavrπavanja policijskih 
sluæbenika? 

V. F.: Da, svakako! Mi smo godinama 
odgajali policajca kao slijepog izvrπitelja, 
posluπnika umjesto da bude samostalan, 
kreativan, da komunicira sa svojim 
graanima, da samostalno procjenjuje 
situaciju i donosi odluke. Napokon, 
svatko treba shvatiti da mi moæemo imati 
najbolje planove, najbolje strategije - ali 
njih na terenu izvrπava policajac. Danas 
u Hrvatskoj, dok mi razgovaramo, kroz 
tri smjene dvanaest tisuÊa policajaca 
radi s graanima: u prosjeku svatko 
od njih ima deset kontakata s 
graanima. To je sto i dvadeset 
tisuÊa kontakata dnevno. U 
deset dana to je milijun i dvjesto 
kontakata. Uspjeh policije ovisi i 
o tome u kojoj mjeri naπi policajci 
posjeduju struËna znanja i vjeπtine 
za komunikaciju s graanima. Da 
mogu artikulirati ono πto æele, a 
ne da se ponaπaju po obrascu: 
ja sam vlast. Oni, policijski 
sluæbenici, naravno moraju biti 

spremni na rjeπavanje konflikata mirnim 
putem. To nam govori da moramo ozbiljno 
pristupiti i reformi policijskog obrazovanja 
i struËnog usavrπavanja. Zavrπio sam 
policijsku πkolu s prosjekom ocjena 
5,00. NauËio sam napamet zakone ali: 
kako ih primijeniti, kako postupiti kad 
postoje visoke tenzije (obiteljsko nasilje, 
tuËa, svaa, vika) nitko me nije nauËio! 
Integralna policijska obuka u stvarnoj 
situaciji ne postoji. Zapravo, kad zavrπite 
πkolu prepuπteni ste starijem kolegi. 
Ako je taj kreativan, recimo modernih 
nazora, onda Êe taj buduÊi policajac biti 
dobro usmjeren, ali ako je stariji kolega 
konzervativnih stavova, buduÊi policajac 
moæe postati loπ policijski proizvod! 
Dakle, situacija je vrlo kompleksna. Ovo 
je velik, ogroman sustav, a iz teorije 
organizacije znano je da se veliki sustavi 
teπko mijenjaju - πto naravno ne znaËi da 
ih nije moguÊe itekako mijenjati! 

MUP: Strategija djelovanja 
Policije u zajednici - kontakt 
policajci: najavljuju li novi obrazac 
djelovanja policije u naπem 
druπtvu? 

V. F.:  Kroz pilot-projekt strategije 
djelovanja Policije u zajednici u πest 
mjeseci pokazali smo da su promjene 
itekako moguÊe. Moj je dojam, na 
osnovi provedenih istraæivanja vrlo 
kompetentnih ljudi poput izv. prof. dr. sc. 
Cajner MraoviÊ, izv. prof. dr. sc. KovËo 
Vukadin te doc. dr. sc. BakiÊ, da su 
policajci preko 95 posto prihvatili novi 
model djelovanja. Dokazuje to da su oni 
spremni za promjene - ako im sustav 
ponudi promjene. Vrlo je bitno naglasiti 
rezultate ankete provedene 2003. 
godine, na 1 200 graana u Zagrebu. 
Pitanje je glasilo: ©to mislite o uvoenju 
kontakt-policajaca? Ocjenom odliËan 
projekt je ocijenilo 69 posto graana, 
ocjenu vrlo dobar dalo je 12 posto, a 
ocjenu dobar 8 posto graana. Dakle, 
89 posto graana podræalo je proces 

promjena. To znaËi da graani æele i 
oËekuju promjene u policiji i da su se 
i oni spremni ukljuËiti i angaæirati, pod 
uvjetom da im to policija ponudi. 

MUP: Kakvom dræite 
koordinaciju rada policije s ostalim 
dræavnim tijelima i sluæbama za 
provedbu zakona? 

V.  F. :  Bi l jeæimo vrlo pozit ivne 
promjene u koordinaciji svih tijela i 
sluæbi za provedbu zakona. U zadnjih 
nekoliko mjeseci imamo vrhunsku 
suradnju sa SOA-om. Moram naglasiti 
i odliËnu komunikaciju s Dræavnim 
odvjetniπtvom. Ta sinergija veÊ daje 
rezultate. Govorimo li, primjerice, samo o 
razrjeπenju sluËajeva kapitalnih kaznenih 
djela, dakle ubojstva, razbojniπtava, 
organiziranog kriminaliteta, korupcije, 
suzbijanja opojnih droga, mi smo u 
protekla dva mjeseca ostvarili najbolje 
rezultate uopÊe u ovoj kratkoj povijesti 
hrvatske policije - a to nije sluËajno! Kako 
bismo osigurali dugoroËnost kvalitetnih 
rezultata, mi moramo izgraditi policiju 
kao profesionalnu i neovisnu instituciju 
za provedbu zakona, ali i osigurati 
joπ bolju ukljuËenost drugih institucija 
poput: dræavnog inspektorata, carine, 
porezne uprave, ureda za sprjeËavanje 
pranja novca i dr.

Policija - javni servis graana

MUP: I u rad Ravnateljstva 
policije unijeli ste niz promjena. 
Osnivanjem novih odjela, 
primjerice, Odjela za unaprjeenje 
i razvoj rada policije, unijeli ste i 
novu strategiju odnosa s javnoπÊu?

V. F.:  U tom smislu, tvrdim, Rav-
nateljstvo policije viπe se neÊe baviti, kao 
do sada, pojedinaËnim kriminalistiËkim 
obradama, pojedinaËnim dogaajima, 
nego Êe se baviti strateπkim dimen-
zijama. Dakle: imati viziju razvoja policije, 
planirati i provoditi projekte, ali i prvi put u 

povijesti hrvatske policije evaluirati 
sustavno na znanstvenim osno-
vama svaki projekt. Ne moæe 
se reÊi da je projekt Poticanje 
razvoja prevencije ili bilo koji 
drugi dobar zato πto je to re-
kao ravnatelj, nego zato jer je 
provedena evaluaciju projekta. 
I zato najavljujem, u najkraÊem 
moguÊem roku, u svega nekoliko 
mjeseci,  stavl janje u punu 
funkciju Odjela za unaprjeenje i 

Naglasio bih rijeË transformacija. Ne 
smatram da je rijeË reforma dostatna 

razina promjena:  mi moramo provesti puno 
korjenitih promjena kako bi se Ëitav policijski 
sustav transformirao u javni servis graana, 

odnosno, u neovisnu i profesionaliziranu 
dræavnu instituciju za provedbu zakona. Kad 

govorim o transformaciji, govorim o viπe 
pojedinaËnih reformi.
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razvoj rada policije i naravno, osnivanje 
Odjela za prevenciju. Joπ jedan bitan 
moment jest nova strategija odnosa s 
javnoπÊu. Ona je napravljena i uskoro 
Êemo je prezentirati, ali mi se veÊ sada 
ponaπamo prema toj strategiji. 
Policija je javna sluæba. Rekli 
smo da Êemo biti javni servis 
graana, prema tome mi se 
moramo otvoriti. Naπa je to 
zakonska obveza, ali i potreba. 
Tu novu medijsku strategiju veÊ 
smo demonstrirali. 

MUP: SluËajevi nemilih 
ubojstava u Zagrebu ove 
jeseni, Ivane Hodak te 
PukaniÊa i FranjiÊa, zaokupili 
su ne samo svekoliku 
hrvatsku, nego i europsku javnost 
- posebice njihova struËna policijska 
obrada, postupanje, ali i medijsko 
praÊenje? 

V. F.: Govorimo li o policijskom 
postupanju i medijskoj interpretaciji, 
uoËavamo bitnu razliku usporedimo li 
postupanje policije u sluËaju ubojstva 
Ivane Hodak i medijsku interpretaciju toga 
sluËaja te postupanje policije u sluËaju 
ubojstava PukaniÊa i FranjiÊa. 

Na oËevidu sluËaja Hodak bilo je 
10-15 policijskih rukovoditelja najviπeg 
ranga. »itav grad smo blokirali - a nismo 
ni znali koga traæimo. Legitimirali smo 
nekoliko tisuÊa graana, pregledali viπe 
tisuÊa vozila i dodatno smo viktimizirali 
veÊ ionako zastraπenu javnost, od-
nosno, graane. Ali: nije bila odræana 
izvanredna pressica tamo na terenu, u 
realnom vremenu, bez obzira na interes 
javnosti. 

Samo desetak dana kasnije ubojstvo 
PukaniÊ - FranjiÊ (koje je u stvari bilo 
jedan teroristiËki akt, iako se formalno-
pravno radi o kaznenom djelu teπkog 
ubojstva) izazvalo je joπ veÊu viπestruku 
uznemirenost javnosti prema naËinu, 
vremenu i mjestu izvrπenja. To je jedno 
od najteæih kaznenih djela u povijesti 
uopÊe u Zagrebu. Meutim, na oËevidu 
su bili samo oni koji su trebali biti. 
Grad tada nije bio blokiran, ali smo 
pojaËali nazoËnost policije u gradu. 
Prvu tiskovnu konferenciju odræali smo 
dva sata nakon izvrπenja kaznenog 
djela, a u roku 24 sata odræali smo tri 
izvanredne novinske konferencije, koje 
su uæivo prenosile i javna televizija i 
sve komercijalne televizije. Djelovali 

smo umirujuÊe prema graanima, 
ali i objektivno i istinito informirali 
javnost u realnom vremenu. To je bila 
krizna situacija, ali moderni policijski 
menadæment mora krizu doæivljavati 

kao priliku i upravljati sustavom. Na-
glaπavam: Ëitavim sustavom, a ne 
jednim njegovim segmentom koji se 
zove oËevid. To je moja poruka svim 
policijskim rukovoditeljima.

Moramo graditi policiju kao 
instituciju, mijenjati Zakon o 
policiji i dosadaπnju praksu

MUP: Æelite, dakle, stvoriti 
modernu policijsku organizaciju. 
Koje zadaÊe stoje pred hrvatskom 
policijom kako bi postala moderan, 
stabilan sustav, s obzirom i na 
ulazak naπe zemlje u EU? 

V. F.: Moderne policijske organizacije 
u Europi su institucije dræave koje, 
premda ne u potpunosti, ali svakako 
u velikoj mjeri garantiraju provedbu 
zakona. Garantiraju sigurnost ljudi, 
imovine i zaπtitu ljudskih prava pa nji-
hovi graani uvelike imaju povjerenje 
u svoju policiju. Prema istraæivanjima 
u zemljama EU najbolje policije imaju 
povjerenje Ëak i preko 75 - 80 posto 
graana. Dostupna istraæivanja u 
Hrvatskoj proteklih nekoliko godina go-
vore da samo oko 25 posto graana 
ima povjerenje u policiju. Naπ novi 
moto, kojeg smo promovirali glasi: 
Uspjeh policije ovisi o odobravanju 
javnosti. Pitanje je moæe li policija 
biti garancija sigurnosti u druπtvu 
ako su policajci, odnosno, policijski 
menadæment i sami nesigurni. Ako su 
promjenjivi s politiËkim promjenama, 
primjerice, izborima na dræavnoj i 
na lokalnim razinama; ako su stalne 
kadrovske promjene prisutne i unutar 
funkcioniranja jedne stabilne vlasti. Na 

primjer, u proteklih Ëetiri - pet godina 
promijenili smo pet naËelnika Uprave 
kriminalistiËke policije, pet naËelnika 
PUZ-a, ja sam Ëetvrti glavni ravnatelj. 
U praksi to znaËi da je policijska 

organizacija nestabilna. Takva 
policijska organizacija ne moæe 
u dovoljnoj mjeri biti garancija 
sigurnosti prema van, buduÊi 
da je nesigurna iznutra. Stoga 
mi moramo graditi policiju kao 
instituciju, mijenjati Zakon o 
policiji i dosadaπnju praksu. 
Moramo napraviti transparentan 
sustav (od prijema u policiju, 
do odlaska u mirovinu) napre-
dovanja, sustav policijskih zva-
nja, a posebno sustav ime-

novanja i razrjeπenja rukovoditelja u 
policiji na svim razinama. Mi moramo 
postiÊi da rukovoditelji policije imaju 
stvarni autoritet, a ne formalni. Trebamo 
se suoËiti sa Ëinjenicom da je hrvatski 
policajac gotovo jedini u Europi koji ne 
nosi svoje zvanje na ramenu. Mi imamo 
nekakva pasivna zvanja u kadrovskim 
evidencijama. Sve moderne policije 
imaju sustav zvanja. Dakle, policija je 
hijerarhijska i karijerna sluæba u svojoj 
suπtini - to je bit. Kod nas je moguÊe da 
s dvije godine staæa postanete naËelnik 
policijske uprave, ali i da s pravosudnim 
ispitom i 25 godina staæa budete obiËni 
linijski inspektor. Dakle, kad kaæem 
hijerarhijska i karijerna sluæba mislim 
tada: napredovati se mora stupnjevito, 
nema preskakanja. Istodobno, prema 
dole se moæe iÊi iskljuËivo i samo 
presudom disciplinskog suda, a ne 
zato jer neki rukovoditelj ili neki politiËar 
to æeli. To je bit moderne policijske 
organizacije kojoj teæimo. 

O tzv. aferi Facebook

MUP: Ne dokazuje li sluËaj 
„Facebook“ da hrvatski mediji 
svojom glau za senzacijama, 
za dobiti, neobjektivnim 
izvjeπÊivanjem prebacuju uËestalo 
odgovornost cjelokupnog hrvatskog 
„druπtva u tranziciji“ iskljuËivo na 
policiju? 

V. F.: ©to se tiËe tzv. afere Facebook, 
ona je u najveÊoj mjeri izmiπljena i 
predstavlja vrhunski primjer politiËkog 
marketinga, utemeljenog uglavnom na 
neistinama i poluistinama. Naime, policija 
je u Dubrovniku, analizirajuÊi sadræaje 
koji su javno dostupni na mreæi, gdje 

Sedamnaest godina nakon stvaranja 
hrvatske dræave joπ uvijek nemamo 

organiziran sustav struËnog usavrπavanja 
menadæmenta policije. U praksi je svatko, 

bez obzira na godine radnog staæa, na 
fakultet, na Ëinjenicu je li profesionalni 
policajac ili je prometnik, pravnik, ptt 

inæenjer… mogao biti naËelnik policijske 
uprave ili... policijske postaje.
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je administrator bio Nikπa KleËak, na 
konkretnom sadræaju uoËila postojanje 
faπistiËkih simbola. Nakon konzultacija 
u Dræavnom odvjetniπtvu, zakljuËeno je 
kako nema elemenata kaznenog djela 
koje se goni po sluæbenoj duænosti, ali 
da postoje obiljeæja »lanka 5. Zakona 
o prekrπajima protiv javnog reda i mira. 
Zbog toga je policija od nadleænog 
Prekrπajnog suda zatraæila i dobila nalog 
za pretragu. Dakle, aktivnost policije 
bila je utemeljena na zakonu. Svi su 
mediji prenijeli KleËkove izjave da je bio 
uhiÊen i da su mu policajci, navodno 
neformalno, rekli da to oni ne bi htjeli 
raditi, ali da to rade po politiËkom diktatu 
jer je KleËak okupio πest tisuÊa ljudi 
protiv premijera Sanadera. To je jedna 
najobiËnija laæ. Istina je da gospodin 
KleËak nije bio ni liπen slobode, niti je 
bio priveden. S njim se razgovaralo kao 
s graaninom, a nakon pretrage stana 
i raËunala, postupanje je okonËano. 
Na æalost, KleËkovu „istinu“ medijima 
je prenio i naπ bivπi ravnatelj gospodin 
Ranko OstojiÊ, bez uvida u stvarno 
stanje, tako da su jednu dezinformaciju 
prenijeli svi mediji. Javno sam rekao - i to 
ponavljam: dozvoljavam u ovom 
sluËaju da razgovaramo o taktici 
postupanja. Ali rad policije bio je 
zakonit. Slikovito Êu se izraziti: 
Bog ima Deset zapovijedi, a 
dræava ima zakone. Policija sluæi 
za provedbu zakona - tako da 
Êe to i dalje Ëiniti. 

Naravno, imamo joπ jedan 
tzv. sluËaj u Zagrebu koji je 
uznemirio HND i HHO. U svojim 
priopÊenjima HHO je naveo masovna 
hapπenja te da polici ja sprjeËava 
graane u svojim pravima, ustavnoj 
kategoriji mirnog prosvjeda i javnog 
okupljanja. Radi se opet o gomili 
serviranih plasiranih laæi putem medija. 
Nitko u Hrvatskoj nije bio uhiÊen, ni 
priveden zbog priprema za odræavanja 
javnog prosvjeda. Jedan je graanin u 
Zagrebu zaista bio liπen slobode. Ali: 
zato jer su ga policajci noÊu u 3.50 sati 
uoËili na trgu, a kad je vidio policajce 
poËeo je bjeæati. Bio je osnovano 
sumnjiv da je poËinio kazneno djelo. Na 
isti naËin postupila bi policija u Parizu, 
Londonu, Berlinu, svugdje. Nakon πto je 
priveden u policijsku postaju utvreno je 
da nije poËinio nikakvo kazneno djelo, 
nego da je pobjegao zato jer se bojao 
toga πto noÊu prikriveno lijepi plakate 

na kojima piπe bando lopovska i poziva 
na prosvjede. Postupak je bio potpuno 
zakonit i taktiËki ispravan. Uloga je 
Ravnateljstva da provodi nadzor. Mi smo 
nadzorom rada PUZ-a utvrdili da je doπlo 

do propusta pri odreivanju kvalifikacije. 
Taj graanin je prijavljen Prekrπajnom 
sudu zbog prekrπaja »lanka 5. Zakona 
o prekrπajima protiv javnog reda i mira 
i zbog lijepljenja plakata prema Odluci 
o komunalnom redu. Naπ je stav da 
u poruci: Bando lopovska, stegnite vi 
remene! - nema elemenata naruπavanja 
javnog reda i mira veÊ da se radi o 
vrijednosnom sudu. Naravno: netko se 
s neËijim vrijednosnim sudom moæe i 
ne mora slagati, ali to nije inkriminacija 
za voenje prekrπajnog postupka i 
zbog toga smo naredili ZagrebaËkoj 
PU da obustavi prekrπajni postupak, 
ali i da se procesuira prekrπaj iz Odluke 
o komunalnom redu, jer je graanin 
neovlaπteno i na javnim mjestima koja 
nisu namijenjena za plakatiranje to 
obavljao. Istaknuo bih ponovno joπ 

jednu Ëinjenicu: mi smo se javno ispriËali 
graaninu. Mi smo spremni analizirati 
rad policije, utvrivati propuste i javno 
se ispriËati za propuste a pozivam sve 
one koji imaju primjedbe da, i preko 

naπeg lista, iznesu predstavke 
na rad policije. Spremni smo 
to rjeπavati u komunikaciji, a ne 
medijskom hajkom - jer se od te 
buke ne Ëuju argumenti. Uvjeren 
sam: tko god nastupa na taj 
naËin, nema za cilj rjeπavanje 
problema veÊ ostvarivanje nekih 
drugih ciljeva. 

MUP: Vaπa poruka 
policijskim sluæbenicima 

za nadolazeÊe BoæiÊne blagdane, 
godinu koja slijedi opÊenito?

V. F.: Svim policijskim sluæbenicima, 
posebice svim vjernicima, æelim sre-
tan BoæiÊ i uspjeπniju novu 2009. go-
dinu. PoruËujem im da trebaju imati 
vjere: povjerenja u sebe i u policijsku 
organizaciju. Trebaju vjerovati da mo-
æemo biti puno uËinkovitiji, mnogo 
uspjeπniji u suzbijanju kriminaliteta. 
A najveÊa zahvala za to bit Êe nam 
rast povjerenja graana, rast ugleda 
policije u javnosti kao i osobno zado-
voljstvo svakog pripadnika policije, 
zbog pripadnosti uspjeπnoj policijskoj 
organizaciji. Pozivam stoga svakog 
policijskog sluæbenika da u tom procesu 
da svoj doprinos.

Razgovarala Biserka LUKAN
Snimila Dubravka PAVKOVI∆-POGA»AR

Provest Êemo reformu kriminalistiËke 
policije kroz nekoliko projekata. Prvi je 

poticanje i razvoj prevencije kriminaliteta. 
Naglasak Êemo staviti na prevenciju, 

a ne samo na represiju. Radit Êemo na 
proaktivnom djelovanju, a ne samo na 
reaktivnom, kada je veÊ kazneno djelo 

poËinjeno.
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Ministar i ravnatelj odræali radne 
kolegije u policijskim upravama

Ministar Karamarko i glavni ravnatelj policije Vladimir Faber 
odræali su proπirene radne kolegije u policijskim upravama: 
splitsko-dalmatinskoj, osjeËko-baranjskoj, πibensko-kninskoj, 
zadarskoj i koprivniËko-kriæevaËkoj. Kolegijima su nazoËili, uz 
naËelnike policijskih uprava, naËelnici svih postaja, voditelji 
odsjeka i operativno-komunikacijskih centara te zapovjednici 
interventnih jedinica policije. Teme sastanka bile su aktualno 
stanje u policiji te daljnje smjernice rada Ëiji je cilj preventivno 
i proaktivno djelovanje, suradnja, stalna komunikacija i 
partnerstvo s graanima kako bi se poveÊala njihova sigurnost 
i vratilo poljuljano povjerenje u rad policije.

Sastanak policijskih Ëelnika 
RS-a, FBiH i RH

Povodom istrage ubojstva Ive PukaniÊa i Nike FranjiÊa, 6. 
studenog u Banja Luci odræan je sastanak direktora policija 
Federacije BiH Zlatka MiletiÊa, Republike Srpske Uroπa Pene 
i glavnog ravnatelja hrvatske policije Vladimira Fabera.

Na sastanku je dogovorena daljnja suradnja te sastanci 
Ëelnika triju policija koji Êe se odræavati svaka dva mjeseca, 
kako bi se uskladila daljnja suradnja i aktivnosti u rjeπavanju 
ovog teπkog kaznenog djela ubojstva. 

Potpisan Memorandum o 
razumijevanju

U Skoplju je 20. studenog potpisan Memorandum o 
razumijevanju izmeu Ministarstava unutarnjih poslova 
Republike Albanije, Republike Makedonije, Republike Srbije, 
GraniËne policije Ministarstva sigurnosti Republike Bosne i 
Hercegovine, Ministarstva unutarnjih poslova i javne uprave 
Republike Crne Gore i Ravnateljstva policije MUP-a Republike 
Hrvatske. Potpisivanjem Memoranduma uveden je sustav za 
razmjenu statistiËkih podataka i rano upozoravanje u vezi s 
ilegalnim migracijama, a svrha mu je uËinkovitija borba protiv 
svih oblika prekograniËnog kriminaliteta. 

Veleposlanik Fuentes posjetio 
MUP i Ravnateljstvo policije

Ministar unutarnjih poslova Tomislav Karamarko primio je 
21. studenog u sluæbeni posjet veleposlanika Ureda OESS-
a u Hrvatskoj Jorgea Fuentesa sa suradnicima. Na sastanku 
su razgovarali o etniËki motiviranim sukobima u Hrvatskoj, 
posebno onim vezanim za srpsku nacionalnu manjinu, pri 
Ëemu su se sloæili kako je broj takvih incidenata u padu.

 Karamarko je kazao kako postoje incidenti izazvani s obje 
strane, pri Ëemu policija uvijek postupa po Zakonu i ne poznaje 
nacionalne razlike. Fuentes je istaknuo pozitivan pomak ne 
samo u brojkama, veÊ i u naËinu na koji politika i policija reagira 
te se brzo poduzimaju pojedine mjere.

Veleposlanik je posjetio i Ravnateljstvo policije, gdje ga je 
primio glavni ravnatelj Vladimir Faber sa suradnicima. Tom 
prilikom Fuentes je naglasio potrebu suradnje policije, Dræavnog 
odvjetniπtva i svih policija u regiji kako bi se procesuirali svi ratni 
zloËini na ovim prostorima. Faber je istaknuo napore hrvatske 
policije u njihovu rjeπavanju, tim viπe jer smo svjedoci kako 
su nekadaπnji ratni zloËinci, danas mahom Ëlanovi mafijaπkih 
organizacija, πto je potvrdio i sluËaj nedavnog atentata na Ivu 
PukaniÊa i Niku FranjiÊa.

Veleposlanik Lukovac u 
nastupnom posjetu Ministarstvu

Crnogorski veleposlanik u Hrvatskoj Branko Lukovac 
boravio je 25. studenog u nastupnom posjetu kod ministra 
unutarnjih poslova Tomislava Karamarka.
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Karamarko i Lukovac sloæili su se kako je potrebna 
uspostava πto tjeπnje suradnje ministarstava unutarnjih poslova 
svih zemalja u regiji, jer bi to pridonijelo uËinkovitijem suzbijanju 
organiziranog kriminala na ovim prostorima, πto je i preduvjet 
za ulazak u EU, uz reformu pravosua i suzbijanje korupcije.

Nakon πto su razmijenili dosadaπnja iskustva svojih zemalja 
u pregovorima za ulazak u EU, Lukovac je istaknuo kako je 
Hrvatska svim zemljama regije, pa tako i Crnoj Gori, najbolji 
primjer i uzor za uspjeπno pribliæavanje Europskoj Uniji, te 
dodao kako Êe i njegova zemlja rado slijediti hrvatski primjer. 

Ministar Karamarko primio 
πpanjolskog veleposlanika 

Ministar Tomislav Karamarko primio je 26. studenog u 
sluæbeni posjet πpanjolskog veleposlanika u Hrvatskoj Manuela 
Salazara Palmu. 

Borba protiv korupcije i organiziranog kriminala, sigurnost 
dræavne granice, graniËna policija, te prijeteÊi terorizam, bile 
su teme njihovog sastanka. 

Duænosnici su se sloæili kako su Hrvatska i ©panjolska 
juænoeuropske, mediteranske i turistiËke zemlje, zbog Ëega 
imaju i sliËne probleme. Ministar Karamarko izrazio je æelju za 
joπ uspjeπnijom suradnjom dviju zemalja, a poglavito njihovih 
ministarstava unutarnjih poslova, kroz buduÊu razmjenu 
struËnih informacija i iskustava, a posebice onih vezanih za 
nadzor morske granice, koji bi mogli uvelike pomoÊi u daljnjem 
radu hrvatskoj graniËnoj policiji.

Istaknuvπi kako Êe ©panjolska od 1. sijeËnja predsjedavati 
Europskom Unijom, veleposlanik Salazar ukazao je na vaænost 
sigurnosti hrvatske dræavne granice koja Êe nakon punopravnog 
Ëlanstva Hrvatske u EU postati vanjska granica Unije.

Maarski veleposlanik posjetio 
MUP RH

Prvog prosinca ministar unutarnjih poslova Tomislav 
Karamarko primio je u sluæbeni posjet maarskog veleposlanika 
u Hrvatskoj Petera Gyorkosa. Veleposlanik je izrazio zadovoljstvo 
dosadaπnjom bilateralnom suradnjom ministarstava unutarnjih 
poslova Hrvatske i Maarske. Posebno uspjeπnim ocijenio je 
projekt sudjelovanja maarskih policijskih sluæbenika u Zadru 

za vrijeme turistiËke sezone. Veleposlanik se takoer interesirao 
o novim hrvatskim osobnim iskaznicama, te odredbama novog 
hrvatskog Zakona o strancima..

Susret ministra Karamarka s 
predstavnicima UNDP-a

Predstavnici Pro-
grama Ujedinjenih 
naroda za razvoj 
(UNDP) u Republici 
Hrvatskoj, Yuri Afa-
nasiev i suradnici 
susreli su se, 4. pro-
sinca, s ministrom unutarnjih poslova Tomislavom Karamar-
kom. Tom prigodom Afanasiev je pohvalio zajedniËki projekt 
MUP-a i UNDP-a „Manje oruæja, manje tragedija“ ocijenivπi ga 
najuspjeπnijim projektom do sada. Takoer je najavio i novi 
zajedniËki projekt „Uniπtenje za razvoj“. Naglasio je kako MUP i 
Ravnateljstvo policije imaju punu podrπku u realizacije projekta 
Policije u zajednici. Afanasiev je izrazio æelju da se projekt 
za zaπtitu ærtava i svjedoka koji je u nadleænosti UNDP-a i 
Ministarstva pravosua proπiri i na MUP.

Sarajevo: sastanak ministara 
sigurnosti i unutarnjih poslova 

zemalja regije
TreÊi neformalni sastanak ministara sigurnosti i unutarnjih 

poslova Bosne i Hercegovine, Crne Gore, Hrvatske i Srbije 
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zavrπen je 29. studenog u Sarajevu potpisivanjem zajedniËke 
Izjave ministara spomenutih zemalja. Ministri su Izjavom 
usuglasili i definirali smjernice buduÊe suradnje na podruËju 
prevencije i borbe protiv organiziranog kriminaliteta, korupcije 
i terorizma. 

Tom prilikom hrvatski ministar unutarnjih poslova Tomislav 
Karamarko kazao je kako je Hrvatska na svome putu za ulazak 
u EU veÊ poduzela niz mjera za usklaivanje s europskom 
legislativom i praksom na podruËju borbe protiv razliËitih oblika 
kriminaliteta. Takoer je istaknuo spremnost hrvatskog MUP-a 
da prenese svoja iskustva zemljama u regiji, kako bi se ubrzala 
i olakπala operativna suradnja.

Hrvatsko-ameriËki Memorandum 
o dostavljanju podataka 
o izgubljenim i otuenim 

putovnicama

Petog prosinca ministar unutarnjih poslova Tomislav 
Karamarko i veleposlanik Sjedinjenih Dræava u Hrvatskoj Robert 
A. Bradtke potpisali su Memorandum o dostavljanju podataka o 
izgubljenim i otuenim putovnicama. Krivotvorene putovnice su 
traæena roba na podruËju organiziranog kriminaliteta, a posebno 
su na cijeni hrvatske putovnice, istaknuo je ministar Karamarko. 
Memorandum definira suglasnost nadleænih tijela RH i SAD-a o 
promptnoj dostavi podataka ameriËkoj strani o praznim i izdanim 
putovnicama, a koje su prijavljene kao izgubljene ili otuene. 

»akovec: Odræan sastanak 
Radne skupine za vizni reæim

U Policijskoj upravi meimurskoj u »akovcu, odræan je 20. 
studenog Peti sastanak Radne skupine za vizni reæim i uvjete 
ulaska u zemlju u sklopu Meunarodne konferencije graniËnih 
policija (IBPC). 

Glavne teme sastanka bile su: procedura kontrole viza i 
putnih isprva na graniËnim prijelazima, uporaba informacijskog 
sustava i tehniËke opreme, procedura izdavanja viza na 
graniËnim prijelazima, edukacija po pitanjima uporabe tehniËke 
opreme, profilacije putnika i dr. 

Obuka sluæbenika pograniËne 
policije Crne Gore i Hrvatske

U Herceg Novom 29. studenog poËela je obuka sluæbenika 
pograniËne policije i carinskih sluæbi Hrvatske i Crne Gore u 
okviru projekta “JaËanje pograniËne suradnje”. 

Projekt ima za cilj borbu protiv prekograniËnog kriminala 
i ilegalnih migracija, realizira se u okviru Meunarodne 
organizacije za migracije (IOM), a financira ga Vlada Velike 
Britanije preko svoga veleposlanstva u Hrvatskoj. 

Obuku pohaa po deset policajaca i Ëetiri carinska 
sluæbenika iz svake dræave.

Nova plovila za nadzor dræavne 
granice

U velaluËkom brodogradiliπtu “Montmontaæa-Greben” 
ministar unutarnjih poslova Tomislav Karamarko i ravnatelj 
policije Vladimir Faber predali su, 16. studenog, tri nova 
policijska pomorska plovila za nadzor dræavne granice na 
uporabu πibensko-kninskoj, dubrovaËko-neretvanskoj i 
zadarskoj policijskoj upravi.

Brodovi duæine izmeu 8 i 14,5 metara, ukupne vrijednosti 
32,5 milijuna kuna, financirani su iz dræavnog proraËuna po 
projektu “Granica” i dio su ispunjenja akcijskog plana za 
integrirano upravljanje granicom.

Tri nova plovila za nadzor dræavne granice na Dunavu i Savi 
uruËena su i policijskim upravama vukovarsko-srijemskoj i 
osjeËko-baranjskoj 25. studenog u osjeËkoj vojarni „Vrbik“. 
Navedena plovila, dio su Projekta PHARE 2005 „Priprema za 
provedbu pravne steËevine“. Projekt je vrijedan 3,07 milijuna 
eura, a njime je nabavljena tehniËka oprema za potrebe 
graniËne policije. 

Desetoga prosinca sluæbenicima Postaje graniËne policije 
Koprivnica takoer je uruËeno jedno novo sluæbeno plovilo 
za nadzor dræavne granice na rijekama Muri i Dravi. RijeË je o 
pneumatskom Ëamcu sa stakloplastiËnim dnom marke Valiant, 
model D&R, dugom 4,9 metara opremljenim motorom marke 
Mercury, snage 45 kW. m

Priredila Marija ÆUÆUL
Snimila Dubravka PAVKOVI∆-POGA»AR
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Seminar: Konflikt-menadæer

Konflikt-menadæer dodatno je obuËeni policijski sluæbenik 
koji pregovara s prosvjednicima, sukobljenim navijaËkim ili 
drugim skupinama.

U sklopu bilateralne suradnje s naπim Ministarstvom unutarnjih 
poslova, od 1. do 4. prosinca 2008. u Republici Hrvatskoj boravili 
su predstavnici Saveznog ministarstva unutarnjih poslova SR 
NjemaËke iz Savezne pokrajine Niedersachsen (Bodemann, 
Kanngießer, Brettschneider i Reinhold). 

Tijekom posjeta odræan je 2. i 3. prosinca seminar „Konflikt 
management“ sa sljedeÊim temama: pregled rada; nastajanje 
koncepcije (primjer je bio sljedeÊi: stanje prije prijevoza 
kontejnera „Castor“, podruËje kroz koje prolazi opasan teret, 
kronologija prosvjeda, πire podruËje grada Gorlebena i lokalno 
stanovniπtvo); razvoj koncepcije (primjena iskustva iz prakse, 
proπirenje konflikt menadæera na druge situacije); trenutaËno/
aktualno stanje (uvod, aspekti postojeÊe koncepcije, priprema 
i akcija); iskustva (prosvjedi/demonstracije, sportski dogaaji, 
priredbe/manifestacije); socijalna sluæba za pomoÊ policijskim 
sluæbenicima nakon intervencija.

Konflikt-menadæer je dodatno obuËen policijski sluæbenik 
koji pregovara s prosvjednicima ili ako se radi o sukobljenim 
navijaËkim ili drugim skupinama. 

Djeluje, osim razgovorom, putem info-πtandova, web 
stranica, dijeljenjem letaka, izdavanjem broπura o postupanju 
vlastitim policijskim sluæbenicima i raznim javnim istupanjem 
putem medija. 

U zadnje vrijeme policija ima svoj vlastiti info-kanal u kojem se 
razliËite obavijesti puπtaju policiji (naËin sprjeËavanja odreenih 
glasina).

Konflikt-menadæer posao obavlja u odori, naoruæan je i 
oznaËen posebnim crvenim prslukom. Tom prilikom ne nosi  
zaπtitnu opremu.

Seminaru su bili nazoËni, uz predstavnike MUP-a Republike 
Hrvatske, odnosno Ravnateljstva policije te naËelnici sektora i 
odjela policije i zapovjednici interventnih jedinica policije svih 
policijskih uprava. m

Josip TURKALJ

Nenada MatkoviÊa primio 
predsjednik MesiÊ

Meu dvadesetak inovatora iz cijele Hrvatske, moguÊnost 
da ukratko predstavi svoju inovaciju i njezin primjerak uruËi 
predsjedniku MesiÊu imao je i Nenad MatkoviÊ, djelatnik 
Mobilne jedinice iz Uprave za granicu MUP-a RH.

Predsjednik Republike Hrvatske Stjepan MesiÊ primio je 27. 
studenoga u svom Uredu najbolje hrvatske inovatore, dobitnike 
brojnih medalja s meunarodnih izloæbi inovacija odræanih 
tijekom 2008. godine u Moskvi, Pittsburghu i Londonu. 

Nenad MatkoviÊ je inovator koji je svojim izumom “ITA-om” 
(inteligentnim tekst analizatorom) zaokupio naπu i svjetsku 
inovacijsku javnost, gdje svojom inovacijom, za koju je 
dosad osvojio brojne medalje, konkurira vodeÊim svjetskim 
“arhimedovcima” koji su svoje zamisli pretoËili u djela.

Sam rad ITA temelji se na pretraæivanju bitnih podataka, 
povezujuÊi ih s informacijama koje se vrjednuju prema 
izvoru i sadræaju traæenog pojma. MatkoviÊ dodaje kako je 
ITA najefikasniji u poslovima koji u svom radu obuhvaÊaju veÊi 
broj digitalnih dokumenata, a svakako bi bio koristan policiji i 
novinarima gdje je veÊina dokumenata digitalizirana. Svakako 
bi koristio i svima onima koji pretraæuju puno dokumenata i u 
njima traæe specifiËne informacije. Zamisao tog softwera je da 
se koristi i kao pretraænik za internet stranice, πto je i njegov 
krajnji cilj u buduÊnosti, istiËe MatkoviÊ. Ideja za osmiπljavanje 
ITA-a sinula mu je kada je pretraæujuÊi veliki broj dokumenata s 
velikim brojem korisnih informacija, izgubio puno vremena, kada 
je poËeo razmiπljati o povezivanju svih tih informacija koje su mu 
kasnije posluæile u radu. 

Ponosan na svoja danaπnja postignuÊa, ali i postignuÊa 
svojih kolega inovatora, MatkoviÊ kaæe kako mu je danaπnji 
prijem kod predsjednika MesiÊa joπ jedno u nizu priznanja i 
pokazatelja da dræava prepoznaje vrijednost inovatorskog 
rada, koji Êe u skoroj buduÊnosti biti predvodnica naπeg i 
svjetskog napretka.
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»estitavπi najboljim hrvatskim inovatorima, predsjednik MesiÊ 
im je poruËio kako je svatko od njih svojim izumom uËinio bitan 
iskorak koji je danas potreban hrvatskoj privredi. - Siguran sam 
da postoje proizvodi s kojima moæemo konkurirati svima u 

svijetu, jer sam se u to uvjerio u malom 
poduzeÊu u Slavoniji koje proizvodi metle, 
a veÊinu ih izvozi. Isto tako, odnedavno 
znam da je konac koji dræi vreÊicu Ëaja 
takoer naπ proizvod, koji se takoer 
veÊinski izvozi - kaæe MesiÊ. 

Vaπe su inovacije potrebne hrvatskom 
gospodarstvu, kojemu bi mogle dati 
poticaj za nove proizvode i za proboj 
hrvatskih proizvoda na izvozna træiπta, 
rekao je MesiÊ.

Na komentare inovatora kako medije 
baπ i ne zanimaju njihovi svjetski uspjesi 
i svjetski poznate inovacije, predsjednik 
je, sloæivπi se s njima, poruËio kako 
se na potpuno pogreπan naËin preko 
neadekvatnih tv emisija stvara pogreπna 
slika realnosti te se samim time stvara 
i loπe ozraËje koje æeli samo profit ali 
ne i edukaciju. MesiÊ je za kraj susreta 

s inovatorima rekao kako je danaπnjem svijetu potreban 
“regulator” odnosa u kojima se dogaaju apsurdi zbog 
nesustavnog naËina rada. m

                          
Boris SADILEK

             Snimio Ivica LAJTNER
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Pokazna vjeæba graniËnih policija odræana je u sklopu 
druge, zavrπne faze Projekta koji je trajao dvije godine.

U sklopu Projekta tehniËke izgradnje kapaciteta i poveÊanje 
prekograniËne suradnje na granici izmeu Republike Hrvatske 
i Republike Srbije odræana je, 9. prosinca na poljskoj cesti 
Tovarnik-Ilinci, zajedniËka pokazna vjeæba graniËne policije 
Policijske uprave vukovarsko-srijemske i graniËne policije 
Regionalnog centra Novi Sad. Vjeæba je odræana u sklopu druge, 
zavrπne faze Projekta koji je trajao je dvije godine.

ZajedniËka vjeæba graniËnih policija
PU vukovarsko-srijemske i

Regionalnog centra Novi Sad

i Ministarstva unutraπnjih poslova Republike Srbije, nazoËili i 
zamjenici veleposlanika Velike Britanije u Republici Hrvatskoj 
i Republici Srbiji, kao i predstavnik IOM-a, Meunarodne 
organizacije za migracije.

Po zavrπenoj konferenciji za novinare voditeljica Projekta 
SunËica Skupnjak-KapiÊ, kao predstavnica IOM-a, zasluænim 
je pojedincima MUP-a Republike Hrvatske i Srbije uruËila 
zahvalnice za rad na Projektu, a naËelnik OpÊine Tovarnik 
Marinka Beljo uvaæenim je gostima uruËio prigodne poklone. 
Tijek vjeæbe popratili su predstavnici medija iz Hrvatske i iz 
Srbije. m

Krunoslav ÆGELA

Vjeæba je provedena u dva dijela. U prvom dijelu prikazano 
je hvatanje osoba koje su ilegalno preπle dræavnu granicu iz 
smjera Republike Srbije u smjeru Republike Hrvatske, a u 
drugom je dijelu prikazano postupanje policijskih sluæbenika 
MUP-a Srbije u hvatanju poËinitelja kaznenog djela otuenja 
motornog vozila u pokuπaju ilegalnog prelaska dræavne granice 
sa otuenim vozilom. Tijek vjeæbe putem digitalnog sustava 
“Tetra” nazoËnima je komentirao Tomislav IljiÊ, naËelnik Odjela 
za granicu PU vukovarsko-srijemske.

Nakon zavrπetka pokazne vjeæbe u prostorijama OpÊine 
Tovarnik odræana je konferencija za novinare na kojoj su, osim 
predstavnika Ministarstva unutarnjih poslova Republike Hrvatske 

UruËivanje priznanja pripadnicima MUP-a Rep. SrbijePrikaz uhiÊenja osoba koje su ilegalno preπle dræavnu granicu

UruËivanje priznanja predstavnicima MUP-a Rep. Hrvatske
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Na prostorima vojarne Sv. Kata-
rina u Rijeci 14. studenoga odræana 
je pokazna vjeæba na kojoj su po-
licijski vjeæbenici pokazali znanja i 
vjeπtine  steËene tijekom vjeæbeni-
Ëke prakse i obuke u PU primorsko-
goranskoj.

Trideset i πest policijskih vjeæbenika (viπe 
i visoke struËne spreme) rasporeeno je 
u  Policijsku upravu primorsko-goransku 
u prosincu 2007. Nakon njihova dolasku 
saËinjen je plan na razini Policijske 
uprave kojim je obuhvaÊeno upoznavanje 
buduÊih policijskih sluæbenika s razliËitim 
segmentima policijskoga posla, u raz-
liËitim ustrojstvenim jedinicama, kako bi 
se ostvario πto veÊi i πiri stupanj znanja o 
policijskom poslu.

Odjel za javni red  za svakog je 
vjeæbenika ponaosob izradio godiπnji 
raspored, pa se svaki vjeæbenik tijekom 
svoje prakse upoznao s poslovima 
temeljne, kriminalistiËke, prometne, po-
morske, graniËne policije i operativno-
komunikacijskog centra, ali i s poslovima 
interventne i specijalne policije te 
poslovima koji se obavljaju u sektorima 
policijske uprave.

Nakon zavrπene vjeæbeniËke prakse 
te poloæenog dræavnog ispita, policijski 
vjeæbenici postaju ovlaπtene sluæbene 
osobe, a time dobivaju i ovlasti koje im 
po zakonu pripadaju. 

Jedna od ovlasti je uporaba sredstava 
prisile, a samim tim i vatrenoga oruæja. 
Stoga su instruktori Odjela za javni red 
osmislili program obuke vjeæbenika iz 

Rijeka: pokazna vjeæba
policijskih vjeæbenika

osnova rukovanja vatrenim oruæjem, ali 
i program koji se odnosi na borilaËke 
vjeπtine i policijske intervencije.

Temeljem programa, obuka vjeæbenika 
provodila se u proljetnom i jesenskom 
terminu po dva tjedna. Policijski su 
vjeæbenici s dvojicom instruktora, Franjom 
VidakoviÊem i Gabrijelom Flegarom, 
prolazili obuku iz osnova rukovanja 
vatrenim oruæjem i to: piπtoljima HS 2000, 
Glock 19, CZ 75 i 75 B, strojnicom „ERO“ 
i automatskom puπkom M70.

Isto tako savladali su i osnove iz 
borilaËkih vjeπtina: kretanja, udarci, 
blokade, judo padovi i bacanja, zahvati 

za privoenje i obrana od nenaoruæanog 
i naoruæanog napadaËa.

Posljednji dio obuke obuhvatio je 
policijske intervencije. Tijekom provoenja 
obuke vjeæbenici su proπli upoznavanje 
s najosnovnijim radnjama i zadaÊama 
policije od pristupa osobi, utvrivanja 
identiteta osobe, pregleda osobe, zau-
stavljanja i pregleda vozaËa i vozila pa sve 
do presretanja vozila sluæbenim vozilom.

Valja napomenuti da su za vjeæbenike 
predavaËi, policijski sluæbenici iz ove 
Policijske uprave, odræali i predavanja o: 
primjeni sredstava prisile, mjerama prvog 
zahvata (osiguranje mjesta dogaaja) i 
sigurnosnoj prosudbi u radu policije.

Prilikom izvoenja same pokazne 
vjeæbe policijski su vjeæbenici trebali 
pokazati reakcije na razliËito postavljene 
situacije, odnosno, policijske intervencije 
kod uËinjenih prekrπaja (remeÊenje javnog 
reda i mira) pa do situacije kaznenog djela 
razbojniπtva (razbojniπtvo u novËarskoj 
ustanovi). Sve πto su nauËili tijekom prakse 
i obuke predano su i uspjeπno prikazali na 
ovoj vjeæbi pred rukovoditeljima Policijske 
uprave i ustrojstvenih jedinica te svojim 
mentorima. Vjeæbi su nazoËila i gospoda 
StrmotiÊ i Bulinec iz Ministarstva. m

Gabrijel FLEGAR 
Mirjana KULA©
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Problem ovisnosti mladih jedan je 
od najveÊih zdravstvenih problema 
danaπnjice i naπ zajedniËki problem, 
istaknula je, meu ostalim, dr. med. 
Suzana FabijaniÊ pozvavπi policiju 
na punu suradnju u suzbijanju 
kaznenih djela zlouporabe opojnih 
droga…

U Policijskoj upravi sisaËko-mosla-
vaËkoj provedena je, 19. studenoga 2008., 
edukacija na temu Programi djelovanja i 
protokoli postupanja u sustavima πkolstva, 
zdravstva, CZSS, policije i sudstva na 
podruËju prevencije i lijeËenja ovisnosti. 

Predavanje je odræala predsjednica 
Povjerenstva za suzbijanje zlouporabe 
droga SisaËko-moslavaËke æupanije dr. 
med. Suzana FabijaniÊ, a nazoËni su bili 
naËelnici svih policijskih postaja sa svojim 
pomoÊnicima.

Na poËetku je doktorica istaknula 
kako se æupanijsko Povjerenstvo za 
suzbijanje zlouporabe opojnih droga veÊ 
niz godina bavi problematikom zlouporabe 
opojnih sredstava te da se njihov rad 
unazad dvije godine intenzivirao po tom 
pitanju, πto je rezultiralo donoπenjem 
æupanijske politike usmjerene prema 
prevenciji i lijeËenju bolesti ovisnika te 
izradom æupanijskog programa djelovanja 
i protokola u prevenciji i lijeËenju ovisnosti 
kroz sustave πkolstva, zdravstva, CZSS, 
policije i sudstva. 

PU sisaËko-moslavaËka: provedena 
edukacija o prevenciji i lijeËenju ovisnosti

Istaknula je kako je problem ovisnosti 
mladih jedan od najveÊih zdravstvenih 
problema danaπnjice i naπ zajedniËki 
problem te da njegova prevencija i lijeËenje 
uvelike ovisi o timskom radu, odnosno 
povezivanju timova struËnjaka iz razliËitih 
dræavnih institucija koje se kroz svoj rad 
susreÊu s tom problematikom. 

Uz stupnjeve razvoja ovisnosti i 
zakonsku regulativu, meu kojom je 
temeljni dokument za provoenje raz-
liËitih aktivnosti na podruËju suzbijanja 
zlouporabe opojnih droga Nacionalna 
strategija suzbijanja zlouporabe opojnih 
droga u RH, istaknuti su i ciljevi æupanijske 
politike po kojoj su najvaænije primarna 
i sekundarna prevencija, tj. kao prvo 
smanjenje interesa djece i mladih prema 
eksperimentiranju sa sredstvima ovisnosti 
i kao drugo eksperimentiranja pomaknuti 
u stariju æivotnu dob te ju πto ranije otkriti 
kako bi se djeci i mladima omoguÊio 
primjereni terapijski tretman. 

Dr. FabijaniÊ nadalje je istaknula kako 
je pri Zavodu za javno zdravstvo SisaËko-
moslavaËke æupanije ustanovljen Odsjek 
za prevenciju i izvanbolniËko lijeËenje 
ovisnika, koji je povezan sa svim tijelima 
i ustanovama ove Æupanije koje se kroz 
svoj rad susreÊu s problematikom opojnih 
droga. U odsjek se dolazi direktno, bez 
lijeËniËke uputnice, a u njemu se djeci, 
mladima i njihovim roditeljima pruæa sva 

potrebna pomoÊ glede oËuvanja tjelesnog 
i duπevnog zdravlja te ublaæavanja nastalih 
poteπkoÊa izazvanih konzumacijom 
opojnih droga.  

Istaknuto je kako po problematici 
konzumacije opojnih droga i alkohola 
meu mladima prednjaËi grad Petrinja gdje 
je meu πkolarcima zabiljeæen najveÊi broj 
takvih konzumenata. Doduπe, na podruËju 
Æupanije nema registriranih teπkih ovisnika 
o drogama, ali je zabrinjavajuÊa Ëinjenica 
kako je broj mladih koji eksperimentiraju 
s opojnim drogama u porastu, πto treba 
shvatiti kao alarm i poziv svim institucijama 
na zajedniËka djelovanja u suzbijanju i 
prevenciji ovog problema. 

Na kraju je dr. FabijaniÊ pozvala policiju 
na punu suradnju u suzbijanju kaznenih 
djela zlouporabe opojnih droga te 
nazoËnima podijelila PriruËnike o programu 
djelovanja i protokolu postupanja na 
podruËju prevencije i lijeËenja ovisnosti te 
prigodne letke, za koje je zamolila da ih 
policijski sluæbenici prilikom kriminalistiËkih 
obrada u predmetima zlouporabe opojnih 
droga uruËe osobama ili roditeljima djece 
i maloljetnika osumnjiËenih za takva djela, 
kako bi se isti uputili i upoznali s radom 
Odsjeka za prevenciju i izvanbolniËko 
lijeËenje, a gdje bi od strane struËnih 
timova dobili pravovremene savjete i 
pomoÊ. m 

 Iva HRANITELJ 
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U sklopu preventivnog djelovanja 
na suzbijanju zlouporabe opojnih 
droga policijski sluæbenici Odjela 
kriminalistiËke policije - Grupe 
za droge PU krapinsko-zagorske 
odræali su mnoga predavanja uËe-
nicima osnovnih i srednjih πkola te 
njihovim roditeljima.

Policijski sluæbenici Odjela krimina-
listiËke policije - Grupe za droge Policijske 
uprave krapinsko-zagorske, u sklopu 
preventivnog djelovanja na suzbijanju 
zlouporabe opojnih droga, a posebice 
u riziËnim skupinama, tijekom 2008. 
u suradnji s odgojno-obrazovnim usta-
novama na podruËju Krapinsko-zagorske 
æupanije te Hrvatskim Crvenim kriæem 
- Druπtvom Crvenog kriæa Krapinsko-
zagorske æupanije kao i s Centrom za 
prevenciju ovisnosti, odræali su mnoga 
predavanja uËenicima osnovnih i srednjih 
πkola te njihovim roditeljima.

U sijeËnju 2008. odræano je predavanje 
uËenicima osmog razreda Osnovne 
πkole u Zlatar Bistrici (oko 50 uËenika), 
a u veljaËi i oæujku uËenicima osmog 
razreda u Osnovnoj πkoli Mihovljan (oko 
16 uËenika) i Novi Golubovec (oko 20 
uËenika) te roditeljima uËenika sedmog i 
osmog razreda u Osnovnoj πkoli Mihovljan 
(oko 40 roditelja) i Novi Golubovec (oko 
40 roditelja).

U organizaciji Druπtva Crvenog kriæa 
Krapinsko-zagorske æupanije u oæujku i 
travnju 2008. policijski sluæbenik Grupe 
kriminaliteta droga Zvonka PavloviÊ 

odræao je nekoliko predavanja uËenicima 
osmih razreda O© i maturantima treÊeg i 
Ëetvrtog razreda srednjih πkola na temu 
“Prevencija ovisnosti i riziËnih ponaπanja 
kao posljedicama konzumacije opijata”. 
Na istu temu odræana su predavanja ma-
turantima treÊih i Ëetvrtih razreda Sred-
nje πkole Krapina, Srednje πkole Zlatar, 
Srednje πkole Pregrada, Gimnazije u 
Zaboku, Srednje πkola za umjetnost 
i dizajn Zabok kao i uËenicima osmih 
razreda Osnovne πkole LuËelnica, O© 
Klanjec, O© Kumrovec, O© Kraljevec 
na Sutli i O© Tuhelj. U Zaboku 17. 
studenoga u suradnji s Ëlanovima StruËnog 
povjerenstva za prevenciju ovisnosti i 
asocijalnih ponaπanja Centra za prevenciju 
i izvanbolniËko lijeËenje ovisnosti KZÆ-
e, Nataπom Koraæijom i Ljerkom Tua-
Druæinec, od 17 do 18.10 sati odræana je 
tribina na temu “©tetnost, prepoznavanje 
i zlouporaba opojnih droga, te prevencija 
i pruæanje struËne pomoÊi konzumentima 
i ovisnicima”. Sudjelovali su roditelji prvih i 
drugih razreda Srednje πkole za umjetnost, 
dizajn, grafiku i odjeÊu Zabok, njih oko 
tridesetpetero. 

Na osnovi godiπnjeg plana i programa 
rada Koordinacije za prevenciju nasilja 
i ovisnosti djece osnovnoπkolskog 
uzrasta i prema dogovoru s voditeljicom 
Koordinacijskog tima prof. Ljerkom 
Lihter, a u povodu Mjeseca borbe protiv 
ovisnosti u Osnovnoj πkoli Zabok policijski 
sluæbenik Grupe kriminaliteta droga 
Zvonko PavloviÊ odræao je 25. studenoga 

predavanje roditeljima 6. razreda O© 
Zabok o Zlouporabi opojnih droga, 
πtetnostima, simptomima, prepoznavanju 
opojnih droga, te zakonskim odredbama 
koje reguliraju zlouporabu opojnih droga, 
kojem je prisustvovalo oko 30 roditelja.

Prema dogovoru s ravnateljicom O© 
Mihovljan i Novi Golubovec Ljubicom 
LjubiËiÊ, u povodu Mjeseca borbe protiv 
ovisnosti u Osnovnoj πkoli Mihovljan i Novi 
Golubovec 24 i 25. studenoga odræano 
je predavanje uËenicima osmog razreda 
“O rizicima konzumacije opojnih droga, 
πtetnostima te zakonskim odredbama koje 
reguliraju zlouporabu opojnih droga”, kojem 
je prisustvovalo oko 50 uËenika. Nadalje, u 
sklopu predavanja uËenicima i roditeljima 
podijeljeni su promotivni materijali izraeni 
od strane PU Krapinsko-zagorske pod 
nazivom “Droga Raj ili Pakao” i “Droga 
uzima æivot vaπem djetetu”.

Kako bi se obiljeæio Mjesec borbe 
protiv ovisnosti, odræana su i predavanja 
roditeljima osmih razreda Osnovne πkole 
Zabok 27. studenoga, a Æupanijsko 
povjerenstvo za suzbijanje zlouporabe 
opojnih droga organiziralo je struËni 
skup na temu “Rezultati ESPAD-ova 
istraæivanja o puπenju, pijenju i upotrebi 
droga” 28. studenoga. Grupa kriminaliteta 
droga takoer dobro surauje i sa 
Æupanijskim povjerenstvom za suzbijanje 
zlouporabe opojnih droga te prisustvuje 
na sjednicama povjerenstva i aktivnostima 
povjerenstva. m

Zvonko PAVLOVI∆, Robert PAVI∆

PojaËana prevencija ovisnosti 
u PU krapinsko-zagorskoj
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Na podruËju PU krapinsko-zagorske odræano 35 
predavanja uËenicima drugih, treÊih i Ëetvrtih razreda 
osnovnih πkola

Edukacija djece na podruËju zaπtite i spaπavanja
PodruËni ured za zaπtitu i spaπavanje Krapina, u suradnji 

s Policijskom upravom krapinsko-zagorskom, Vatrogasnom 
zajednicom i Domom zdravlja Krapinsko-zagorske æupanije, 
proveo je od 13. listopada do 7. studenoga ove godine 
Nacionalnu akciju edukacije djece na podruËju zaπtite i 
spaπavanja u svim matiËnim osnovnim πkolama na podruËju 
Krapinsko-zagorske æupanije. 

Ukupno je provedeno 35 edukativnih predavanja uËenicima 
drugih, treÊih i Ëetvrtih razreda osnovnih πkola. Predavanja su 
bila popraÊena promotivno - edukacijskim filmom (slajdovi 
s crtanim sliËicama primjereni djeËjem uzrastu) na kojem su 
prikazane razne situacije vezano za elementarne nepogode, 
poæare, prometne nesreÊe i ostale situacije u kojima je potrebna 
intervencija policije, vatrogasaca i hitne medicinske pomoÊi.

BuduÊi da je akcija naiπla na vrlo dobar odjek kod ravnatelja 
i uËitelja osnovnih πkola, i πto je najvaænije, kod djece, s akcijom 
Êe se nastaviti i u podruËnim πkolama.

Drugi ciklus Nacionalne akcije edukacije djece provest Êe se 
od 8. prosinca do 16. sijeËnja 2009. prema izraenom Planu 
realizacije programa edukacije.  

Navedenim planom predviena su predavanja u 17 
osnovnih, odnosno, podruËnih πkola, a edukaciju djece u 
ime policijske uprave dosad je obavio, a to Êe i nadalje Ëiniti 
SreÊko Kuhta, policijski sluæbenik za preventivu u cestovnom 
prometu u PPP Krapina. Tema dijela njegova predavanja 
djeci je postupanje policije prilikom nepogoda, katastrofa i 
velikih nesreÊa, odnosno, nesreÊa velikih razmjera i njihovih 
posljedica. 

Prvo predavanje u drugom ciklusu odræano je u O© Veliko 
TrgoviπÊe 8. prosinca 2008., a 9. prosinca u O© Ljudevita Gaja 
u Krapini uËenicima treÊih i Ëetvrtih razreda. m 

 SreÊko KUHTA, Robert PAVI∆
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Policijska uprava naËinila je si-
gurnosnu procjenu i proaktivni plan 
suzbijanja meuvrπnjaËkog nasilja, a 
policija Êe intenzivirati veÊ propisane 
aktivnosti iz Protokola o postupanju 
u sluËaju nasilja meu djecom i 
mladima.

Ponukani nedavnim sluËajevima na-
silniËkog ponaπanja meu mladima u 
Sisku, πto je za posljedicu imalo i teπko 
ozljeivanje jednog maloljetnika 19. 
studenoga u prostorijama Gradskog 
poglavarstva Grada Siska, na osnovi 
zajedniËke inicijative odræan je sastanak 
sisaËkog gradonaËelnika Dinka PintariÊa i 
naËelnika PU sisaËko-moslavaËke Marka 
RaπiÊa.

Na sastanku je bilo rijeËi o daljnjim 
smjernicama svih tijela i udruga na 
ovome podruËju, koje u svom sustavu i 
programu djelovanja provode aktivnosti 
vezane na suzbijanje nasilja meu djecom 
i mladima, djelatnost policije je tu vrlo 
bitna i nezaobilazna.

Na poËetku je zajedniËki ocijenjeno 
kako VijeÊe za komunalnu prevenciju 
grada Siska u dijelu suzbijanja nasilja 
meu maloljetnicima nije ostvarilo svoju 
punu funkciju te da Êe se po tom pitanju 
aktivnosti VijeÊa morati intenzivirati. 
Takoer, izraæena je potreba ukljuËivanja 
u rjeπavanje ovakve problematike i 
Centra za socijalnu skrb, Obiteljskog 
centra Sisak, osnovnih i srednjih πkola, 
nevladinih udruga s ovoga podruËja te, 
opÊenito, lokalne zajednice u smislu 
aktivnog sudjelovanja na raspravama i 
edukacijama.

NaËelnik RaπiÊ gradonaËelnika je 
upoznao da je na razini ove Policijske 

uprave saËinjena sigurnosna pro-
cjena i proaktivni plan suzbijanja 
meuvrπnjaËkog nasilja te je iznio 
statistiËke podatke po liniji maloljetniËke 
delinkvencije, kojima je evidentiran 
blag porast te vrste nasilja, posebno u 
zonama odgojno-obrazovnih ustanova. 
Iznio je kako su od kaznenih djela 
najzastupljenija djela: tjelesna ozljeda, 
nasilniËko ponaπanje i teπka tjelesna 
ozljeda, a od prekrπaja maloljetnici 
najviπe Ëine prekrπaje iz Ël.13. Zakona 
o prekrπajima protiv JRM-a. 

Naglasio je kako Êe policija intenzivirati 
veÊ propisane aktivnosti iz Protokola 
o postupanju u sluËaju nasilja meu 
djecom i mladima te posebno detektirati 
mjesta gdje se okupljaju sudionici i vrπe 
delikte pa Êe takva mjesta ËeπÊe obilaziti 
i preventivno djelovati. Posebno Êe biti 
planirana postupanja u ugostiteljskim 
objektima u blizini πkola, prodavaonicama 
i kladionicama u koje zalaze uËenici, a 
sve kako bi se utvrdilo toËe li se i prodaju 
alkoholna piÊa maloljetnicima, prodaju 
li im se cigarete i omoguÊuje klaenje. 
NaËelnik RaπiÊ je takoer iskazao kako 
Êe ravnateljima πkola biti sugerirano 
da svaki sluËaj nasilja meu uËenicima 
dojavljuju policiji te da ne rade samostalne 
istrage oko toga. 

Na kraju sastanka zakljuËeno je 
kako Êe se na razini grada Siska vijeÊe 
sastavljeno od predstavnika svih tijela 
i udruga, koje imaju doticaj ili mogu 
utjecati na smanjenje i suzbijanje nasilja 
meu djecom i maloljetnicima, sastajati 
po potrebi i raspravljati o uoËenoj 
problematici i njenom rjeπavanju. m

Iva HRANITELJ 
Snimio Ivica MIOKOVI∆ (PU sisaËko-moslavaËka)

Suzbijanje nasilja meu djecom i 
mladima u Sisku

Karlovac: prodajna 
izloæba Udruge 

‘DICPDITI’
Udruga osoba s invaliditetom 

djeËje i cerebralne paralize, distro-
fiËara i osoba s tjelesnim invali-
ditetom grada Karlovca i KarlovaËke 
æupanije predstavila rad svojih Ëla-
nova u PU karlovaËkoj

U prostorijama policije 27. studenoga 
prodajnu izloæbu uoËi nadolazeÊih bo-
æiÊnih i novogodiπnjih blagdana ispred 
Udruge osoba s invaliditetom djeËje i 
cerebralne paralize, distrofiËara i osoba 
s tjelesnim invaliditetom grada Karlovca i 
KarlovaËke æupanije pripremila je gospoa 
Danica MiloπeviÊ. Mogli bismo kazati: 
sad veÊ tradicionalno, svake godine uoËi 
BoæiÊa i Uskrsa, omoguÊeno je Udruzi 
da predstavi rad svojih Ëlanova,  kojih je 
oko 400 na podruËju cijele KarlovaËke 
æupanije, svih starosnih dobi.

Gospoa MiloπeviÊ, druæeÊi se s 
djelatnicima Pu karlovaËke, rekla je izmeu 
ostalog da su osobe s invaliditetom 
inspirativni, hrabri i odvaæni ljudi jer se 
prije svega vrlo dobro nose sa svojim 
invaliditetom. Osoba s invaliditetom, pa 
tako i ona sama, æivi svoj æivot, obavlja 
uobiËajene aktivnosti poput kupovine, 
plaÊanja raËuna... Zabluda je da ljudi 
s invaliditetom uvijek trebaju skupa i 
tehnoloπki napredna pomagala i usluge. 
Jednostavna i jeftina pomagala Ëesto su 
najvaænija pomoÊ osobi kako bi ona mogla 
imati samostalan æivot. PomoÊna sredstva 
su i prilagoen pribor za jelo ili vrpca s 
ËiËkom. Ukazala je na joπ jednu zabludu. 
Naime, ljudi s teπkim invaliditetom ne 
moraju æivjeti u domovima za njegu ili 
bolnicama za rehabilitaciju pod stalnim 
nadzorom kako se ne bi ozlijedili.

- Naæalost, ovu zabludu stvorio je sustav 
za dugoroËnu skrb koja se temelji na 
domovima za njegu i drugim ustanovama. 
»ak i oni s teæim oblicima invaliditeta 
mogu, uz odgovarajuÊu potporu i usluge 
koju pruæa zajednica, æivjeti u vlastitoj kuÊi 
- dodala je gospoa Danica. Zadovoljna je 
prodajnom izloæbom, odazivom djelatnika 
karlovaËke policije pa se s osmjehom 
na licu uputila prema vozilu Udruge i 
dispeËeru… Policijski sluæbenici Damir 
MihaliÊ i Miroslav PoloviÊ sa simpatiËnom 
gospoom Danicom, koja ih nije ostavila 
ravnoduπnima, na kraju su se slikali. m

Tanja PETRI∆
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tri dana u pu splitsko-dalmatinskoj æupaniji (2)

S pomoÊnikom naËelnika aerodromske 
policije za graniËnu kontrolu Æarkom 
SmajiÊem razgovarali smo na splitskom, 
odnosno trogirskom aerodromu. SmajiÊ 
kaæe da splitska ZraËna luka godiπnje 
preveze oko milijun i dvjesto tisuÊa 
putnika, dok se ove godine oËekuje 
poveÊanje za dva ili tri posto viπe. Naπ 
prioritet u radu je kontrola u prelasku 

dræavne granice i protudiverzijska zaπtita 
tj. pregled putnika i njihove prtljage prije 
samog ulaska u zrakoplov, uz sve ostale 
poslove kao πto su pozorniËka djelatnost 
i osiguranje same ZraËne luke. S nama 
rade i pirotehniËari koji obavljaju pregled 
same zgrade i prilaza, a po potrebi i unutar 
πtiÊene zone, u koju ne moæe uÊi nitko bez 
odgovarajuÊih dozvola, rekao je SmajiÊ.

Spoteri

VeÊih problema s putnicima nemamo, 
ali prije nekoliko godina imali smo 
problema s tzv. zaljubljenicima u 
zrakoplove, koji su s vanjske strane 
æice kojom je ograen dio zraËne 
luke, fotografirali njima interesantne 
zrakoplove. Provjerom smo utvrdili da 
se radi o uistinu bezopasnim osobama, 
kojima nije bila namjera na bilo koji naËin 
ugroziti sigurnost zrakoplova. Radilo 
se, dakle, o ljudima koji vole avione. 
Meutim, dodaje SmajiÊ, problem je 
bio u tome jer su posjedovali radiovezu, 
putem koje su sluπali razgovore izmeu 
pilota i tornja. Ali isto tako razgovore su 
mogli samo sluπati a ne se i ukljuËiti u 
razgovore. NajveÊi je problem nastao 
kad su te razgovore objavili na internetu, 
ali su po naπem saznanju, te razgovore 
vrlo brzo i skinuli s interneta. Radi se o 
zrakoplovnom forumu koji okuplja one 
koji se πkoluju za djelatnike zraËnih luka, 
kontrolore zraËne plovidbe, za pilote i 
sliËna zanimanja. InaËe nekih ozbiljnijih 
ugroæavanja zrakoplova nismo imali, 
osim od ptica koje se zalijeÊu u motore 
aviona, rekao je Æarko SmajiÊ. 

Viπe od 1,2 milijuna putnika godiπnje

Kontrola isprava
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tri dana u pu splitsko-dalmatinskoj æupaniji (2)

Na moru i po sedam 
dana

Mladen BuæanËiÊ, naËelnik postaje 
Pomorske policije Split, kaæe da taj 
posao radi veÊ punih deset godina, πto 
je dobro jer u odreenom kontinuitetu 
i poznavanju problematike moæeπ 
neke stvari promijeniti nabolje i postiÊi 
bolje rezultate, kaæe BuæanËiÊ. Ovdje 
u brodskoj luci obavljamo pregled 
putniËkih, trgovaËkih i brodova za πport 
i razonodu koji uplovljavaju u splitsku 
luku. Da smo najveÊa luka u Hrvatskoj 
dokazuju podaci koji govore da kroz 
naπu luku godiπnje proe oko pola 
milijuna putnika, istiËe BuæanËiÊ. Osim 
navedenog obavljamo zaπtitu dræavne 
granice na moru jer naπa uprava pokriva 
skoro 40% granice na moru, cca 200 
nautiËkih milja. U tom dijelu provodimo 
poslove sigurnosti i zaπtite i poslove 
iz Zakona o ribarstvu, a u suradnji s 
luËkom kapetanijom i institucijama 
inspektorata Republike Hrvatske. 

Tijekom turistiËke sezone, ljeti najviπe 
radimo s instruktorima ronjenja, jer 
ima veÊi broj privatnih πkola ronjenja 
i sa strancima, a takoer radimo i na 
protuzakonitom ribolovu. ©to se tiËe 
protuzakonitih ulazaka plovila, mislim da 
smo postaja koja je tijekom proπle godine 
imala najviπe izopÊenja u Hrvatskoj i 
najviπe uporabe vatrenog oruæja prema 
talijanskim plovilima koja su lovila u 
naπem moru. 

Struktura prekrπaja

Kad govorimo o vrstama i strukturi 
prekrπaja, onda moæemo reÊi da je 
struktura vrlo πiroka jer godiπnje imamo 
oko petsto prekrπajnih prijava, istiËe 
BuæanËiÊ. To se odnosi na prekrπajne 
prijave po prelasku dræavne granice 
i neuplovljavanja u najbliæu luku, pa 
sve do prekrπaja koji se odnosi na 
rad stranca bez radne ili poslovne 
dozvole, zatim je tu izlov ribe bez 
odgovarajuÊih dozvola, izlov zaπtiÊenih 
vrsta, nedozvoljenim alatima, pa sve 
do prekrπaja koje procesuiramo kroz 
pomorski Zakon a to su glisiranja stranih 
jahta koje ne ishoduju vinjetu. More je 
samo po sebi specifiËno jer u njegovu 
nadzoru sudjeluje nekoliko ministarstava 
jer neke sluËajeve ne moæete finalizirati 
bez suradnje s kapetanijom ili bez 
inspekcijskog nadzora ili carine. Npr., 
talijanski gumenjak usidrenjem na 
podruËju Palagruæe krπi prelazak 
dræavne granice, ronjenjem na tom 
mjestu ugroæava propise kojima je 
propisano samo ronjenje u sklopu πkole 
organiziranog ronjenja, istovremeno 
koristi puπku i boce πto je po Zakonu o 
ribarstvu sredstvo koje je nedozvoljeno. 
U tom momentu ukoliko izlovi zaπtiÊenu 
vrstu jastoga koji je u vremenu lovostaja, 
tada dolazi do niza prekrπaja iz razliËitih 
zakonskih podruËja, pa se stoga u 
postupanju povezuje nekoliko tijela 
dræavne uprave. 

Uz Ëinjenicu da djelatnici pomorske 
policije moraju znati plivati, naËelnik 
BuæanËiÊ istaknuo je kako se pomorski 
policajci u ostalome ne razlikuju od 

ostalih policajaca.  Razlikujemo se jedino 
po tome πto naπi policajci moraju proÊi i 
dodatni izobrazbu upravljanja s plovilima, 
poznavati pogonsku strukturu pogonskih 
strojeva, poznavanja specifiËnih zakona 
u odnosu na temeljne policijske zakone, 
a svakako je tu bitna i specifiËnost da 
su „ljudi od mora“, da znaju prepoznati 
karakteristike mora. Bitno je svakako 
da se u radu na brodu kada ste tamo s 
nekoliko ljudi po sedam dana i slaæete, 
jer ne moæete sve bazirati samo na 
strogo profesionalnim relacijama. 

»esta spaπavanja

Imamo dosta situacija spaπavanja 
na moru pa tako nema godine da 
naπi djelatnici ne dobiju barem po 
koju nagradu za traganja i spaπavanja 
na moru. To se prije svega odnosi na 
strane nautiËare koji nemaju kvalitetnu 
percepciju mora kao takvoga jer je naπa 
obala razvedena, dodaje BuæanËiÊ. »est 
je sluËaj da strani turisti ujutro isplove, 
dok se poslijepodne vrijeme drastiËno 
promijeni, pa onda imamo niz akcija 
spaπavanja. Tako smo proπle godine 
zabiljeæili 121 takvu akciju spaπavanja, 
dok je ove godine u ljetnom periodu 
zabiljeæen teæak sluËaj stradavanja 
dvojice Ëeπkih turista u makarskom 
akvatoriju. Uz navedeno biljeæimo svake 
godine porast adrenalinske zabave, tipa 
brzih voænji i brzih paraglajdera. 

Zadnjih deset godina stanje prometne 
tehnike se bitno poboljπalo. OËita je 
Ëinjenica da naπe Ministarstvo vodi 
brigu o tome kroz vlastite resurse ili 
razliËite projekte, kroz koje se naπa 
flota sustavno obnavlja. Trenutno 

Kontrola putnika u luci Split

NaËelnik pomorske policije Mladen 
BuæanËiÊ
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raspolaæemo s pet plovila: jedno je tipa 
A (Sveti Mihovil, kao najreprezentativnije 
plovilo), dok su ostala Ëetiri plovila tipa 
B. Novi brod koji smo dobili nosi naziv 
„Sveti Dujam“, a identiËan je naπem 
brodu „Sveti Jure“ od prije pet godina. 
U svemu tome najvaæniji faktor je ipak 
Ëovjek, uz sluæenje tehnikom koju ima 
te praÊenje meteo uvjeta na moru. 

Moram napomenuti i to da naπe ekipe, 
osim standardnog dijela, vrπe i hitne 
medicinske prijevoze jer su ljudi s otoka 
Ëesto osueni na pomoÊ policije u brzom 
prijevozu s otoka prema bolniËkim 
srediπtima u gradu. To je taj dio gdje 
pomorska policija djeluje u zajednici a 
ne samo u pisanju prekrπajnih prijava. 
Na svaki oblik pomoÊi koji smo pruæili 

graanima izuzetno smo ponosni, rekao 
je za kraj razgovora naËelnik BuæanËiÊ.

Termovizijom do ilegalaca - kad 
noÊ postane dan

Uz viπe od treÊinu akvatorija naπeg 
mora, Splitsko-dalmatinska uprava 
obavlja nadzor nad 160 km dræavne 
granice s BiH. S naËinom rada mobilne 
jedinice upoznali smo se u noÊnim satima 
kada smo s naπim kolegama bili u nad-
zoru granice sa susjednom BiH te se 
i sami uvjerili u moguÊnosti koje pruæa 
termovizija i ostala tehnika koja naπim 
koegama najviπe pomaæe u radu. 

U gluho doba noÊi, s voditeljem 
Odsjeka za graniËnu kontrolu i zaπtitu 
dræavne granice Juricom JuriπiÊem, 
uputili smo se na mjesto blizu granice 
s BiH, gdje su ekipe naπih kolega veÊ 
bile stacionirane. Kolege iz PP Vrgorac 
koji su bili na podruËju ViniËkog polja 
uz GPZPP Aræano, Pazar, koristili su 
termoviziju, a bili su to Andrej MarinoviÊ 
i Petar ©alinoviÊ. Drugi mobilni tim na 
podruËju uz GPZPP Dvorine SubaπiÊi bio 
je iz PAP Resnik, a bili su to Marija JeliËiÊ 
i Petar Raos. JuriπiÊ nam je pojasnio 
kako je mobilna skupina sastavljena 
od pet mobilnih timova, sastavljenih od 
policijskih sluæbenika koji obavljaju poslove 
suzbijanja prekograniËnog kriminaliteta u 
PP Vrgorac, PP Imotski, PGP Trilj, PAP 

Novo plovilo splitske pomorske policije „Sveti Dujam“

Brod iz NATO flote uplovljava u luku “Lora”
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Marija JeliËiÊ i Petar Raos patroliraju i po mrklom mraku

Resnik i PPP Split. U provedbu planova 
se ukljuËuju i sluæbenici drugih Odjela 
unutar PU sukladno prosudbi, kao 
i sluæbenici drugih sluæbi ukljuËenih 
u integrirano upravljanje dræavnom 
granicom (Suzbijanje krijumËarenja - 
CARINA, Dræavni inspektorat, GraniËna 
veterinarska inspekcija i dr…).

Tehnika kojom raspolaæu policijske 
postaje, koje nadziru dræavnu granicu PU, 
koristi se u svakodnevnom radu mobilnih 
timova, kaæe JuruπiÊ te dodaje kako se 
to prvenstveno odnosi na termovizijske 
ureaje (stacionarni, prenosni i ruËni), 
dvoglede za noÊno osmatranje  kojima 
se nadziru podruËja za koja se sumnja 
da bi mogli koristiti krijumËari ljudi i roba 
iz BiH u RH te svakako vozila i tehnike 
koja je potrebna za zaustavljanje vozila 
na cestovnim pravcima gdje je potrebno 
zaustaviti krijumËare. Upravo najËeπÊi 
primjeri postupanja Mobilne skupine 
su zaustavljanje vozila po uoËavanju 
ilegalnog prelaska dræavne granice i to veÊ 
kada ista uu u dubinu teritorija RH. 

MeugraniËna suradnja

Suradnja s kolegama policajcima 
susjednih dræava obavlja se po potrebi 
svakodnevno, a na lokalnoj razini 
mjeseËno, regionalnoj svaka tri mjeseca 
se organiziraju sastanci gdje se izmjenjuju 
saznanja i planira zajedniËki rad, kaæe 
JuriπiÊ. Od nedavno se zapoËelo i sa 
zajedniËkim ophodnjama na dræavnoj 

granici πto je joπ jedna faza viπe u suradnji 
policija dviju dræava. Nekoliko primjera 
zajedniËkog rada dviju policija su dovele 
do zatjecanja i procesuiranja krijumËara 
na podruËju PGP Trilj i PP Imotski, gdje je 
zateËeno nekoliko osoba u prebacivanju 
cigareta iz BiH u RH. ©to se tiËe samih 
uvjeta za rad Mobilnih timova, mogu reÊi 
da su uvjeti dobri, dok se u narednom 
razdoblju ukazuje potreba za nabavkom 
civilnih vozila koja udovoljavaju tehniËkim 
karakteristika sloæenosti poslova koji 
se obavljaju, poruËio je JuriπiÊ. Tu se 
prvenstveno misli na upotrebu pomagala 
za zaustavljanje vozila, sustave veze i sl. 

U porazu se ne ponizi, a 
u pobjedi ne uzvisi!

Ovaj naslov je æivotni moto europskog 
prvaka u jui-jitse Hrvoja Znaora, naπeg 
policajca iz Splita, koji je svojim upornim 
radom, godinama odricanja i treniranja 
jui-jitse, postigao zlato koje, kako kaæe, 
osim roenja djeteta ne moæe zamijeniti 
niπta na ‘svitu’. 

Hrvoje je roeni ImoÊanin, zavrπio je 
Pravni fakultet ali i Policijsku akademiju 
u Zagrebu. Danas radi u sektoru kri-
minalistiËke policije a profesionalno i 
aktivno se bavi borilaËkim vjeπtinama. 

Hrvoje Znaor

Andrej MarinoviÊ i Petar ©alinoviÊ termovizijom nadziru graniËnu crtu
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Hrvoje kaæe da je glavna vjeπtina koju 
trenira ju-jitsa veÊ viπe od sedamnaest 
godina. U svom policijskom staæu proπao 
sam sve - od pozornika pa do rada u 
grupi za droge. Sa borilaËkim vjeπtinama 
sam se bavio joπ rekreativno tijekom 
akademije, kada sam imao prve treninge 
judo tehnike s trenerima OrloviÊem i 
KosanoviÊem, od kojih sam jako puno 
nauËio i poËeo novi sportski stil æivota 
i u treniranju i razmiπljanju. Ju-jitsa  je 
jedna od najboljih vjeπtina u danaπnje 
vrijeme osobito policajcima jer ona donosi 
samopouzdanje i kondiciju te kvalitetan 
naËin samoobrane. To su osnovni 
postulati bez kojih danas policajac na ulici 
ne moæe dobro raditi i to bih preporuËio 
svakome, pa makar rekreativno, jer 
moæe uvelike pomoÊi kako postupiti u 
nezgodnoj situaciji, kaæe Hrvoje Znaor. 

Aktualan europski prvak u jui-jitsi

Natjecanja na koja idem se razlikuju 
od „Pridea“ koji je nama najbliæi, jer 
kod nas nema nokautiranja i direktnih 
udaraca u glavu osim sa strane. Proπle 
godine sam u svibnju dobio pozivnicu 
za „Grand pri“ u Stuttgartu, buduÊi da 
sam kao hrvatski nacionalni izbornik i 
trener ju-jitse, razinu treniranja podigao. 
Formirao sam i objedinio ljude, mahom 
iz specijalnih postrojbi pa sam, shodno 
tome, dobio tu pozivnicu. Jako sam 
se dugo pripremao, dobio sam dobre 
batine, nisam uopÊe oËekivao da Êu 
pobijediti, ali pobijedio sam aktualnog 
europskog prvaka; zatim u finalu 
njemaËkog prvaka pred tri i pol tisuÊe 
ljudi. Te osjeÊaje ne mogu opisati! Plakao 
sam od sreÊe, a umjesto „Lijepe Naπe“ 
sluπao sam „Kroacijo iz duπe te ljubim“ 
jer su izgubili naπu himnu, tako da je 
doæivljaj bio neusporediv s bilo Ëime. 
Nakon te pobjede dobio sam niz poziva 
za kampove diljem Europe. Iz toga svega 
moæemo izvesti jedan postulat koji glasi: 
„lakπe je osvojiti nego obraniti naslov“. 
Za borbe sam se pripremao i u Srbiji, 
Italiji, Maarskoj, trenirajuÊi grËevito. Par 
dana prije prvenstva sam i tu dovodio 
ljude pa su mi tako gosti i pomagaËi 
u pripremama bili ameriËki i bosanski 
specijalci, s kojima sam odmjerio snage 
i vidio da zapravo mogu iÊi do kraja, 
kaæe Marijo. To se stvarno dogodilo u 
NjemaËkoj gdje sam objedinio titule u 
„Katama“ i borbama, πto je svakako 
uspjeh za Hrvatsku koji joπ do sad nije 
zabiljeæen. 

Ponosan πto je hrvatski policajac

Posebice mi je drago πto sam te 
uspjehe postigao kao hrvatski policajac pa 
gdje god doem to istiËem s ponosom. 
I dalje mogu joπ puno toga napraviti. 
Nadam se da Êe stiÊi i podrπka. Ovaj 
sport je potpuno drugaËiji od drugih, jer 
ovdje ovisiπ sam o sebi. Tu nema puno 
odstupanja, pa samim time u glavi moraπ 
bit Ëvrst, stabilan, odreÊi se puno stvari jer 
je trening sastavni dio æivota i to dnevno 
od dva do pet sati. Drugi segment koji se 
stjeËe je veliko samopouzdanje, a opet 
ponavljam, to je neophodno za policijsku 
sluæbu. Znam to iz osobnog iskustva jer 
onda znaπ kako ostati sabran i smiren 
i kako reagirati u odreenoj situaciji. 
I svakako ono πto je bitno je dobra 
kondicija, gipkost i meditacija. 

Hrvoje je dobar dio svog vremena 
posvetio i onima od kojih mnogi joπ dan 
danas zaziru. Pa tako treninzima pomaæe 
i osobama s poteπkoÊama u razvoju, s 
kojima je radio joπ i u Zagrebu u Centru 
„Vinko Bek“, a odreeno je vrijeme radio 
s autistima u Splitu u RendiÊevoj ulici. 
Moæda nekom Ëudno zvuËi kako s njima 
trenirati. No, ne radi se o samoobrani 
veÊ o naËinu korektivne gimnastike i 
meditaciju, a poboljπava koncentraciju i 
same kretnje, istiËe Hrvoje.  

Iako to ne volim isticati, ali moram reÊi 
da mi je tehnika samoobrane pomogla u 
situacijama kada su osobe prema kojima 
smo postupali krenule na mene noæem, 
piπtoljem, tako da sam osobu vrlo lako 
svladao, iako bi se mnogi uspaniËili i 
ne bi znali odreagirati. Mislim da je to 
najbitnije od svega jer sam obranio sebe, 
a napadaËa nisam ozlijedio veÊ svladao 
na adekvatan naËin i oduzeo mu noæ 
ili piπtolj, πto je izuzetno bitno u naπem 
poslu. 

Ne æelim se u bilo Ëemu uzdizati, ali 
moram reÊi da se niπta ne postiæe bez 
krvi i znoja, truda i odricanja i to punih 
sedamnaest godina, kaæe Hrvoje Znaor. 
Zato idem dalje i napadam svjetsku titulu 
u Japanu, Torontu ili Chicagu, za πto 
veÊ teku pregovori. Okolina moj uspjeh 
veÊinom dobro prihvaÊa, mada ima i onih 
koji su zavidni. U tom vidu, a posebice u 
dijelu kordinacije s poslom koji obavljam, 
a zbog potreba treniranja i nastupanja na 
turnirima, zahvaljujem se mojoj splitskoj 
upravi koja je u puno stvari pokazala veliko 
razumijevanje. Uvijek su bili korektni. 
Svatko neka procijeni uspjehe koje sam 

postigao, a ja Êu se i dalje ponositi time 
πto sam hrvatski policajac. Velik doprinos 
tome daju upravo meunardoni kampovi, 
gdje s ponosom istiËem tko sam, a 
moram priznati da mi je drago πto u tom 
svjetlu informacije prenose i strani mediji i 
televizije, kao πto su Radio BBC, Eurosport 
2 i mnogi drugi, jer me oni doæiljavaju kao 
velikog πampiona iz Hrvatske. Ta medijska 
zastupljenost nije najbitnija, a svakako mi 
je drago i to πto mnogi visoko pozicionirani 
predstavnici stranih policija i predstavnici 
specijalnih jedinica iz svijeta traæe da 
odræim kampove i predavanja za njihove 
policajce. 

Iz iskustva znam da je najgore biti prorok 
u svom selu, istiËe Hrvoje. Mnoge mlade 
sam izvukao s ulice i ukljuËio ih u svoj 
klub „Uragan“, gdje su se mnogi nakon 
treniranja odluËili za policijsku akademiju. 
Sve borilaËke vjeπtine me zanimaju joπ 
od djetinjstva kad sam skupljao video 
kazete borbi Bruce Leea, jer sam kao 
mali uvijek dobivao batine. Situaciju mi je 
u potpunosti promijenila nezgoda koju sam 
doæivio na policijskoj akademiji u prvim 
danima obrazovanja. Naime, s curom sam 
πetao po Dubravi pa me napala skupina 
Janjevaca i pretukla nju i mene. To me 
toliko ponizilo da sam sam sebi rekao 
da sad idem opet sa svime od poËetka. 
TrenirajuÊi potpuno sam se izgradio i 
promijenio naËin æivota: ne idem okolo po 
kavama, diæem se svaki dan u πest sati 
pa trËim na Marjanu, a takoer vrijeme za 
marendu koristim za iste stvari. U svemu 
tome moj æivotni moto je „U porazu se ne 
ponizi, a u pobjedi ne uzvisi“! m

Boris SADILEK
 Snimio Ivica LAJTNER

naËelnik Ivan MerËep
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Glavna atrakcija i prava „zvijezda“  
vrtiÊa bio je Li, policijski sluæbeni pas 
za detekciju droge: s njega maliπani 
nisu skidali pogleda.

Lijepo i sunËano vrijeme pogodovalo 
je policijskim sluæbenicima PU virovitiËko 
- podravske da 20.studenoga u 10 
sati posjete djeËji vrtiÊ „CvrËak“ u 
Virovitici, Trg A. StarËeviÊa, kako bi im 
se predstavili u πto ljepπem ozraËju.

Ravnateljica vrtiÊa i voditeljice sedam 
skupina djece (u dobi od 5 i 6 godina)  bile 
su vrlo zadovoljne naπom prezentacijom, 
a njihova djeca ni u jednom trenutku nisu 
skrivala Ëuenje i zadovoljstvo onim πto su 
mogla po prvi put opipati, staviti na glavu, 
obuÊi, doæivjeti… Policajci su pak dali 
sve od sebe kako bi maliπanima pokazali 
kako radi detektor za otkrivanje metala, 
a nekolicina djece je osobno probala 
uzeti otisak s kaæiprsta. Istodobno, zvuci 
sirene, razgovor radiovezom i sjedenje 
na motociklu s kacigom na glavi, Ëinili 
su im posebno zadovoljstvo. Stop 
tablica, „lisice“ i gumena palica brzo 
su premjeπtane iz ruke u ruku kako bi 
ih svi mogli vidjeti. Vrhunac uzbuenja 
nastao je kad se pojavio „Ëovjekov 
najbolji prijatelj“ Li, policijski sluæbeni pas 
za detekciju droge: s njega maliπani nisu 

skidali pogleda. A Li se ponaπao kao 
da je znao da je glavna atrakcija i prava 
„zvijezda“  vrtiÊa. 

Kako bismo saznali πto o pred-
stavljanju policije vrtiÊu „CvrËak“ misle 
odgovorni u toj ustanovi, razgovarali 
smo s ravnateljicom vrtiÊa gospoom 
Anom Tomac koja nam je odgovorila na 
nekoliko postavljenih pitanja.

MUP: ©to mislite o ovoj 
aktivnosti policije u vrtiÊu „CvrËak“? 

Posjet policije naπem vrtiÊu bio je 
viπestruko koristan: pojedina su se djeca 
rijeπila predrasuda o policiji i straha od 
policiji, koji su plod pogreπnih odgojnih 
metoda u obitelji jer su poneka djeca 
stekla dojam da su policajci „straπni“ i 
loπi ljudi. ZahvaljujuÊi vaπem posjetu sad 
su se definitivno razuvjerili te mislim da 
je postignut pravi cilj. 

MUP: Kakav dojam je ostavio 
posjet policije vrtiÊu ?

Dugo nakon vaπeg odlaska pre-
priËavali su se razni doæivljaji vezani 
uz vaπ posjet. Znamo kako su djeca 
reagirala pri je dolaska polici je, a 
kako poslije posjeta policije. Pravi 
dojam mogao se vidjeti odmah nakon 
odlaska policije. Primijetili smo da, kad 
su im policajci pokazali partnersko, 
pristupaËno, prijateljsko lice i  izloæili im 
svoje „rekvizite“, viπe niπta djecu nije 
moglo zaustaviti u njihovoj æelji da neπto 
od prezentiranog ne dodirnu i probaju 
staviti na sebe. KljuËan je bio pristup 
prema njima jer: kad su osjetili paænju i 
prijateljski pristup - tada su se potpuno 
oslobodili.   

MUP: Je li bilo djece koja zbog 
straha po dolasku policije, nisu 
htjela iziÊi vani? 

Virovitica: policija posjetila
DjeËji vrtiÊ ‘CvrËak’

Ana Tomac, ravnateljica DjeËjeg 
vrtiÊa „CvrËak“ u Virovitici
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Naravno, bilo je djece koja su se jako 
bojala jer su neka djeca, kao πto sam veÊ 
istaknula, imala „usaen“ strah od policije 
tako da smo ih morali pripremati za vaπ 
dolazak i, na sreÊu, uspjeli smo ih uvjeriti 
da svi iziu van i osobno doæive neπto πto 
Êe pamtiti cijeli æivot.   

MUP: Kakva je bila reakcija 
odgajateljica prije i poslije posjeta 
policije vrtiÊu? 

Odgajateljice su se prije dolaska 
policije malo plaπile reakcije djece jer 
im je bio poznat njihov iracionalni strah. 
One su zajedno sa mnom uloæile puno 
truda pripremajuÊi djecu na dolazak 
policije u vrtiÊ. Meutim, nakon πto je 
policija doπla i nakon πto je druæenje 
krenulo u æeljenom smjeru, odgajateljice 
su odahnule pa su se i one opustile i 
zabavljale isto kao i djeca - jer i one su 
veÊinu izloæenog vidjele prvi put.

MUP: ©to je na Vas ostavilo 
najveÊi dojam ?

 Najviπe me se dojmila veoma pozitivna 
reakcija djece, njihova radost i veselje. 
Vidjela sam u njihovim oËima veliko 
uzbuenje i oduπevljenje. NaroËito se to 
primijetilo kada se iπËekivao dolazak psa, 
koji im je bio posebno drag.

MUP: Imate li poruku za policiju ?
Ovakav posjet policije prvi puta je 

organiziran u naπem vrtiÊu i, koliko vidite 
bio je vrlo koristan, a reakcije su bile viπe 
nego pozitivne. Zato mislim da s ovakvim 
aktivnostima trebate i dalje nastaviti, a naπa 
vrata Êe vam uvijek biti otvorena pa vam 
zato zahvaljujem na ovakvoj suradnji.

Kako je veoma vaæno da djeca od 
malih nogu steknu realne spoznaje o radu 
policije i o policajcima, kao osobama i u 
odori i u civilu, aktivnosti policije poput ove 
imat Êe zasigurno i dalje veliku podrπku i 
u vrtiÊima i u πiroj javnosti. m

Josip ©TAJDOHAR

U petak, 24. listopada 2008., uoËi 
“Dana darivatelja krvi” u Gradskog vijeÊnici 
Grada Karlovca uruËene su godiπnje 
Zahvalnice dobrovoljnim darivateljima 
krvi za Ëetrdeseto, pedeseto, πezdeseto, 
sedamdeset i peto i stoto davanje. Meu 
inim uzvanicima - darivateljima bili su 
i policijski sluæbenici Policijske uprave 
karlovaËke. Tako je za sedamdeset i peto 
dobrovoljno darivanje krvi Zahvalnicu 

primio Damir BenËiÊ-Pipi, umirovljeni 
pol ici jski sluæbenik, za pedeseto 
dobrovoljno darivanje krvi Zahvalnica je 
uruËena Klaudiju StaniπiÊu, policijskom 
sluæbeniku prometne policije Karlovac, 
a za Ëeterdesetoto Zahvalu su primili 
Damir DanailoviÊ (OKC PU karlovaËke), 
Denis ManojloviÊ iz PP Karlovac te Josip 
©krtiÊ (PPRP Karlovac). - Darivanje krvi 
je izrazito human posao i divan osjeÊaj 

osobnog zadovoljstva, humanizam na 
djelu, a ujedno i  svijest svih nas koji 
darujemo svoju krv da smo uËinili dobro 
djelo, spasili neËiji æivot i pomogli bolesnoj 
osobi - zadovoljni su nam u glas po 
zavrπetku primanja kod gradonaËelnika 
grada Karlovca Damira JeliÊa kazali 
policijski sluæbenici PU karlovaËke sa 
zahvalnicama u rukama. m

Tanja PETRI∆

KarlovaËki policajci
aktivni darivatelji krvi



policija 31

 mir • ugled • povjerenje • 2008 • prosinac

Da nije bilo pomoÊi Zaklade poli-
cijske solidarnosti od dvadeset ti-
suÊa kuna, ovaj BoæiÊ nam ne bi 
bio tako veseo. Morali bismo diÊi 
kredit za stolicu i kolica Andreju - 
izjavili su zahvalni roditelji Goran i 
Anita Skrbin

Kako Zaklada policijske solidarnosti 
opravdava svoje postojanje, humanistiËko 
i dobrotvorno djelovanje potvrdila nam je 
ovih dana obitelj policijskog sluæbenika 
Postaje aerodromske policije Pleso 
Gorana Skribina, koju smo tim povodom 
posjetili u njihovu domu u GradiÊima kod 
Velike Gorice.

Naime, upravo zahvaljujuÊi dobivenim 
sredstvima zaklade devetogodiπnji sin 
Gorana i Anite Skrbin Andrej, nepokretan, 
stopostotni invalid od roenja moÊi Êe 
s roditeljima i petogodiπnjom sestricom 
Leonardom sjediti za blagdanskim 
boæiÊnim stolom u svojoj novoj stolici 
specijalne izrade te, u buduÊe, u pri-
lagoenim kolicima uz pomoÊ roditelja 
odlaziti na terapije, lijeËnicima, u πkolu, 
u rodbinske i ine posjete. Sama stolica 
stajala je Skrbinove 17.700 kuna, a kolica 
daljnjih 22.700 kuna, πto je doista velik 
materijalni izdatak.

»etveroËlana obitelj Skrbin posebna 
je mlada obitelji koja s velikom po-
ærtvovnoπÊu, odricanjem, s puno ljubavi 
i razumijevanja brine o svom teπko bo-
lesnom sinu, ali i zdravoj veseloj mlaoj 
kÊerkici.

„Da nije bilo pomoÊi Zaklade policijske 
solidarnosti od dvadeset tisuÊa kuna, 
ovaj BoæiÊ nam ne bi bio tako veseo. 
Morali bismo diÊi kredit za stolicu i kolica 
Andreju. Stoga se svima koji su nam 
odluËili dodijeliti pomoÊ iz Zaklade od 

srca zahvaljujemo, a posebno naËelniku 
PAP Darku Caru, koji je pokazao veliko 
razumijevanje za nas i naπe teπko 
retardirano dijete jer stolica i kolica i 
nama i Andreju æivot Ëine doista lakπim“, 
rekli su nam odmah na poËetku susreta 
gostoljubivi Goran i Anita. 

Susretljiva domaÊica Anita u toplim 
naranËastim bojama svoga doma, u 
suprugovoj i Leonardinoj nazoËnosti, 
baveÊi se stalno Andrejem, ispriËala nam 
je njihovu æivotnu svakodnevicu. „Nitko ne 

Dobra djela Zaklade policijske solidarnosti

Naπe obiteljsko zajedniπtvo - ljubav i 
vjera daju nam snagu

Obitelj Skrbin
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zna kako je imati tako teπko bolesno dijete. 
Ipak sada, devet godina poslije, navikli smo 
se i æivimo normalan æivot. Najprije nam 
je sve to bilo πok, ali kad sve „posloæite 
u glavi“, svjesni ste situacije i poËinjete 
se boriti za svoje dijete. Bilo je uspona i 
padova, ali naπe zajedniπtvo, ljubav i vjera, 
duhovnost, dali su nam snagu“, dodala 
je Anita.

Po struci frizerka, Anita je potpuno 
æivot posvetila svom bolesnom sinu. 
Jasno i obitelji, ali Andrej je njezina prva 
briga: treba njegu i pomoÊ doslovce 24 
sata dnevno. Tu je i Goran kad se vrati 
s posla. Posebnu paænju bratu u igri 
posveÊuje njegova sestra Leonarda, iako 
joπ samo predπkolsko dijete i ona je nauËila 
pokazivati razumijevanje, ljubav i strpljenje 
za svoga starijeg brata.

Andrej je roen s Downovim sindromom. 
Nakon πest mjeseci javila mu se i teπka 
epilepsija Ëiji mu je svaki napad joπ viπe 
oπteÊivao moædane stanice pa je i s 
teπkom psihomotoriËkom retardacijom do 
treÊe godine æivio kao biljka. Imao je sve 
to vrijeme problema sa sluhom, Ëesto 
je i obolijevao, stalno bio po bolnicama 
kod lijeËnika. Brigom roditelja ukljuËen je 
rano u program rehabilitacije na Goljaku, 
a nakon tri godine primljen je u Centar za 
rehabilitaciju na Sloboπtini, gdje se i sada 
nalazi u πkolskom programu, kamo ga 
majka Anita dnevno vozi.Tu su redovni 
odlasci na fizikalnu terapiju, a i privatno 
mu plaÊaju fizikalne vjeæbe koje su Andreju 
vrlo vaæne kao i dobra terapija lijekova, 
oni su mu viπe potrebni, govore Anita i 
Goran, nego sam hrana. Danas Andrej 
ima dvadeset kila, bolje Ëuje nego prije, 
pokazuje osjeÊaje, napredovao je, voli 
se maziti, no ipak i dalje nemirno spava, 
hiperaktivan je, ne zna govoriti, reÊi kad 
ga neπto boli, a kamoli πto drugo. Sve 
spomenuto iziskuje od obitelji Skrbin i 
veÊe dnevne i mjeseËne izdatke, a majku 
Anitu posebno smeta πto svaka tri mjeseca 
mora obilaziti razne ustanove, donositi 
administrativne potvrde o invaliditetu svoga 
djeteta kako bi mogli koristiti sredstva 
HZZO za terapije, invalidske cipele, 
invalidninu. Pri kupnji stolice za Andreja 
HZZO im je pomogao s 8.300 kuna. U 
svemu im pomaæu djedovi i bake.

Na pitanje kako Êe proslaviti BoæiÊ, 
odgovaraju: „Vrlo veselo, u krugu obitelji, 
za boæiÊne dane Ëak troje njih u obitelji 26. 
prosinca slavi roendan tata Goran, mala 
Leonarda i Goranova sestra blizanka 
pa radosti i dvostruke i trostruke ne Êe 
nedostajati.“ m

Biserka LUKAN
 Snimio Ivica LAJTNER
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Varaædinski graniËni policajci 
darivali Nikolu GeËeka, djeËaka koji 
je stradao u prometnoj nesreÊi 

Na radnom sastanku policijskih 
sluæbenika Postaje graniËne policije 
Varaædin, odræanom 20. studenoga 
2008. donesena je jednoglasna odluka 
da PGP Varaædin pokrene ove godine  
tradicionalno odræavanje humanitarne 
akcije „PomoÊ djeci stradaloj u prometnim 
nezgodama“. Tom je prilikom takoer 
donesena odluka da se ove godine 
pomogne Nikoli GeËeku, roenom 16. 
studenoga 1994. s prebivaliπtem u 
Ivancu, –. Arnolda 15, koji je 25. srpnja 
2005. stradao u prometnoj nesreÊi u 
Ivancu zbog Ëega mu je amputirana 
lijeva noga.

Navedena humanitarna akcija odræana 
je 4. prosinca 2008., povodom Dana Sv. 
Nikole (6. prosinca), u prostorijama PGP 
Varaædin u Ivancu. 

Tom je prilikom Nikolu GeËeka primio 
naËelnik PGP Varaædin Vlado FriπËiÊ koji 
ga je, uz prigodni domjenak, upoznao 
s humanitarnom akcijom, programom i 
dodjelom poklona. Uslijedilo je GeËekovo 
upoznavanje s policijskom tehnikom i 
opremom za nadzor granice (terenska 
vozila, raËunala, termovizija, IC ureaji i 
sl.), pa obilazak dræavne granice od GP 
Gornja VoÊa do GP Dubrava Kriæovljanska 
uz konkretne primjere rada termovizije i 
IC ureaja, kao i uvid u rad graniËnog 
prijelaza Dubrava Kriæovljanska te na 
kraju vraÊanje djeËaka Nikole na kuÊnu 
adresu. 

Toga dana Nikoli je uruËen poklon: 
novËani iznos od 500 kuna iz zajedniËke 
kase PGP Varaædin, reklamni materijal 
PGP i PU - set kemijske i tehniËke olovke 
s natpisom PGP Varaædin, kalendar 
PGP za 2009. godinu, kapa, majica, 
reflektirajuÊi prsluk, privjesci i olovke 
Nacionalnog programa  sigurnosti 
cestovnog prometa.

Zahvalivπi na pomoÊi i darovima, 
Nikola je kazao kako je sretan zbog 
novog iskustva i doæivljaja  πto je 
upoznao graniËnu policiju te kako mu 
je najzanimljivija policijska tehnika, 
pogotovo termovizija. m

Darko BLAÆI

Humanost na djelu
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Pozvavπi graane da bez ustru-
Ëavanja piπu jer policija æeli znati 
koji ih problemi muËe, zamjenik na-
Ëelnika PUZ-a Mihael Varga poruËio 
je kako ni jedno pismo neÊe biti 
zanemareno.

»etvrtoga prosinca, u prostorima 
opÊina Novi Zagreb istok i zapad pre-
dani su na koriπtenje sanduËiÊi koji su 
joπ jedan vid direktne komunikacije 
graana i policijskih sluæbenika kontakt-
pol ica jaca.  Takozvani  sanduËiÊ i 
povjerenja dio su programa Policije 
u zajednici, razvijenog zajedniËkim 
naporima PUZ-ovog Informativnog 
centra za prevenciju i Policijske postaje 
Novi Zagreb u suradnji s predstavnicima 
lokalne zajednice gradskih Ëetvrti: Novi 
Zagreb, istok i zapad te Brezovica. 
SanduËiÊi povjerenja bit Êe postavljeni 
u prostorima mjesnih samouprava 
s namjerom da graani, u pisanom 
obliku, iznose svoje primjedbe, miπljenja 

i prijedloge. Graani, anonimno, ako 
tako æele, putem sanduËiÊa povjerenja 
mogu ukazati na naruπavanje javnog 
reda i mira, nasilje u obitelji, osobe za 
koje nitko ne brine (maloljetne i starije 
osobe), psihiËko i fiziËko zlostavljanje 
te bilo koje druge situacije u kojima 
kontakt-policajac moæe pomoÊi.

Primopredaju je otvorio predsjednik 
VijeÊa gradske Ëetvrti Novi Zagreb zapad, 
Jadranko BaturiÊ, koji je pohvalio ovakvu 
inicijativu za poboljπanje komunikacije 
izmeu graana i predstavnika javnog 
reda i mira. Zdravko Valenta, voditelj 
ICP-a PU zagrebaËke, u kratkom 
razgovoru dodatno je podcrtao vaænost 
ovakvog naËina komunikacije s javnoπÊu 
jer uz elektronsku poπtu, kojim se 
prvenstveno sluæi mlaa populacija, tu 
su i pisma za graane kojima Internet 
nije dostupan. „Ne znamo kako Êe ljudi 
prihvatiti ovaj pilot-projekt na ovako 
velikom podruËju. Zato smo odabrali 

Novi Zagreb: 17 sanduËiÊa za 17 gradskih Ëetvrti
Novi Zagreb jer su dosadaπnja iskustva 
iz ZapreπiÊa i Bistre, gdje su sanduËiÊi 
postavljeni veÊ prije, pozitivna.“

Zamjenik naËelnika Policijske uprave 
zagrebaËke Mihael Varga pohvalio je 
gradske Ëetvrti jer su prepoznale snagu 
ovog pilot-projekta koji se javlja po 
prvi put na ovako velikom podruËju - 
jer je VI. policijska postaja teritorijalno 
najveÊa postaja u Gradu Zagrebu. 
Takoer, pozvao je graane da bez 
ustruËavanja piπu jer policija æeli znati koji 
problemi muËe graane u svrhu bolje 
prevencije kaznenih djela i poboljπanja 
kvalitete æivota. „Ni jedno pismo neÊe 
biti zanemareno“, obeÊao je na kraju te 
najavio prezentaciju prvih rezultata ovog 
pilot projekta za 90 dana. m

www.mup.hr

Nikola ©ariÊ, kontakt-policajac 
na zadarskom gradskom predjelu 
Puntamika - Diklo (Prva policijska 
postaja Zadar), primio je nagradu za 
najpolicajca Nasmijeπeno sunce, koju 
dodjeljuje Grad Zadar u suradnji s 
Hrvatskom gospodarskom komorom 
- Æupanijskom komorom Zadar, 
ObrtniËkom komorom, TuristiËkom 
zajednicom Zadarske æupanije, Turi-

‘Nasmijeπeno sunce’ zadarskom 
kontakt-policajcu

stiËkom zajednicom grada Zadra i 
Udruæenjem obrtnika Zadar. Ovom 
nagradom, koja se dodjeljuje veÊ πestu 
godinu za redom, nagrauju se najbolji 
turistiËki djelatnici na zadarskom 
podruËju kako bi πto kvalitetnije i bolje 
obavljali svoje djelatnosti i duænosti. 
SveËanost je odræana u subotu, 18. 
listopada, u klubu Arsenal. m

www.mup.hr

Na GP Macelj 
predstavljen 

‘Docubox Dragon’
Devetog prosinca 2008. na GP Macelj 

je od strane ovlaπtenog poduzeÊa instaliran 
moderan ureaj “Docubox Dragon”.

Navedeni ureaj namijenjen je za 
detekciju izmjena dokumenata i veri-
f ikaciju sigurnosnih karakteristika, 
odnosno za otkrivanje krivotvorenih i 
falsificiranih isprava. Ureaj se odlikuje 
jednostavnom primjenom, kompaktnim i 
Ëvrstim dizajnom, visokim standardima i 
jedinstvenim primjenjivim karakteristikama, 
pa Êe kao takav uvelike pomoÊi policijskim 
sluæbenicima na kontroli prelaska dræav-
ne granice u otkrivanju krivotvorenih 
isprava.

Instalaciji i prezentaciji ureaja na 
GP Macelj, u ime Ravnateljstva policije, 
Uprave za granicu, nazoËio je Tomislav 
Baπtek, dok je u ime Odjela za granicu 
naπe PU nazoËio Marijan DraganiÊ.

Takoer su prezentaciji nazoËili naËelnik 
PGP-a Macelj i njegovi pomoÊnici, 
sluæbenici Odsjeka za tehniku naπe PU te 
voditelji smjena na graniËnim prijelazima. 

Svi koji su proπli temeljnu instrukciju 
o koriπtenju i radu ureaja dobili su 
odgovarajuÊa uvjerenja te Êe nadalje 
obuËavati i ostale policijske sluæbenike 
koji obavljaju poslove kontrole prelaska 
dræavne granice. m

Robert PAVI∆ 
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Pohvala

Policija opravdala 
povjerenje graana

Branko Peran, naËelnik Policijske uprave 
zagrebaËke, primio je sljedeÊe pismo pohvale:

 Poπtovani gospodine Peran!
U utorak, 2. prosinca 2008. s poËetkom u 19 sati 

odræan je koncert u Koncertnoj dvorani „Vatroslav 
Lisinski” u organizaciji URIHO-a, a povodom Me-
unarodnog dana osoba s invaliditetom. Pohvaljujemo 
ophoenje policijskog sluæbenika koji je te veËeri bio 
na usluzi svima, a posebno osobama s invaliditetom i 
ostalim osobama s posebnim potrebama, te se brinuo 
o njihovom sigurnom izlaæenju iz vozila i ulaæenju u 
dvoranu. Policija kao javni servis graana te je veËeri 
opravdala naπe puno povjerenje.

SrdaËan pozdrav Vama, a posebno policijskom 
sluæbeniku koji nam je te veËeri bio na usluzi!

Alma BarjaktareviÊ, prof.
Zagreb
Predstojnica Dislocirane Atma BarjaktareviÊ, prof.

Zahvala

Zahvala osjeËkim policajcima
Novinar Jutarnjeg lista Drago Hedl uputio je pismo zahvale 

naËelniku PU osjeËko-baranjske Darinku MikuliÊu, u kojemu stoji:

Poπtovani gospodine naËelniËe MikuliÊu,
æelim Vama i Vaπim djelatnicima zahvaliti na svemu πto je 

poduzimano tijekom razdoblja u kojem je Vaπa policijska uprava, zbog 
prijetnje koja mi je bila upuÊena, Ëinila u cilju moje zaπtite.

Od prvoga trenutka prijave prijetnje, do vremena kada je otkriven 
poËinitelj, Vaπi djelatnici postupali su iznimno korektno, profesionalno 
i vrlo diskretno, trudeÊi se - u uvjetima koji su postojali - osigurati mi 
normalno obavljanje posla i nuænu privatnost. Æelim Vam na tome 
Ëestitati. 

Vaπe profesionalno postupanje, kao i Ëinjenica da je poπiljatelj 
poruke pronaen, ulijeva vjeru u hrvatsku policiju jer svoj posao 
radi savjesno i odgovorno. Zbog toga πto je sluËaj rijeπen iznimno 
sam zadovoljan jer Êu se nakon nekoliko dana æivota pod posebnim 
reæimom, moÊi vratiti svom uobiËajenom radnom i æivotnom ritmu.

S poπtovanjem,

Drago Hedl,

novinar Jutarnjeg lista

Za braËni par SmolËiÊ bila bi to joπ jedna sasvim obiËna u nizu “srijeda” 
ni po Ëemu posebna da im se tog jutra nije dogodila prometna nesreÊa u 
kojoj je gospoa Marija zadobila tjelesne ozljede. Prometna nesreÊa nije 
svakidaπnji dogaaj u æivotu Ëovjeka i uvijek ostavi neki svoj poseban 
trag.

Gospoa Marija, iako je od dogaaja proteklo pet mjeseci, odluËila 
je putem e-maila upuÊenog Policijskoj upravi karlovaËkoj ostaviti i pisani 
trag kao znak sjeÊanja i posebne zahvalnosti za taj dan.

- Ovim putem htjela bih zahvaliti Vaπim djelatnicima koji su doπli na 
uviaj prilikom prometne nesreÊe koja se dogodila 6. lipnja 2008. u mjestu 
ToËak na DC-1 Karlovac-Plitvice oko πest sati ujutro. Dva prekrasna 
mladiÊa, kao dva anela spasitelja, svojom profesionalnoπÊu i humanoπÊu 
gotovo vjerujem da su mi spasili æivot. Ne znam im imena, a niti bih ih 
prepoznala da ih sretnem pa Vas ovim putem molim da im prenesete moju 
zahvalnost, javno pohvalite i ako je moguÊe nagradite jer oni to zasluæuju. 
Vjerujem da uz takvu mladost ova zemlja ima buduÊnost.

Primite izraze mog dubokog poπtovanja uz iskrene Ëestitke za 
nadolazeÊe blagdane, a Policijskoj upravi karlovaËkoj æelim πto manje 
prometnih nesreÊa i joπ puno ovako kvalitetnih i humanih djelatnika.

S poπtovanjem, Marija SmolËiÊ, Sisak

U potrazi za dvojicom plavih anela gospoe Marije, a potraga 
stvarno nije trajala dugo, otkrili smo da su to 26-godiπnji Igor PuπkariÊ i
25-godiπnji Davor PetruπiÊ, policijski sluæbenici Policijske postaje Slunj, od 
2002. godine u sustavu Ministarstva unutarnjih poslova, nakon zavrπene 
Srednje policijske πkole. Svoje prvo policijsko iskustvo stekli su na podruËju 
Crikvenice, odnosno, Rijeke. Njihov sadaπnji naËelnik Draæen ÆviËiÊ kaæe za 
obojicu da “imaju kulturan, susretljiv i pristupaËan odnos prema graanima 
i uvijek su spremni pruæiti pomoÊ pri obavljanju policijskih poslova, a 
postupaju savjesno, nepristrano i odluËno”. m

Tanja PETRI∆

Zahvala

Davor i Igor - dva plava anela gospoe Marije
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S profesorom „VeËernje πkole“ Æeljkom Pervanom o 
aktualnom razmiπljanju o policiji, njezinoj opremljenosti, 
nastupu, naËinu rada, razgovarali smo na poseban 
naËin, baπ kako i priliËi: u pervanovskom stilu. Da je on 
ministar, dobro zna πto bi odmah promijenio. Osim toga, 
Pervan za svakodnevni rad policije i njezinu buduÊnost 
ima nesvakidaπnja rjeπenja koja Êe vjerojatno iznenaditi 
mnoge. Povjerenje, ugled, naoËitost, pravda i rad za 
dobro neki su od postulata koji pripadaju policajcima, 
poruËuje Pervan kroz razgovor.

O samom projektu „VeËernje πkole“, koja se viπe ne prikazuje, 
Pervan kaæe da je  projekt koji radi veÊ od 1995. godine, a 
konstantno je proπao sve televizije: od OTV-a, NOVA TV do 
HRT-a. LogiËno da nakon duæeg vremena, kad pogledate u 
sebe, svatko sam sebi potvruje nekakv razlog postojanja gdje 
moæe pronaÊi neki novi izazov ili prepreku, dok je istovremeno 
najbolje napustiti ono πto radi po nekoj formi tek toliko da ide, 
kaæe Pervan. Doπlo je do internog zasiÊenja, pa i prema van, 
jer televizija jede lica. Mislim na gledanje jednog te istog lica, 
bez obzira na promijenjeni sadræaj. Postoji bezbroj formi koje se 
recikliraju stotinama godina u medijskom smislu. To je recimo 
forma Dnevnika koja je uvijek ista, a sadræaj nije. Nitko neÊe 
reÊi da neÊe gledati utakmicu jer zna da igra 11 igraËa protiv 
11, imaju jednu loptu i tri sudca. Dakle, forma je ta koja moæe 
obuhvatiti puno sadræaja, ali onaj koji je oblikuje mora paziti da 
forma ne bude zasiÊena, kaæe Pervan. 

Pervanove kronike

©to se tiËe novih emisija u kojima Êemo ga ponovno gledati, 
Pervan kaæe kako mu je izazov preformatirati svoja dnevna 
zapaæanja u emisiju novog tipa jer se nalazimo u vremenima 
koja vrve dnevnim, tjednim, mjeseËnim, godiπnjim, milenijskim 
dogaanjima. Bezbroj je procesa koji se upravo sada dogaaju, 
kaæe Pervan. Doπlo je vrijeme da napravim novi format koji Êe 
po mom osobnom nahoenju obraivati dnevne situacije i 
procese iz tiskovina, tv-a, interneta te ih rasvjetliti s viπe strana. 
Rasvjeta Êe biti moji gosti, glumci u formatu, ja osobno, ljudi s 
web kamericama, sms porukama. Nastojat Êemo gledati drugu 
stranu mjeseca, a ne onu stranu koju uvijek gledamo. Pervan 
kaæe da se u medijima prikazuje samo deset posto istine, da 
vidimo samo vrh sante, dok se ispod povrπine dogaa uzroËno 
posljediËni niz koji je obiËno zanimljiviji od same povrπine koju 
vidimo. Eto, to je otprilike novi format emisije koja Êe se zvati 
Pervanove kronike. U potrazi sam za neËim πto bi bio dovoljno 
dobar razlog da ja i dalje funkcioniram kao druπtveno biÊe. 
Mislim da Êe biti dobra zezancija i satira, kaæe Æeljko Pervan. 

O ljudima i njihovoj sigurnosti

Æeljka smo u tom smislu obraivanja svakodnevnih 
dogaanja upitali i o aktualnoj, posebice sigurnosnoj situaciji, u 
kojoj razliËita ponaπanja ljudi proizvode i razliËita razmiπljanja o 
stanju sigurnosti. Koliko god da mi bili najrazvijenija vrsta, biÊa 

Razgovor s prof. Æeljkom Pervanom

©vercam se i vozim bræe
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koja su sposobna napisati veliku „Misu u C - molu“, „ZloËin i 
kaznu“ pa iako smo biÊa najsposobnija odraditi sve vrhove na 
planeti ili biti biÊa poput anela, isto tako smo sposobni opstojati 
na animalnom nivou, kaæe Pervan. To se odnosi na otimaËinu 
koja vlada u druπtvu, alkohol i urotu protiv slabijih. Jednostavno u 
nama æivi toliko raznih razliËitosti kao u ni jednoj vrsti. Stoga sam 
siguran da mi nismo jedna vrsta, veÊ je u naπem tijelu nastanjeno 
puno vrsta. ©to je meni sablazan, πto je meni nemoguÊe; kao πto 
je nemoguÊe da maltretiram dijete i nisam baπ tip koji Êe nekog 
ubiti, uzeti novce i pobjeÊi, a nekome je to naËin æivota. Stoga 
smo mi potpuno razliËite vrste. Sukladno tome treba utvrditi 
neka pravila ponaπanja kako bi niæa vrsta bila prisiljena poπtivati 
regule ponaπanja zbog opstanka civilizacije, kaæe Pervan.  

Nasilje koje je zavladalo meu djecom i mladima, i to nasilje 
gdje djeca djecu tuku i ubijaju iz Ëista mira i dosade, Pervan 
opisuje kao nedostatak æivotnog cilja, vrijednosti æivota, 
izgubljenosti - πto je potpomognuto medijima. Potpomognuto 
je podcjenjivanjem bilo kakve zajednice: od braka do dræave. S 
nasilnikom moraπ upotrijebiti silu. NasilniËki um je Ëudo prirode, 
kaæe Æeljko. Takav um svaki drugi jezik smatra slaboπÊu. Ako 
udariπ slabijega, on odmah padne i odmah nahraniπ svoj ego… 
S druge strane, da bi bio vrstan kao Maksim Mrvica moraπ 
dvadeset godina po devet sati dnevno vjeæbati klavir. Ipak, 
postoje joπ ljudi kojima Ëak ne treba ni zakon da ih vodi jer im je 
vlastita savjest dovoljna da ih vodi u pravom smjeru. Ima ljudi koji 
pokraj πkole voze sporo zbog straha da ne udare neko dijete, a 
ima i onih koji tako voze zbog straha od kazne ako udare neko 
dijete. Dakle, to su dva razliËita Ëovjeka - iako vidimo da voze 
obojica polako. Bitne su namjere, a tu je i strah za sebe ili strah 
za druge, kaæe Æeljko Pervan.

Kome smeta policija?

Æeljko kaæe da policija iskljuËivo smeta onima, pod uvjetom 
da radi svoj posao i ne prekoraËuje svoje ovlasti, kojima nekakve 
civilizacijske i ljudske norme nisu dovoljne da bi pred sobom 
bili jaËi, veÊi, viπi ili uspjeπniji. Onaj tko nema nekakva vlastita 
postignuÊa ili talente, mora otimati od drugih jer ne moæe 
vlastitim snagama uspjeti. U tuu imovinu viπe gledaju neki sa 
strane nego sami vlasnici jer postoje ljudi kojima je posao raditi 
na prevarama drugih. U dræavama u kojima se diËe svojom 
slobodom, u Niskozemskoj (sic!) recimo, nemoguÊe je voziti 
brzinom veÊom od dopuπtene. Baπ bih volio tamo vidjeti nekog 
da to uËini. Taj bi trebao dobiti orden za hrabrost ili je moæda, πto 
bi rekao naπ predsjednik, za VrapËe. Kod nas ima previπe priËe, 
prepiranja, svaa kad ti policajac neπto kaæe,  na πto veÊina 
odmah zapoËinje s nekim opravdanjima. Otkud uopÊe ljudima 
ideja da se raspravljaju o neËemu πto je zakonom zadano? Ja 
mogu voziti i bræe od dopuπtenih 130 km/h ali me u tome zakon 
sprjeËava mada, iskreno reËeno, ima situacija kad se πvercam 
i vozim bræe. Dakle i ja sam prekrπitelj, ali nikad uperen prema 
Ëovjeku, rekao je Pervan. U zakonu postoje dogme kojih se 
moæemo pridræavati ili ne, a policajac mora imati odreenu dozu 
tolerancije. Ne smije biti krut jer ni zakoni ni ljudi nisu idealni, 
pa Êe zato Ëesto dolaziti u sukobe. Na policajcu je da dobro 
postupi, a to baπ nije jednostavan posao kako ljudi opÊenito 
misle. Posao policajca daje ti odreenu moÊ koja je primamljiva, 
ali tu moÊ treba izbiti nekim policajcima iz glave. Policajci su tu 
prije svega da sve bude kako treba, a ne zbog vjeæbanja svojih 
kompleksa na nekome. Tu je i pitanje moguÊe pogreπke jer: ko’ 
radi taj i grijeπi, poruËuje Pervan.  

Uzimanje otisaka sa zapeËaÊenog neprovaljenog sefa
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Policija radi dobro

O iskustvu s policajcima Æeljko kaæe da je nepopularno 
reÊi da stvarno dobro rade svoj posao. Premda znam da se 
mnogi æale na policajce, ja stvarno nemam nikakvih prigovora. 
Mogu to potkrijepiti nedavnim iskustvom kod Nove bolnice. 
Vozio sam, priËao na mobitel, nisam bio vezan i zaustavio me 
policajac. Tu nema priËe, kad znam da sam napravio to πto 
jesam - ne raspravljam se. Nakon svega, kaæe meni policajac 
kako je nevjerojatno da poznata osoba surauje u potpunosti 
bez ikakvih poziva. Vidite, to je ona fora, radi u medijima pa 
Êe odmah nekog nazvati, a to je meni dno dna, kaæe Æeljko. 
Takvima bih ja odmah pet puta naplatio kaznu jer to πto je 
netko poznata osoba uopÊe nema nikakve veze, potpuno 
je besramno se pozivati na to. Pa ja sam isto mogao nazvati 
»obankoviÊa, a nisam. Najgluplje je ulaziti u bilo kakve rasprave 
kad je bjelodano da si stvarno pogrijeπio, kaæe Pervan.  

Uniforme inaËe ne volim i prema njima imam averziju, a 
mislim da se kod policajaca veÊ na Akademiji mora uvidjeti tko 
i zbog kojih pobuda æeli postati policajcem, poruËuje Æeljko. 
Posao policajca moraju raditi ljudi koji su baπ za taj posao, isto 
kao πto ni pravnici ne mogu biti oni koji su skloni kraama i sl. 
Ne moæe uÊi u policiju netko tko maltretira nekog, nakon Ëega 
bi mu se a priori vjerovalo na sudu. Prvi kontakt s ljudima je 
vrlo bitan. Ima mnogo stvari koje mi se ne sviaju, a to opet 
nije policijska stvar, veÊ se to odnosi na zakonske propise. 
Primjer tome je pijani Ëovjek koji leæi na cesti: netko ga zgazi, 
nakon Ëega se osuuje vozaËa zbog neprilagoene brzine na 
neosvijetljenoj cesti. Baπ i nije uobiËajeno da netko leæi na cesti 
po noÊi, cesta je rezervirana za promet vozila. Oni koji leæe na 
cesti su leæeÊi policajci. Pola ih leæi na cesti i onda se æale da 
nema dovoljno policije. NemoguÊe je u prometu biti potpuno 
ispravan zbog niza uvjeta na cestama, kaæe Pervan. 

Prometna kultura vozaËa

O tome na koji naËin naπi graani voze te koliko ih uopÊe 
zna voziti, Pervan kaæe da je automobil zapravo nadomjestak 
Ëovjeku koji ga oslikava: baπ kao i vlasnike pasa. Kod naπih 
ljudi, iako ima onih koji imaju brze aute, a voze polako, postoji 
kompleks imanja auta. Stvarno vozi svatko i tko treba i tko ne 
treba. Kultura naπih vozaËa govori dovoljno o tome da kad se 
ne uspijeπ prestrojiti u kolonu, ostali vozaËi jedva 
Ëekaju da je netko u nevolji. Svi su nasmijani kad 
vide da se ne moæeπ ubaciti jer im to imponira. 
U tom trenutku u njima se dogaa sindrom 
πalterske sluæbenice kod koje doeπ bez nekog 
papira zbog kojeg moraπ dolaziti ponovno i gubiti 
vrijeme, a veÊ si Ëekao tri sata u redu. Mislim da 
osim kulture vozaËa treba pojaËati i kontrole za 
tehniËke preglede, tako da stari „krameraj“ ne 
moæe na cestu. Govorim to iz iskustva jer Ëesto 
putujem za Istru, gdje po noÊi Ëesto vidim neπto 
ispred sebe πto nema nikakva pozadinska svjetla, 
veÊ samo malo svijetli s prednje strane. Svi govore 
da se nesreÊe dogaaju zbog brzine, a ja mislim 
da brzina nije glavni uzrok veÊ su to: pijanstva, 
ludosti, blesavoÊe, neznanje voænje, pogreπno 
ubacivanje, oduzimanje prednosti. Najlakπe je 
reÊi da je kriva brzina jer svi voze bræe. ©to se tiËe 

samog obuËavanja vozaËa mislim da ih veÊina ne nauËi dobro 
voziti, mada su nove zakonske mjere za mlade vozaËe konaËno 
korak naprijed πto se tiËe same njihove sigurnosti i neiskustva 
voænje. Takoer od proizvoaËa vozila licemjerno je prodavati 
aute od 350 konja ako se s njim ne moæeπ zapravo nigdje voziti, 
pa onda ne znam Ëemu oni zapravo sluæe, kaæe Pervan.

NAPOMENA: odrezati sliku tako da se vidi kompletni gornji 
dio uniforme bez hlaËa koje se vide na slici (moguÊ oblik slike 
trapez ili veÊi fomat pa preko tog dijela slike tekst koji Êe pokriti 
hlaËe da se ne vide)

Da sam ja ministar ...

Na pitanje da je on ministar i πto bi prvo napravio i promijenio, 
Pervan kaæe da bi prvo poradio na estetskom izgledu policajca. 
Promijenio bih futrole za piπtolje i opÊi izgled policajca jer je 
to prva linija odvraÊanja od negativnog. Policajac ne moæe 
biti obuËen u nekakvim predugim rukavima i s futrolom od 
„tetejca“. Bez pogovora bih uveo dakle veÊu πminku, koæne 
jakne. Milijune bih uloæio u obleku i opremu. Zatim bih krenuo 
mijenjati neke stvari koje vidim da su ruperde. Mijenjao bih izgled 
auta, maknuo bih pojedinaËne rotirke i stavio one ameriËke 
komplete, koje bi radio „–uro –akoviÊ“: da se vidi raskoπ. Uveo 
bih abnormalnu kontrolu granice bez ikakve mekanoÊe. Uveo 
bih osobu koja stoji na granici koja ima osobno pravo zabraniti 
ti da ueπ u zemlju jer mu se ne sviaπ. To bi radio netko tko 
ima specijalne psiho-metode: vidiπ da mu na faci piπe „©ta ti 
imaπ uopÊe iÊ’ u Hrvatsku?“. Uveo bih otiraËe da se obriπu 
cipele; isto tako ni prljav auto ne bi mogao uÊi u zemlju jer bi 
postojale praone auta gdje bi prvo plaÊali pranje 10 eura, pa 
onda s Ëistim autom u Hrvatsku. Nema poπtovanja bez straha. 
Izgradio bih most Peljeπac: prvo pontonski, sa strane, pa tek 
onda pravi - da se spoji dræava. Izgledamo ko’ sito i reπeto. 
Dolazi tko hoÊe, rade πto hoÊe. Policija nema nikakve ovlasti. 
Na svaki graniËni prijelaz bih stavio i 18 presretaËa, πto niπta ne 
poskupljuje stvar, veÊ se samo mijenja odnos prema poslu. ©to 
se tiËe mladih, ne bi bilo viπe sjedenja u parkovima oko ponoÊi 
i kasnije. Za takve bih uveo 10.000 kuna kazne roditeljima - pa 
da ih onda vidim! Bila bi to jedna „light dikatatura“ u trajanju od 
pet godina, do kad bih rijeπio problem bandi i raznih πkvadri, 
kaæe Pervan.. 

Na uviaju nakon prometne nesreÊe
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©to znaËi biti policajac?

Dræava je imaginaran pojam, gdje se ne vidi ni utjecaj 
globalizacije ni zatopljenja, predsjednika Vlade. Gdje nema 
nikakvog utjecaja, dodaje Æeljko. Prvi kontakt dræave, dakle 
njezine izvrπnosti, moguÊnosti i snage, prvi vizualitet je 
policajac. To nije ni susjed, ni trgovina ni lunapark - prvi je 

policajac. On je korektiv tvog vienja 
vlasti i ponaπanja. Policajac se 
treba izgraivati na taj naËin da 
zaista zraËi time πto govori: da 
je zakopËan, uredan. To je velika 
odgovornost za policajca jer te 
smatraju korektivom. Problem kod 
rada prometne policije vidim u 
rutinskim kontrolama, jer zaustavljaju 
vozaËe bez ikakvog razloga. Treba 
pratiti i zaustaviti onog koji iskaËe 
u prometu, a ne sve redom pa - 
ako upali, upali! Tu se opet mijenja 
vizura spram policije jer ljudi npr. 
kad susjed doe sa sjekirom, 
prvo πto ljudima pada na pamet 
je da odmah zovu policiju. ZnaËi 
da ipak postoji nekakva potreba 
za zaπtitom i kod najgoreg oloπa. 
Ali: svakodnevni æivot policajca s 
graanima mora biti prijateljski. Ne 
moæeπ biti namrgoen jer odmah 
izazivaπ antipatiju. Da si ne znam 
πto; da mi je tata Karamarko (πto 
nije, inaËe bih bio ljepπi), nema a 
priori pozitive ako sam nisi pozitivan; 
uvijek Êe biti otpora, kaæe Pervan.

Za BoæiÊ Vam æelim ...

Æelim Vam sretan BoæiÊ i Novu 
Godinu! Kao drugo, Vam æelim 
svima, a to je kriæ koji morate 
nositi, da ne zaboravite da Ëinite 
dobro kao i lijeËnici, tj. da na neki 
naËin spaπavate ljude i Ëinite æivot 
ljepπim. To je najveÊa Ëast koju 
Ëovjek moæe u æivotu imati: Ëiniti 
dobro. NajveÊe ljudsko postignuÊe 

je okrenutost prema svjetlu. Kad radiπ za Dobro.  Sve ostalo, 
kao πto je „Big brother“ ili priznavanje nekih stvari po serijama 
za 25.000 kuna, obiËan je privid. Raditi za dobro drugih je to 
πto vas Ëini Ëasnima i nema niπta boljeg od toga, poruËio je za 
kraj svim djelatnicima policije Æeljko Pervan. m

Razgovarao Boris SADILEK
               Snimio Ivica LAJTNER

U Policijskoj upravi krapinsko-zagorskoj na odræanoj 
Izbornoj skupπtini u PP Krapina za predsjednika “IPA-Zabok” 
izabran je policijski sluæbenik Milan JakoboviÊ. Meunarodno 
policijsko udruæenje - IPA (International Police Association) 
strukovna je organizacija policajaca, udruga graana, koja 
okuplja viπe od 300.000 Ëlanova, organiziranih u 61 dræavi.

Na skupπtini “IPA-Zabok” izglasana je takoer promjena 
Statuta udruge te usvojen Plan aktivnosti za 2009. godinu. 
Nakon toga je podnijeto financijsko izvjeπÊe o trenutaËnom 
stanju, a potom su izabrani Ëlanovi odbora te drugih tijela 

udruge. Policijska udruga IPA Zabok ima 44 Ëlana, a svojim 
radom æeli pozitivno utjecati na odnose izmeu policajaca i 
graana, njegovati prijateljske odnose i meusobnu pomoÊ 
izmeu policajaca u zemlji i inozemstvu te olakπati razmjenu 
iskustava na policijskom podruËju i podupirati meunarodnu 
policijsku suradnju.

Napominjemo kako je u tijeku je izrada web stranice 
IPA-Zabok na kojoj Êe zainteresirani moÊi naÊi sve aktualne 
informacije o udruzi, Ëlanovima, djelovanju, pogodnostima 
i sl. m IPA Zabok

IPA-Zabok

E, da sam ja ministar...
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Poπtovani pripadnici Vojnog ordinarijata u RH, 
draga moja braÊo i sestre u Isusu Kristu.

U liturgijskom hodu s dolaskom zimskog suncostaja i 
pobjede „sunca nepobjedivog“ dolazi BoæiÊ kao blagdan 
ostvarenja obeÊanja danog Ocima u biblijskom postupnom 
objavljivanju Boæje dobrote spram Ëovjeka. U toj boæiÊnoj 
stvarnosti æelimo ponovno spoznati Boæju ljubav prema 
Ëovjeku koja se ne da nadvladati niËim jer Bog u ovom redu 
spasenja kao da ne moæe bez njega.

Dok u malom betlehemskom djetetu promatramo 
„dobrostivost i Ëovjekoljublje Spasitelja naπega, Boga“, 
postajemo svjesni da „on nas spasi ne po djelima πto ih u 
pravednosti mi uËinismo, nego prema svojem milosru“ (Tit 3, 
4-5). Upravo ta Ëinjenica da nas spasi „prema svojem milosru“ 
kroz cijelu povijest ËovjeËanstva u kojoj se Bog postupno 
objavljivao Ëovjeku, budila je u njemu zahvalnost zbog koje 
je prepoznavao Boæji govor i bio spreman uÊi u dijalog s njim. 
Taj dijalog je suprotnost dogaaju koji se na poËetku vremena 
dogodio prvom Ëovjeku Adamu. Adam nije prihvatio istinu o 
sebi da je stvoren i pozvan biti Boæji suradnik u poboljπanju 
svijeta, i prema tome, biti sustvaratelj u Boæjoj zamisli o svijetu 
te otkrivati misao koju je Bog dao stvorenju. Æelio je postati Bog 
i time poremetio red kojeg je Stvoritelj postavio u prirodi. Bog 
ga i tada traæi, pita „gdje si?“ ali Adam u spoznaji nemoguÊnosti 
ostvarenja sebe kao boga bjeæi od Stvoritelja i pokuπava graditi 
svijet bez njega: „Ëuo sam tvoj korak po vrtu; pobojah se jer 
sam gol, pa se sakrih.“ (Post 3, 9-10). I cijela povijest spasenja 
bit Êe ponovno Boæji milosrdni poziv Ëovjeku, njegova potraga 
i upit „gdje si?“ i dijaloπki Ëovjekov odaziv ili bijeg pred njim.

BoæiÊ je vrhunac Boæje poruke Ëovjeku da ga ljubi i da æeli 
s njim uÊi u dijalog - razgovor u kojem poziva Ëovjeka da u 
malom djetetu prepozna Boga - BoæiÊ „koji je radi nas ljudi i radi 
naπega spasenja siπao s nebesa“ (Vjerovanje). Upravo u djetetu 
BogoËovjeku Bog ostvaruje vjeËni dijalog s Ëovjekom...

Vrhunac Boæjeg govora Ëovjeku dogodio se u Isusu Kristu. 
Pisac poslanice Hebrejima naglaπava: „Viπe puta i na viπe 
naËina Bog nekoÊ govoraπe ocima po prorocima; konaËno u 
ove dane, progovori nama u Sinu“ (Heb 1, 1). Isus po roenju 
govor je Boga Ëovjeku. Postaje Ëovjek uzimajuÊi ljudsku 
narav. „Krist Isus, trajni lik Boæji, nije se kao plijena dræao 
svoje jednakosti s Bogom, nego sam sebe `oplijeni` uzevπi lik 
sluge, postavπi ljudima sliËan: obliËjem Ëovjeku nalik...“ (Fil 
2,6-7)... On je Ëovjek po roenju, Ëovjek po potrebi drugoga 

da ga zaπtiti od zlih ljudi, Ëovjek je po svom zvanju tesara, 
Ëovjek je po svojoj ljubavi prema majci i pooËimu kao i prema 
prijateljima, Ëovjek je po potrebi apostola koje izabra kao svoje 
suradnike, Ëovjek je po prisutnosti za stolom sa onima koji ga 
pozivaju, Ëovjek je po suzama nad prijateljima i nad gradom 
Jeruzalemom, Ëovjek je po prijateljstvu koje je prihvaÊao i 
usavrπavao, po samilosti koju je pokazao, po tome πto je bio 
potresen u duhu, po tome πto ga je izjedala revnost za hram, 
Ëovjek je po spremnosti na razgovor, po strahu u Getsemaniju, 
po napuπtenosti i smrti na kriæu... Po svojoj ljudskoj naravi 
mogao je uÊi u dijalog s Ëovjekom, mogao je biti prihvaÊen 
od ljudi i upravo po njegovoj ljudskoj naravi ljudi su slobodno 
mogli opredijeliti se za njega i rasti u tom opredjeljenju. 

U Isusu Kristu roenom od Marije Bog dolazi tako blizu 
Ëovjeku da ispovijedamo istinu da je Bog postao Ëovjekom. 
Isus Êe svoje boæanstvo posvjedoËiti æivotom, svojom smrÊu 
i uskrsnuÊem. On se poistovjeÊuje s Ocem „Ja i Otac jedno 
smo“ (Iv 10,30). Æidovi Êe, shvativπi njegovu tvrdnju, reagirati 
u duhu tradicije Starog zavjeta: „Odgovoriπe mu Æidovi: zbog 
dobrog te djela ne kamenujemo nego zbog hule πto se praviπ 
Bogom, iako si samo Ëovjek“ (usp. Iv 10,33). Æidovi su Isusovu 
izjavu razumjeli kao tvrdnju da je Bog. U tom suËeljavanju 
„Isus im odvrati: zaista, zaista kaæem vam, prije nego πto 
je Abraham bio, Ja Jesam“ (Iv 8,58)... Prva Crkva koja je 
iznjedrila novozavjetne spise na temelju povijesne tradicije „te 
kako nam to predadoπe oni koji od poËetka bijahu oËevici i 
sluge RijeËi“ (Lk 1, 2) kao ispovijesti svoje vjere u tim spisima 
æeli naglasiti svoju vjeru u Kristovo boæanstvo. Ona u samim 
spisima ispovijeda vjeru u Isusa Boga utjelovljenog po zahvatu 
Duha Svetog (Lk 1, 30-35)... 

Isus koji u jednoj osobi ujedinjuje dvije naravi, boæansku i 
ljudsku „buduÊi da je ljubio svoje, one u svijetu, do kraja ih je 
ljubio“ (Iv 13, 1). Ta ljubav prema Ëovjeku naπla je naËina da 
ostane trajno s njim do ponovnog njegova dolaska. Upotrijebit 
Êe isti naËin kao i za svoj dolazak na svijet. Uzet Êe materijalnu 
stvarnost koja Êe po njegovu izboru postati „vidljivi znak 
njegove nevidljive prisutnosti koju je on odredio“. Sakramenti, 
sveti znakovi, ustanovljeni od Isusa Krista jesu njegovo 
djelovanje u zajednici Crkve da bi Ëovjek po vjeri mogao po 
njima mijenjati sebe i svijet i æivjeti æivotom djece Boæje. On je 
prvi vrπio sakramentalne Ëine i po njima ostvario djelo spasenja, 
a nama ostavio da to isto Ëinimo njemu u spomen. On i danas 
djeluje po sakramentima u zajednici Crkve. Po silasku Duha 
Svetoga na Pedesetnicu ostvaruje se vrijeme Crkve, a u tom 

BoæiÊna poruka vojnog ordinarija

BOÆI∆
- sakrament prisutnosti Boga meu nama

BoæiÊ je vrhunac Boæje poruke Ëovjeku da ga ljubi i da æeli s njim uÊi u dijalog 
- razgovor u kojem poziva Ëovjeka da u malom djetetu prepozna Boga 

- BoæiÊ „koji je radi nas ljudi i radi naπega spasenja siπao s nebesa“ (Vjerovanje). 
Upravo u djetetu BogoËovjeku Bog ostvaruje vjeËni dijalog s Ëovjekom...
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vremenu dogaa se vrijeme sakramenata sve „dok opet ne 
doe“ (1Kor 11, 26). Po sakramentima Krist æivi u svojoj Crkvi. 
„On je Glava Tijela, Crkve: on je poËetak, prvoroenac da u 
svemu bude prvi“ (Kol 1, 18).

Crkva u sebi æivi dvostruku stvarnost. Ona se sjeÊa povijesti 
spasenja koju je Bog izveo u ljudskoj povijesti od stvaranja do 
otkupljenja, ali on - Krist, po sakramentalnim znakovima tu 
istu stvarnost Ëini i danas prisutnom u Crkvi. Kristov pashalni 
misterij: muka, smrt i uskrsnuÊe u Ëovjeku se ostvaruje kao 
umiranje starog Ëovjeka da bi mogao æivjeti Ëovjek po Bogu. 
Ta boæanska stvarnost æivi i danas u Crkvi po sakramentima. 
Krist je onaj koji vrπi tu stvarnost meu nama i u nama, Krist 
„Glava Tijela, Crkve“ i danas æivi i djeluje u svojoj Crkvi na isti 
naËin kako je æivio i djelovao u povijesnoj stvarnosti Palestine i 
po sakramentima se ostvaruje njegovo obeÊanje: “evo, ja sam 
s vama u sve dane do svrπetka svijeta” (Mt 28, 20).

Po sakramentima dogaa se jedan novi susret izreËen 
Isusovim rijeËima: „Ako me tko ljubi, Ëuvat Êe moju rijeË pa 
Êe i moj Otac ljubiti njega i k njemu Êemo doÊi i kod njega se 
nastaniti“ (Iv 14, 23). Po sakramentima Ëovjek ulazi u suæivot 
s Bogom te smijemo reÊi da i sam Ëovjek u najπirem smislu 
postaje sakrament spasenja. Odavno Crkva taj suæivot izmeu 
Boga i Ëovjeka zove milosni æivot po Bogu. PrihvaÊajuÊi istinu 
da Bog hoÊe da se svi ljudi spase i da on ne razlikuje tko je 
tko nego mu je blizak svaki onaj koji ulazi u dijalog s njime 
tvrdimo da Bog dostatno svakome pruæa moguÊnost spasenja. 
Ta dostatna ponuda prisutna je u svakom trenutku ljudskog 
djelovanja i dolazi od Boga posredno i direktno. Jednom je 
to glas savjesti, drugi put su to znakovi vremena, treÊi put 
poticaj prijatelja; zatim Sveto Pismo, a onda opet susret s 
djelovanjem Crkve koja veÊ svojom opstojnoπÊu kroz povijest 
uz sve slabosti svojih Ëlanova ostaje znakom Boæje prisutnosti. 
Da bi se dogodilo ostvarenje tog milosnog dara potrebno je da 
Ëovjek odgovori na Boæji poziv i poticaj. Potrebna je spremnost 
i otvorenost za susret. Spasenje zapoËinje onda kada Ëovjek 
ue u dijalog s Bogom, kada milosni Boæji poticaj prihvaÊen 
od Ëovjeka u njemu poËne djelovati. To je hod traæenja, hod u 
kojem Ëovjek ulazi u dijalog s Bogom spreman prihvatiti ono 
„πto nam je Ëiniti“ (usp Dj 9, 5). To je vrijeme traæenja, vrijeme 
dijaloga i, Ëesto, vrijeme bjeæanja od posredniπtva Crkve u 
potrazi za osobnim susretom sa Spasiteljem. Ali, to je vrijeme 
i otvorenosti koja zna biti radikalna dok ne susretnemo Boga 
koji nam se daje u znakovima koje je izabrao i dao nam za 
spasenje. Kad milost dovede Ëovjeka do trenutka da shvati 
da su sveti znakovi odabrani od Isusa Krista upravo sredstva 
Boga koji nam se po njima daje onda se ispunjava ona Kristova 
„kod njega Êemo doÊi i kod njega se nastaniti“ (Iv 14, 23). 
Po sakramentima nam se daje sam Bog, on se “nastanjuje 
u nama“ on nas proæima da doista „u njemu æivimo, miËemo 
se i jesmo (...) njegov smo Ëak i rod“ (Dj 17, 28). „PomoÊu 
milosti Boæje, koju nam je priskrbio Isus Krist, uzdiæemo se, ni 
viπe ni manje, do Ëasti da budemo prijatelji samog Boga“ (Bl. 
Alojzije Stepinac). Sakramenti nas posveÊuju dotle da doista 
moæemo s pravom Boga Ocem zvati, ali posveÊuju nas dotle 
da se u nama posvjeπÊuje boæansko naπe bratstvo jer smo 
jedno u Kristu...

Ako promatramo sakramente u ovom svjetlu, uviamo da 
su bitno vezani uz ljudski æivot. Kao πto Ëovjek od roenja do 

smrti prolazi kroz razliËite faze sazrijevanja i rasta u zajednici 
te se u njoj doæivljava kao osoba tako i krπÊanin æiveÊi u 
zajednici Crkve doæivljava svoj hod i svoje sazrijevanje... Na 
sliËan naËin dogaa se milosni æivot u zajednici Crkve. Po 
krπtenju ulazimo u zajednicu onih koji su povjerovali Kristu. 
Sakrament krsta osnova je za hod u povjerenju pojedinca 
i Boæje ljubavi, ali i sigurnost zajednice da Êe po osobnoj 
vjeri pojedinca i ona rasti. Po njemu se ukljuËujemo u opÊe 
sveÊenstvo Isusa Krista po kojem preuzimamo odgovornost 
za rast Crkve. Po krπtenju stjeËemo pravo Boga zvati Ocem, 
a u zajednici zvati se braÊom po Kristu. Ovaj sakrament 
omoguÊuje nam vrelo milosti drugih sakramenata. Tako u 
sakramentu potvrde sazrijevamo po izlijevanju Duha Svetoga 
na krπÊane koji su sposobni uzeti u svoje ruke odgovornost za 
zajednicu Crkve. Po njemu primamo poslanje i odgovornost za 
nju. U sakramentu euharistije okupljeni oko zajedniËkog stola 
sluπamo Boæju rijeË i blagujemo samog Krista koji je ostao s 
nama pod tajnama kruha i vina. Svjesni koliko je dalek put do 
svete gore Horeba, da ne bi malaksali na putu, ne moæemo 
bez Krista u euharistiji. PosjedujuÊi ljubav prema grjeπnicima 
koji su spremni poput rasipnog sina vratiti mu se nazad, Krist 
nam je ostavio sakrament pomirenja. Bog ljubi Ëovjeka i ne æeli 
„smrti greπnika“ nego ga uvijek iznova traæi i nuka na pomirenje. 
On je Dobri pastir koji stavlja ovcu oko vrata, on je æena koja 
se raduje zbog naene drahme, on je otac koji sinu oblaËi 
bijelu haljinu i stavlja prsten na ruku. Od nas traæi da zbog toga 
budemo radosniji i sretniji. U sakramentu brige za bolesnike on 
po pomazanju svetim uljem pokazuje da mu je poznata ljudska 
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patnja i bol te da suosjeÊa s njom. U sakramentu æenidbe 
posveÊuje ljudsku ljubav i poistovjeÊuje je s boæanskom ljubavi 
jer odnos izmeu muæa i æene je odnos izmeu Krista i Crkve 
(usp. Ef 5, 21-23). Upravo zato Ëovjek je u braku pozvan biti 
sudionikom sustvaranja novog æivota po djeci koja su u ljubavi 
prihvaÊena. U sakramentu sveÊeniËkog reda vidljiv je boæanski 
socijalni osjeÊaj po kojem se svaki sveÊenik uzima od naroda 
i postavlja za narod (usp. Heb 5, 1) da bi se po jedincatom 
sveÊeniπtvu Isusa Krista moglo nastaviti zapoËeto Kristovim 
posredniπtvom izmeu ljudi i Oca. Ovo sveÊeniπtvo nastavlja 
se u zajednici Crkve po biskupima, sveÊenicima i akonima.

Kada na ovakav naËin promatramo sakramentalno 
djelovanje u æivotu Ëovjeka i zajednice, uoËavamo koliko 
su zapravo sakramenti povezani sa æivotom. Meutim, ako 
promatramo Boæje djelovanje u odnosu prema Ëovjeku, 
onda Êemo oËima vjere uoËiti da se Bog ne iscrpljuje u svojoj 
prisutnosti meu nama samo kroz sedam sakramenata nego 
je Ëitavo njegovo djelovanje duboko sakramentalno jer on 
upotrebljava ljudski govor i znak da bi nam pokazao svoju 
ljubav i preko nje bio prisutan meu nama. Nije li pod tim vidom 
i samo njegovo utjelovljenje sakrament Boæje prisutnosti? Nije li 
njegova Crkva prasakrament spasenja? Nije li objavljena istina 
njegove RijeËi sakrament spasenja.

S Isusovim roenjem u Betlehemu zapoËeo je jedan novi 
svijet. Bog je na poseban naËin uπao u dijalog s Ëovjekom 
progovorivπi mu o sebi i njemu jezikom koji je mogao 
razumjeti. Postao je jedan od nas da bi nam na taj naËin 
pokazao kako zajedno s njim moæemo rasti u prihvaÊanju 
Boga i brata Ëovjeka. Postao je za nas sakrament spasenja 
da bismo po njemu mogli doÊi k Ocu. Ostao je meu nama 

po sakramentima da sjeÊajuÊi se onoga πto je on Ëinio i mi 
danas to isto Ëinimo u zajednici s njime u Crkvi njemu na 
spomen. SlaveÊi, dakle, sakramente Ëinimo ga prisutnim u 
svijetu, Ëinimo ga djelotvornim u Crkvi i zajedno s njim hodamo 
oËekujuÊi njegov slavni dolazak. To je radost nas koji smo mu 
povjerovali, to je radost koju svake godine novoroeni BoæiÊ 
donosi u naπa srca i u naπe æivote.

S tim æeljama obraÊam se svima Vama: gospodo ministri, 
gospodine naËelniËe Glavnog stoæera, gospodine ravnatelju 
policije, gospodo dræavni tajnici, pomoÊnici ministara, gospodo 
generali i admirali, gospodo Ëasnici i doËasnici Hrvatske 
vojske i policije, dragi vojnici i redarstvenici, poπtovani dræavni 
sluæbenici, poπtovani branitelji i umirovljenici, braÊo sveÊenici 
i djelatnici Vojnog ordinarijata da po Kristovu roenju joπ viπe 
spoznate svu dubinu i neizmjernu vrijednost sakramentalnog 
æivota euharistijskog slavlja te svu radost zajedniËkog 
sazrijevanja u Crkvi gdje osjeÊamo i nosimo odgovornost 
jedni za druge, kako bismo dostojno æiveÊi po æivotu milosti 
- Boga u nama i s nama - Krista pribliæili suvremenom svijetu 
koji ponekad moæda i nesvjesno traga za dobrim i plemenitim, 
tj. za Bogom.

Sretan vam i blagoslovljen BoæiÊ te uspjeπna Nova 2009. 
godina!

Mons. Juraj Jezerinac,

vojni ordinarij

U Zagrebu, 25. studenoga 2008.,

na spomendan Svete Katarine djevice i muËenice.

Duhovno predavanje

BoæiÊ - blagdan Ëovjekoljublja

U jednom od najljepπih razdoblja, u 
vremenu doπaπÊa,  kada svi s nestrpljenjem 
iπËekujemo nadolazeÊi blagdan Kristova 
roenja u Policijskoj upravi karlovaËkoj 
organizirano je za djelatnike policije prigodno 
duhovno predavanje u nazoËnosti dr. 
Tomislava MarkiÊa i vojnog kapelana i 
dekana karlovaËkog vojnog dekanata 
preËasnog Andrije MarkaËa, duπebriænika 
karlovaËke policije, a na temu: “BoæiÊ - 
blagdan Ëovjekoljublja“. U jednosatnom 
druæenju dr. MarkiÊ  pribliæio je svima nama 
joπ jedan BoæiÊ podsjeÊajuÊi nas na to 
putem Starog i Novog Zavjeta. Na kraju 
predavanja svaki sudionik dobio je primjerak 
knjige “Djela Apostolska” Josefa Kurzingera, 
Duhovno Ëitanje Svetog pisma - smatrajmo 
ga BoæiÊnim darom. m 
  Tanja PETRI∆
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Zahvalivπi Vojnom ordi-
narijatu koji skrbi za duhovni 
æivot svih Ëlanova policije i 
jaËa zajedniπtvo, naËelnik 
Peran je naglasio: Cijeli æi-
votni, a ne samo radni vijek, 
policijski je sluæbenik borac 
za dobro. Duhovnost i nauk 
Boæji nauËio nas je kako to 
pravedno Ëiniti. 

- Policajac je nadasve 
Ëovjek velike odgovornosti: 
odgovoran pred javnoπÊu, 
odgovoran pred zakonom, 
odgovoran pred svojom sa-
vjeπÊu. Policiji treba dobar 
policajac, koji Êe uvijek πtititi pravo i zakon, ali policajac koji 
nikada neÊe povrijediti ni dostojanstvo graana ni dostojanstvo 
svoje osobnosti. To je policajac koji ima duπu. Ovoj dræavi i 
ovome druπtvu u Hrvatskoj trebaju policajci s duπom. Policajac 
s duπom treba duhovnu snagu, treba duhovnika, treba pomoÊ 
Crkve. Sustav mu mora pomoÊi da saËuva duπu. Ne smije se 
dozvoliti da on svojom duπom plaÊa cijenu policijskog poziva. 
Upravo stoga sve demokratske zemlje i samo demokratske 
zemlje imaju policijsko duπobriæniπtvo - rekao je izmeu ostaloga 
u svojoj vr lo nadahnutoj 
propovijedi fra Ivan Nimac, 
biskupski vikar za pastoral i 
novi kapelan PUZ-a u petak, 
28. studenog u Policijskoj 
kapelaniji Sv. Mihaela Poli-
cijske uprave zagrebaËke 
na upriliËenom prigodnom 
sveËanom misnom slavljem na 
kojem ga je vojni biskup mons. 
Juraj Jezerinac uveo u sluæbu 
policijskog kapelana  PUZ-a.

Pred koncelebrirano misno 
slavlje okupljenim policijskim 
sluæbenicima, vjernicima, 
naËelnicima sektora PUZ-a oca 
biskupa Jezerinca, generalnog 
vikara Vojnog ordinarijata u 
RH mons. Josipa ©antiÊa kao 
i novog policijskog kapelana 
fra Ivana Nimca te sve nazoËne 
pozdravio je naËelnik PUZ-
a Branko Peran. Zahvalivπi 
Vojnom ordinarijatu koji skrbi 
za duhovni æivot svih Ëlanova 
policije i jaËa zajedniπtvo, 
naËelnik Peran je  naglasio: - 
Policijski put je teæak, ali je na 

Fra Ivan Nimac - novi kapelan PUZ-a

Hrvatskoj trebaju policajci s duπom

nama da ga zajedno, uz pomoÊ svakog dijela naπega druπtva, 
svakog pojedinca, kvalitetno ostvarujemo. Policajac ne polemizira 
s kriminalom, on uvijek inzistira na kriterijima naπeg zanimanja 
koji postaju i naËin naπeg æivota. Cijeli æivotni, a ne samo radni 
vijek, policijski je sluæbenik borac za dobro. Duhovnost i nauk 
Boæji nauËio nas je kako to pravedno Ëiniti. 

Na kraju propovijedi fra Ivan, obraÊajuÊi se djelatnicima 
PUZ-a, podsjetio je na rijeËi danaπnjeg Pape Benedikta 
XVI., a tadaπnjeg münchenskog kardinala na jednoj takvoj 

sveËanosti koji je kazao: - 
Sluæenje pravu i odræanju 
prava, kako to Ëini policija, 
istinski je moralno djelovanje u 
skladu s krπÊanskom vjerom. 
To æelim sa svom jasnoÊom 
kazati i zahvaliti svima onima 
koji Ëesto u æivotnoj opasnosti 
obavljaju svoju duænost u 
zaπtiti prava, a time slobode 
i dostojanstva Ëovjeka. Naπ je 
meutim prvi zadatak i uvijek 
mora biti na prvome mjestu da 
nepravda nikada viπe ne bude 
proglaπena pravom; da se 
nikada viπe sluæenje pravu ne 
okrene u sluæenje nepravdi.

Svojim nastupom misno 
slavlje pratio je Liturgijski zbor 
Policijske akademije „Plavi 

aneli“ pod vodstvom Ë.ss. 
Zrinke MajstoroviÊ, dok je mo-
litvu vjernika proËitao naËelnik 
Odjela za odnose s vjerskim 
zajednicama MUP-a Josip Za-
gorπÊak. m

              Biserka LUKAN
                         Snimila Dubravka 

PAVKOVI∆-POGA»AR

Fra Ivan Nimac roen je 1945. u Liπanima, u Zadarskoj 
æupaniji. Teologiju je studirao u Makarskoj, Zagrebu i 
Münsteru, a specijalizaciju iz religiozne pedagogije i 

crkvenog govorniπtva zavrπio je u Münchenu. Bio je æupnik 
u MetkoviÊu, ©ibeniku, Zagrebu i Kninu te viπe godina 
duπobriænik za Hrvate u NjemaËkoj. Na FranjevaËkoj 

visokoj bogosloviji u Makarskoj (1981.- 1991.) predavao je 
crkveno govorniπtvo i pastoral selilaca. Od 2006. biskupski 

je vikar za pastoral u Vojnom ordinarijatu RH. 
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Za ljude bilogorskog kraja BoæiÊ je svetkovina nade 
i topline, sreÊe i sabranosti, ljepote i radosti, mirisa i 
slasti, boja i zvukova.

Cjelina boæiÊnih obiËaja zapoËinje  blagdanom Sv. Kate 25. 
studenoga, a predboæiÊno vrijeme doπaπÊe, advent, prvom 
nedjeljom adventa 30. studenoga na blagdan Sv. Andrije. Tom 
nedjeljom radilicom zapoËinje nova crkvena godina i godina 
Duha Svetoga. Djevojke su uoËi Sv. Andrije postile i molile, a 
naveËer bi pod glavu stavljale muπke gaÊe, svitnjak i ogledalo. 
Tijekom noÊi Êe, kako se vjerovalo, sanjati za koga Êe se udati. 
Prelo se samo do pola noÊi. Na Sv.Andriju, Barbaru, Nikolu, 
Luciju i na Bezgreπno zaËeÊe se nije prelo kako se u kuÊi ne bi 
dogodila nesreÊa.

BoæiÊni krug  ima 36 dana, a sastoji se od tri puta po 12 
dana: od Sv.Andrije do Lucije, od Lucije do BoæiÊa i od BoæiÊa 
do Sv. Tri Kralja.ToËno se zna πto valja koji dan raditi. Na Sv. 
Barbaru  ili Sv. Luciju - sijemo pπenicu koja Êe do BoæiÊa narasti 
i reÊi ljudima kakva Êe biti ljetina sljedeÊe gospodarske godine. 
Svako se jutro odræavaju zlatne maπe, zornice, pjeva se i moli. 
UoËi Sv. Nikole djeci dolazi Sv. Nikola i Krampus. Oni donose 
darove za dobru djecu ili πibe za zloËestu. Darovi se mogu naÊi u 
cipelama, ako se dobro oËiπÊene ostave u prozor. Sveta je Lucija 
darivala djevojke marljive u izradi ruËnog rada, a one lijene plaπila 
æarom koji je nosila na tanjuru. Na Sv. Luciju nije se smjelo peÊi 
kruh veÊ se pekla samo tanka pogaËa od kukuruznog braπna. 
Od dana Sv. Lucije svaki dan ima osobito znaËenje.

Na Badnjak domaÊin cijeli dan radi, a u predveËerje uzima 
ovrπak i u njega veæe slamu, pripremajuÊi se za obred unoπenja 
BoæiÊa u kuÊu. A obiËaj nalaæe i da ako se neπto posudilo od 
nekog treba to vratiti toga dana. DomaÊica bi dan provodila 
u kuÊi sa snahama i pripremala kolaËe od dizana tijesta, 
medenjake, pogaËu i boæiÊni kruh te posni ruËak i badnju veËeru 
(grah, salata, krumpir u cijelo, pogaËa ili rjee riba). Najslaa 
je ipak jabuka boæiÊnica - drago sjeÊanje na dane djetinjstva 
kad je i jabuka bila neπto osobito. Za to vrijeme djeca kite bor. 
PredveËer vani je blago (stoka) nahranjeno, perad spava - i sve 
je spremno za doËek BoæiÊa. 

BoæiÊ se unosi. Dijete ulazi sa svijeÊom, a domaÊin sa 
slamom pozdravljajuÊi ukuÊane: “Faljen Isus i Marija!” - na πto 
oni odgovaraju: “Uvijek  faljeni”. DomaÊin nazdravlja za bogatu 

godinu: “Dao Bog, piliÊi se legli, krave se telile, ovce se janjile, 
guske se legle, krmaËe se prasile!” Potom svi kleknu oko stola i 
mole OËenaπ. Zatim domaÊin slamu rasipa pod stol te na stolu 
od slame pravi oblik kriæa, da bi ga na kraju prekrio stolnjakom. 
Za stolom naveËer cijela obitelj blaguje. Poslije se djeËica igraju u 
slami, a roditelji saËekavπi susjede odlaze u crkvu na polnoÊku. 

Odlazak na polnoÊku, osobito sveËanu misu koja se od 
davnina odræava u pola noÊi u vrijeme kada se Isus rodio, 
osobit je doæivljaj i sveËanost. Baklje, lampaπi, svijeÊe i put po 
snijegu uz poboæno pjevanje boæiÊnih pjesama koje se Ëuju sa 
svakog brijega  i iz svakog zaselka, daju ovom trenutku neπto 
osobito πto se pamti cijeloga æivota. Nakon polnoÊke pjesmom 
se ide kuÊi, izmjenjuju se boæiÊnice, opalit Êe tko od momaka iz 
kubure, limenke ili kljuËa. Kod kuÊe se viπe ne posti. Ujutro Êe 
doÊi prvi Ëestitar-poloæaj. On Êe zazvati Boæji blagoslov svemu u 
kuÊi i domaÊinstvu. Sjest Êe i obilno blagovati. Na BoæiÊ se nije 
obiËavalo odlaziti susjedima i prijateljima. Oni su se posjeÊivali 
na ©tefanje, Ivanje i druge dane poslije BoæiÊa. Bilo je to vrijeme 
Ëestitanja imendana, jer su ih mnogi slavili baπ u ovo doba.

Selom su obilazili betlemari-djeËaci koji su Ëestitali BoæiÊ i 
Novo ljeto. Mnogi se sjeÊaju i muzikaπa koji bi u to vrijeme znali 
biti Ëesti gosti.

TreÊi dan poslije  BoæiÊa, na Ivanje, se iznosi slama van, mete 
se kuÊa i otvaraju prozori. Na Nevinu djeËicu mora se djecu 
malu udariti πibom kako bi brzo rasla i bila zdrava. Ne smije se 
zaboraviti okititi slamom voÊke za rodnost, a malo se slame 
mora metnuti i u gnijezdu kokoπima da bolje nesu. 

Na Sveta tri kralja se rastepe - raskiti bor. Slatki nakit se 
pojede ili spremi za sljedeÊu godinu. Proπlo je vrijeme poslije 
BoæiÊa, zapoËinje novo razdoblje kada treba otjerati zle sile zime 
i prizvati toplo sunce i proljeÊe. To Êe najbolje uËiniti zakrabuljeni 
maËkaraπi-faπnjaki. Oni kreÊu iza Tri kralja i idu svaki dan, osim 
utorka i petka, do Pepelnice.             

Za ljude bilogorskog kraja BoæiÊ je svetkovina nade i topline, 
sreÊe i sabranosti, ljepote i radosti, mirisa i slasti, boja i zvukova. 
Blagdan je to oËovjeËenja Boga i poboæanstvenja Ëovjeka. BoæiÊ 
upuÊuje Ëovjeka na Boga i Ëovjeka prema Ëovjeku - jer svi smo 
mi  braÊa i sestre, djeca Boæja. m  

  Draæen MEDVED

Svetkovina BoæiÊa bilogorskog kraja
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Ante Verunica, polaznik Programa obrazovanja odra-
slih za zanimanje policajac,  vrhunski je sportaπ: juniorski 
europski i svjetski prvak u kickboxingu u najprestiænijoj 
teπkoj kategoriji, seniorski prvak Hrvatske u disciplini 
low kick, juniorski prvak i osvajaË kupa u u tajlandskom 
boksu, proglaπen je za najboljeg juniora Hrvatske, dok 
je najbolji bio i u full contactu 2005. i 2006. 

Ima samo 19 godina, kickboxingom se bavi od svoje 
petnaeste, a veÊ je ponosni vlasnik brojnih medalja s dræavne, 
europske, svjetske, amaterske ali i profesionalne razine. Ovaj 
roeni Zadranin,  svojim talentom i dosadaπnjim sportskim 
rezultatima predstavlja sadaπnjost, ali po mnogima koji imaju 
saznanja o ovom borilaËkom sportu, i buduÊnost hrvatskog 
kickboxinga.

RijeË je, kako smo se i sami imali prilike uvjeriti, o skromnom, 
samozatajnom i jednostavnom deËku. Ime mu je Ante Verunica 
i, osim πto je vrhunski sportaπ, polaznik je Programa obrazovanja 
odraslih za zanimanje policajac. 

Krenuo stazom Mirka FilipoviÊa

Ante je  juniorski europski i svjetski prvak u kickboxingu u 
najprestiænijoj teπkoj kategoriji, seniorski prvak Hrvatske u disciplini 
low kick, juniorski prvak i osvajaË kupa u u tajlandskom boksu, 
proglaπen za najboljeg juniora Hrvatske, dok je najbolji bio i u full 
contactu 2005. i 2006. godine.

Ne treba iÊi u daleku povijest hrvatskog kickboxinga da bismo 
zakljuËili, kao i mnogi prije nas, kako je ovaj talentirani mladiÊ 
krenuo uspjeπnom stazom Mirka FilipoviÊa.

U svojoj Ëetverogodiπnjoj karijeri imao je ukupno 45 meËeva, 
od Ëega samo Ëetiri poraza. 

U dresu hrvatske reprezentacije nastupio je i u Somboru, na  
europskom prvenstvu u klasiËnom boksu, gdje je izgubio, ali od 
puno starijeg i iskusnijeg ruskog svjetskog prvaka. To mu je bila 
dobra  πkola  za ubuduÊe a, kako istiËe,  ne misli odustati od 
klasiËnog boksa, jer je on bitan kao baza za ruËne tehnike, na 
koje se onda nadograuje rad nogu. 

Ante se kickboxingom bavi amaterski i profesionalno. Primarno 
je krenuo amaterskim putem, ali baπ zbog velikog talenta , veÊ 
sa 18 godina, dobio je priliku boriti se za interkontinentalni naslov 
u profesinalnim vodama, πto je prava rijetkost u ovom sportu, 
jer profesionalni meËevi zahtijevaju dugogodiπnje iskustvo. Do 
sada je imao pet meËeva s predznakom „profi“, od Ëega je dva 
puta poraæen. Ali to nije tragiËno shvatio, jer su suparnici bili 
puno iskusniji, a  gotovo i dvostruko stariji od njega. Dovoljno 
je kazati kako je jedan od njih iskusni πpanjolski prvak i ima 35 
godina. Prava  karijera ga tek Ëeka, a do tada treba, kako sam 
kaæe,  Ëvrsto stajati  na zemlji i kvalitetno raditi. Zato, istiËe, neÊe 
zapostaviti  ni amatersku karijeru barem joπ dvije-tri godine, ali Êe 
se truditi i raditi na tome da ue u profesionalni svijet, polako ali 
sigurno. Uzor mu je Mirko FilipoviÊ, a cilj - dobro poznati japanski 
turnir K-1. 

Nastavio trenirati u Zagrebu

Njegova sportska priËa poËela je u zadarskom klubu Croatia 
prije Ëetiri godine kada je, na nagovor prijatelja koji je veÊ trenirao 
kickbox otiπao pogledati jedan trening. Ovaj mu se sport jako 
svidio, pa je nastavio... Neko vrijeme trenirao je i u  KBK Sveti 
Krπevan u Zadru. 

Nakon zavrπene srednje Strukovne πkole, ostvario mu se, kako 
kaæe, djeËaËki san jer je postao kadet na Policijskoj akademiji te 
je dobio priliku postati  policajac. 

Kada je doπao na Policijsku akademiju, imao je na raspolaganju 
sportsku dvoranu i teretanu, ali mu je nedostajao sparing partner. 

UnatoË tome, jaka  æelja i volja 
je ostala…Uskoro je pokucao 
na vrata svoga odgajatelja 
- zapovjednika satnije Nina 
Jaklina te ga zamolio za pomoÊ 
jer je æarko æelio nastaviti 
trenirati. 

Odgajatelj, zaintrigiran tim 
Antinim Ëinom, a prije svega 
njegovom voljom i upornoπÊu,  
nazvao je svoga prijatelja, 
gospodina Zvonka TubiÊa, 
bivπeg pripadnika specijalne 
policije. Nakon πto mu je  

Ante Verunica
- buduÊnost hrvatskog kickboxinga

Ime:

Ante
Prezime:

Verunica
Datum roenja:

11. rujna 1989., Zadar
Visina:

188 cm
Teæina:

91 kg
Borbe:

Ukupno 45 od Ëega 4 poraza
Ciljevi:

Profesionalni smjer, K-1
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objasnio o Ëemu se radi, gospodin TubiÊ mladom je sportaπu 
otvorio vrata svoga kluba Omega na KvatriÊu te mu je 
velikoduπno stavio na raspolaganju trenere, s kojima Ante 
besplatno trenira tri do Ëetiri puta tjedno, u veËernjem terminu, 
obiËno po dva sata.

-  Ovom prilikom zahvalio bih se gospodinu TubiÊu koji 
mi  je izaπao u susret. To mi straπno puno znaËi! Zahvaljujem 
se i odgajatelju Ninu Jaklinu koji je prije svega dobar prijatelj! 
- naglasio je Ante te nam opisao kako izgleda jedan njegov 
trening:

- Trening zapoËinjem trËanjem kako bih se dobro zagrijao, 
onda idu aerobne vjeæbe, istezanje, razgibavanje, rad na 
vreÊama, rad na fokuserima s trenerom, zatim vjeæbe snage, 
pa opet istezanje. Kvalitetan trening traje najmanje dva sata. 
Sada treniram tri do Ëetiri puta tjedno. Prije sam znao imati i 
dva-tri treninga dnevno. 

Kickboxing u Hrvatskoj je, kaæe, atraktivan i popularan sport, 
iako zasluæuje malo bolji tretman od Hrvatskog sportskog i 
olimpijskog saveza, jer Hrvatska ipak  ima vrhunske borce koji 

postiæu zavidne rezultate u 
svim disciplinama i na svim 
razinama, ali su naæalost 
uglavnom prepuπteni sami 
sebi.

Na pitanje πto mu je 
specijalnost u borbi, kaæe 
kako mu je rad nogu jako 
dobar, kao i izdræljivost, 
ali bi morao poraditi na 
ruËnim tehnikama, aper-
katu i kroπeeu. 

- Tip sam  klasiËnog  
fightera, a to je onaj koji 
uvijek ide naprijed, ali je 
prava veliËina i snaga 
svakog borca i u obrani 
i kontri, πto sam ja malo 
zapostavio - istiËe Ante.

Trenutno se priprema 
za seniorsko dræavno 
prvenstvo koje Êe se odræati u treÊem mjesecu iduÊe godine, 
a nada se i svjetskom u Portugalu. 

Æivot na akademiji

Jako je zadovoljan na akademiji koja mu je ispunila i viπe 
od oËekivanog. Meuljudski odnosi su za svaku pohvalu, svi 
se, kaæe, meusobno druæimo i pomaæemo jedan drugome, a 
sobu dijelim s jednim Dalmatincem i dva Slavonca. Ante spada 
u odjel 17, u satniji ih je blizu sto, a u vodu trideset, od Ëega i 
desetak djevojaka.

Kaæe da je od malena æelio biti policajac, a u buduÊnosti se 
vidi kao inspektor u kriminalistiËkoj policiji, za πto je spreman, 
kako istiËe, dalje  se πkolovati i usavrπavati. Volio bi ostati u 
Zagrebu, prije svega zbog dobrih sportskih uvjeta, ali ne skriva 
kako je jako vezan za svoju obitelj, koju posjeÊuje gotovo svaki 
vikend. Doma ga  Ëekaju roditelji koji su mu oduvijek najveÊa 
potpora, dva brata i mala seka, ali i djevojka Lucija. InaËe je 
iz sela Raæanac, koji se nalazi desetak kilometara sjeverno od 
Zadra.  Slobodnog vremena nema previπe, ali ponekad se nae 
pa najviπe voli zaigrati  nogomet s prijateljima.

Za pokoju rijeË o naπem πampionu, zamolili smo i njegovog 
zapovjednika satnije, odnosno odgajatelja Ninu Jaklina: 

- O ovom deËku mogu reÊi samo sve najbolje. To je jedan 
prekrasno odgojen mladi Ëovjek, za svaku pohvalu svojim 
roditeljim i obitelji. On je najstariji a ima joπ dva brata i sestricu, i 
samo mogu reÊi: ako oni krenu Antinim putem, onda su njegovi 
roditelji postigli svoj cilj. On je dobar, poπten i karakteran Ëovjek.

A o Antinoj akademskoj prilagodbi kaæe: 
 - Verunica je jako vezan za svoju obitelj,  svaki vikend juri 

doma sretan, ali se i vrati s osmjehom na licu, πto je najbolji 
dokaz kako mu je i na akademiji lijepo...

Anti æelimo puno uspjeha, kako u sportskoj tako i policijskoj 
karijeri, te da postane drugi Hrvat, osvajaË prestiænog K-1 
turnira u Japanu. Ante - samo naprijed!. m

 Marija ÆUÆUL
Snimila Dubravka PAVKOVI∆-POGA»AR

i osobni album
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Na vinkovaËkoj kuglani KK “Cestorad” odræano natje-
canje u kuglanju izmeu podruænica NSD MUP-a i Ëetiriju 
policijskih uprava

Tijekom vikenda, od 5. do 7. prosinca 2008., u Vinkovcima 
na kuglani KK “Cestorad” odræano je natjecanje u kuglanju 
izmeu podruænica Nezavisnog sindikata djelatnika MUP-a 
policijskih uprava vukovarsko-srijemske, osjeËko-baranjske, 
liËko-senjske i virovitiËko-podravske. Napominjemo kako 
je predmetno natjecanje i druæenje navedenih podruænica 
svojevrsna tradicija, a isto se odræava svake godine na podruËju 
jedne od nabrojanih policijskih uprava. Tako je ove godine red 
da organizira natjecanje doπao i na podruænicu NSD-a MUP-a 
PU vukovarsko-srijemske.

Natjecalo se ukupno pet muπkih ekipa i tri æenske, a 
postignuti su sljedeÊi rezultati:

 ÆENE - ekipno: 1. PU osjeËko-baranjska, 2. PU virovitiËko-
podravska, 3. PU vukovarsko-srijemska. 

ÆENE - pojedinaËno: 1. MARINA TOM©I∆ (PU vukovarsko-
srijemska),  2. JASNA KO©TURJAK ( PU osjeËko-baranjska), 
3. MARIJA BELANI (PU virovitiËko-podravska).

MU©KI - ekipno: 1. PU osjeËko-baranjska I;  2. PU  osjeËko-
baranjska II;  3. PU liËko-senjska; 4. PU  virovitiËko-podravska; 
5. PU vukovarsko-srijemska.

MU©KI - pojedinaËno: 1. ÆELJKO BILO© (PU osjeËko-
baranjska), 2. ÆELJKO MAMI∆ (PU osjeËko-baranjska),  3. 
STIPAN GOJEVI∆-ZRNI∆ (PU virovitiËko-podravska).

Po zavrπenom natjecanju u motelu “Kunjevci” za sve 
sudionike i goste organizirana je prigodna veËera i druæenje, 
kojom prilikom su ekipama podijeljeni pehari za ostvarene 
rezultate, dok su pojedincima podijeljene medalje. Zavrπnu 
veËer svojim dolaskom uveliËali su naËelnik PU vukovarsko-
srijemske Josip GrËanac i predsjednik NSD-a MUP-a Zdravko 
LonËar. m

Krunoslav ÆGELA

Pehari i medalje za ostvarene rezultate u kuglanju

nagraeni sudionici natjecanja.

zajedniËka fotka æenskih ekipa u kuglanju
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Osim zapaæenih profesionalnih rezultata koje je u 2008. 
postigla PU varaædinska, njezina malonogometna ekipa 
prva je u jesenskom dijelu prvenstva 1. malonogometne 
æupanijske lige (tj. 3. hrvatske malonogometne lige).

Natjecanje u 1. æupanijskoj malonogometnoj ligi - Peugeot 
Varaædin, koja je ujedno i 3. malonogometna liga pod okriljem 
HNS, zapoËelo je 15. listopada 2008.

Natjecanjem rukovodi Æupanijski nogometni savez Varaædin, 
a ono se provodi u tri dijela. Prvi i drugi dio (jesen-proljeÊe) 
igra se dvokruænim bod sustavom, a treÊi dio je masters turnir 
najbolje plasiranih Ëetiriju kluba iz prva dva dijela.

Klubovi iz treÊeg dijela osvajaju pehare i lopte, dok 
prvoplasirana momËad osvaja i prijelazni pehar ÆNS Varaædin 
te stjeËe pravo nastupa na kvalifikacijama za ulazak u 2. 
malonogometnu ligu.

1. MNK PU VARAÆDINSKA 9 7 0 2 61:28 +33 21

2. MNK AUTO LON»AR-PEUGEOT 9 6 1 2 59:30 +29 19

3. MNK FOTEX 9 5 1 3 50:37 +13 16

4. MNK Z3 9 5 1 3 49:43 +6 16

5. MNK POLET 9 5 0 4 58:47 +11 15

6. MNK BBS NOVI MAROF 9 4 2 3 46:36 +10 14

7. MNK JEROVEC 9 4 0 5 53:49 +4 12

8. MNK LUDBREG 9 3 2 4 35:51 -16 11

9. MNK LJUBE©»ICA 9 1 2 6 23:39 -16 5

10. MNK ACADEMY 9 0 1 8 19:93 -74 1

IgraË Golova Æutih 
kartona

Crvenih
kartona

PU VARAÆDINSKA MNK

BRKINJA» SINI©A

CANJUGA KRUNOSLAV 7

GAVRANOVI∆ JOSIP 6 2

HABUNEK BOJAN 5

HERCEG ALEN 15

KO©AK MARIO

KO©»AK IGOR

KRI©TO IGOR 1

KRI©TO DAVOR 1

KRIÆANI∆ GORAN 1

MEDENJAK MARIO 2 1

POSAVEC DRAÆEN

STOLNIK STJEPAN 1

©IVAK NIKOLA 7

TEKI∆ DANIJEL 5

VA–UNEC SINI©A 12 2

Natjecanje u 1. æupanijskoj malonogometnoj ligi -Peugeot Varaædin

Ekipa PU varaædinske jesenski prvak

Sve utakmice obvezno se igraju prema Pravilima igre za 
mali nogomet - futsal izdanih od strane FIFE te Pravilnika o 
nogometnim natjecanjima HNS-a.

Liga se sastoji od deset klubova i nakon prvog odigranog dijela 
titulu jesenskog prvaka osvojila je ekipa PU varaædinske. 

Voditelj ekipe je Siniπa BrkinjaË. m
Darko BLAÆI
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Policijski sluæbenici Policijske postaje Ozalj 29. listopada 
sudjelovali su u Republici Sloveniji u Metlici na V. Meunarodnom 
malonogometnom turniru “Kosov memorial” u povodu sjeÊanja 
na pokojnog policajca Kos Æeljka. Na turniru, u sklopu kojeg 
se natjecalo 12 momËadi, osvojili su tada treÊe mjesto.

Osim te nagrade, policijski sluæbenik Policijske postaje 
Ozalj Dean ©tokan osvojio je i nagradu za najboljeg strijelca 
malonogometnog turnira.

Sudjelovanjem na ovom turniru tradicionalno se nastavlja 
dobra meugraniËna suradnja s pripadnicima policije 
Republike Slovenije s kojima Policijska postaja Ozalj zajedno 
Ëuva oko 62,5 km dræavne granice te s kojima redovito, radi 
sprjeËavanja svih oblika kriminaliteta, ostvaruje razliËite oblike 
suradnje, pa tako i zajedniËke mjeπovite ophodnje.m

 Tanja PETRI∆

‘Kosov memorial’
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Na izuzetno atraktivnom i zahtjevnom natjecanju u 
Kopru nastupila 42 strijelca iz Slovenije, Italije, Austrije 
i Hrvatske

U subotu i nedjelju, 15. i 16. studenoga, na streljani 
“»rnotiËi” u Kopru odræano je, u organizaciji Amaterske 
strelske zveze Slovenije, natjecanje Houseclearing - Tottal 
surprise po pravilima IASC-a. ZnaËajka ovakvog natjecanja 
je da strijelci ne znaju kakav scenarij je na stage-u, nema 
moguÊnosti pregleda stage-a i odabira taktike rjeπavanja, a 
na njemu je bilo sedam razliËitih meta koje su zahtijevale svaka 
odreen i drugaËiji broj pogodaka. 

Nastupila su 42 strijelca iz Slovenije, Italije, Austrije 
i Hrvatske. Nastupom na ovom izuzetno atraktivnom i 
zahtjevnom natjecanju, Ëlanovi Hoploloπkog druπtva Pula 
zakljuËili su izuzetno uspjeπnu natjecateljsku godinu, u kojoj je 
na 10 natjecanja osvojeno 12 prvih mjesta, 5 drugih mjesta te 
jedno treÊe mjesto, a Ëlanovi Druπtva osvojili su naslove Prvaka 
Slovenije u Steel Challenge-u disciplina borbena saËmarica 
repetirka i  vice prvaka Europe u IASC-u kategoriji STOCK 
PISTOL SENIOR. 

Uspjeπna natjecateljska sezona
pulskih strijelaca

 U 2008. godini pokrenuta je i web stranica Druπtva, 
www.hoplon.info koja se redovito nadopunjava, a interes za 
praktiËno streljaπtvo je u porastu. Kako zainteresiranih za 
prijem u Ëlanstvo ima i sve viπe, ubrzo u klubu oËekujemo i 
prvu pripadnicu ljepπeg spola. m

Edgar FRANJUL

sport








